
Kot je pojasnil završki žu-
pan Miran Vuk, ki nas je 
o prejemu tožbe obvestil v 
sredo popoldne, je Občina 
Zavrč 11. julija 2007 vložila 
tožbo zoper občino Gorišni-
ca zaradi uveljavitve plačila 
dolga 77.953,01 s pripada-
jočimi obrestmi. V sodbi je 
pojasnjeno, da se vloženi zah-
tevek nanaša na vrnitev takse 

za obremenjevanje vode in 
onesnaževanja okolja, ki jo je 
v letih 2001 do 2005 na pod-
lagi dogovorov Občina Zavrč 
odstopila Občini Gorišnica, 
ta pa se je zavezala prejeta 
sredstva vrniti najpozneje 
vsakega 31. decembra posa-
meznega leta. To pa se žal ni 
zgodilo.

� Stran 27

Ob pomembnem dogodku 
za širše območje Kidričevega 
in okolice so v ponedeljek, 
24. novembra, pripravili kraj-
šo slovesnost, na kateri je 
prvim 50 stanovalcem doma 
starejših občanov zaželela do-

brodošlico direktorica Doma 
upokojencev Ptuj mag. Kri-
stina Dokl, dobrodošlici 
seje pridružil kidričevski žu-
pan Jože Murko, v imenu 
vseh stanovalcev pa se je za 
nov dom v Kidričevem pri-

jazno zahvalil Emil Mojzer, 
predsednik sveta stanoval-
cev Doma upokojencev Ptuj. 
Dogodek so s prisrčnim kul-
turnim sporedom popestrili 
»domski muzikanti«, pevski 
zbor sodelavcev doma ter 
učenci Osnovne šole Kidri-
čevo.

Odzunaj je stavba doma 
Park podobna preostalim 
stanovanjskim blokom, saj 
je zgrajena v skladu s pro-
storskoureditvenimi pogoji 
Kidričevega, odznotraj pa 
je zagotovo veliko prijaznej-
ša. Takoj ko prestopiš prag 
doma, namreč zagledaš pred 
sabo prijazno pročelje sta-
rejše kmečke hiše z zelenimi 
polkni ter klopco pred njo; 
v domačem stilu in s starin-
skim pohištvom je opremlje-
na tudi sprejemna soba z re-
cepcijo.
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Ptuj � Katarina nam ni prinesla snega

Kupčije cvetele, krize še ni!
“Katreja sneg veja,” pravi stari pregovor, a očitno ne velja; vsaj za letos ne, kajti na torkovem katarininem sejmu obljubljene 
bele opojnosti nismo doživeli. 

Šport
Boks � Začelo se 
je odštevanje ur do 
začetka dvoboja!

� Stran 3

Aktualno
Ptuj � V Perutnini 
zaenkrat še brez 
odpuščanja

� Stran 3

Obrt, podjetništvo
Ptuj � Veliki vsiljujejo 
malim nove pogoje 
poslovanja

� Stran 4
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Je pa začuda sneg (ne)pri-
jetno presenetil dobro po-
lovico Slovenije, pravzaprav 
vzdrževalce cest, ki so se širo-
koustili, da so na zimo dobro 
pripravljeni ...

Ptujske ulice in trgi pa so 
se spet šibili od sejemskih 
prodajalcev kiča in raznora-
znih hudo poceni izdelkov 
sumljive kvalitete od blizu in 
daleč, da o izobešenih starih 
cunjah in krami s podstrešja 
ne govorimo. Na prste bi lah-
ko prešteli tiste pristne pro-
dajalce izdelkov domače obr-
ti – kolarje, lončarje, lectarje, 
pintarje, celo dornavsko 
lükarico smo opazili. In če je 
še zjutraj kazalo, da kupčije 
zaradi krize ne bodo preveč 
cvetele, smo se spet ušteli, 
kajti okoli poldneva je šlo v 
promet skoraj vse, kar je bilo 
naprodaj, tudi “pušlšanki” so 
zaživeli, dišalo je po domačih 
klobasah. O krizi ne duha ne 
sluha. Vsaj za zdaj ne.

M. Ozmec

Po naših občinah
Gorišnica � Župan 
kot šerif z redarsko 
službo?!

� Stran 2

Kidričevo � V domu starejših prvi stanovalci

“Dom za vse generacije
V nekdanjem Parku mladosti sredi Kidričevega so v slabih desetih mesecih zgra-
dili nov, sodobno urejen dom za starejše občane. Dom Park, ki je enota Doma 
upokojencev Ptuj in je veljal 3,5 milijona evrov, je v ponedeljek, 24. novembra, 
že sprejel svoje prve stanovalce.

Zavrč � Sodni spor med občinama

Je Vuk ugnal Kokota?
Okrožno sodišču v Ptuju je po okrožni sodnici Mile-
ni Vajda odločilo, da je Občina Gorišnica kot tožena 
stranka v gospodarskem sporu dolžna tožeči stran-
ki, Občini Zavrč, plačati 77.953 evrov dolga z zakon-
skimi zamudnimi obrestmi, kar naj bi skupaj zneslo 
okoli 125.000 evrov, za nameček pa naj bi plačala še 
5.812 evrov sodnih stroškov.
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sedanjo omejitev na 90 km/h. 
In še, da policija v tem prede-
lu nima dobre možnosti za 
neovirano ustavljanje daleč 
prehitrih voznikov ... Glede 
droge pa je bil odgovor pač 
takšen, da policisti ne morejo 
kar tako preiskovati oseb, nji-
hovih avtomobilov ali hiš, saj 
za to potrebujejo nalog, sicer 
se pa vseeno trudijo.

Policija kot FBI, 
redarska služba pa 
županova »dolga« roka

Drugič je bilo po sejni sobi 
slišati več vprašanj na temo 
uvedbe občinskega redar-
stva, ki sta ga podrobneje 
predstavila Alenka Korpar in 
Branko Osterc. Kot je znano, 
bodo občine z naslednjim le-
tom »dobile« tri redarje; kako, 
kje in koliko bodo lahko na-
redili v 16 občinah, seveda ne 
zna povedati nihče, je pa vsaj 
ugodeno državni zakonodaji, 
ki to službo v občinah zahte-
va. Gorišnica bo za delo treh 
redarjev v naslednjem letu 
prispevala slabih 5500 evrov. 
Kako se bo ta dejavnost raz-
vijala naprej – ali bo redarjev 
sčasoma več ali ne – zaenkrat 
prav tako ni znano; ve se le, 
katere pristojnosti, in teh ne 
bo tako malo, bodo ti redarji 
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Grims za mistra Slovenije
Prav zanimivo je spremljati doga-

janja okrog državne televizije, ki po 
zaslugi poslanca Branka Grimsa ni 
več javna. Prav zanimivo se je spomi-
njati Grimsovih izjav, ko je med dru-
gim pred referendumom o javni RTV 

dejal, da bo s spremembo na javni televiziji informi-
ranje brez omejitev in bomo Slovenci plačevali tudi 
nižji RTV-prispevek, novi zakon pa naj bi prinašal tudi 
ustavne pravice zaposlenih.

Kaj hitro se je pokazalo, da so bile Grimsove obljube 
prazne, vsem je postalo jasno, zakaj je bila spremem-
ba nujna, ko je Branka Grimsa direktor radia Vinko 
Vasle povabil v radijsko oddajo mimo ustvarjalcev 
oddaje. Da prinaša tudi novi zakon “ustavne pravice 
zaposlenim”, smo hitro ugotovili, ko so se pojavili novi 
obrazi in vedno bolj so v ospredje prihajali “naši”. V in-
formativnih oddajah so se začeli pojavljati tudi drugi 
komentatorji. Spremembe v smer državne televizije so 
bile zelo hitro vidne, Branko Grims je v svojem zado-
voljstvu z doseženim edino pozabil na obljubo, da se 
bo zmanjšala RTV-naročnina.

Po zaslugi vseh teh reform Slovenija letos 13. decem-
bra v Johannesburgu, prvič po osamosvojitvi države, 
ne bo imela svoje predstavnice. Vzrok je ta, da so na dr-
žavni televiziji ugotovili, da jim je kljub zelo “transpa-
rentnemu” poslovanju zmanjkalo denarja. Tako miss 
Slovenije ostaja do prihodnjega leta Tadeja Ternar, ki 
bo krono nosila do pomladi, ko naj bi bil organiziran 
ponovni izbor za miss Slovenije. Ali letos ne bomo iz-
brali miss Slovenije, sploh ni pomembno, pomembno 
je, da smo dobili tretji program državne televizije, ki je 
baje zelo učinkovito sredstvo proti zaprtju. Če bi dose-
danja vlada ostala, bi zagotovo zaradi varčevanja za 
miss Slovenije za obdobje petih let okronali Evo Irgl, 
za mistra pa kar očeta državne televizije mag. Branka 
Grimsa.

Zmago Šalamun

Uvodnik

Eno izmed 
sporočil novega 
p re d s e d n i k a 
slovenske vlade 
Boruta Pahor-
ja se glasi, da 
p o t re b u j e m o 

drug drugega in da le združeni 
pomenimo nekaj, resnično moč. 
Ugotovitev je seveda veliko več 
kot zgolj (posrečena) prigodna 
domislica in upajmo, da se Pa-
hor tega zaveda.

Zavest o soodvisnosti, o po-
trebnosti medsebojnega sode-
lovanja in spoštovanja je ena 
izmed velikih vrednot sleherne 
družbe. Spoznanje in priznanje, 
da potrebujemo drug drugega, 
presega marsikaj tistega, kar 
lahko označimo s sebičnostjo, 
nesolidarnostjo, nepripravljeno-
stjo na kakršno koli sodelova-
nje, pomanjkanje vsakršnega 
občutka za potrebe in stiske 
drugih ljudi in skupnosti. Še bi 
lahko naštevali. Vsekakor pa 
kar nekaj resnih znamenj že kar 
kontinuirano opozarja, da se 
Slovenija lahko vse manj hvali z 
atributi, ki bi dokazovali kakšno 
posebno razvitost in kakšno po-
sebno negovanje prijaznosti in 
pripadnosti drug drugemu, ki 
pomeni tudi pripravljenost na 
medsebojno razumevanje, med-
sebojno pomoč, medsebojno 

Sedem (ne)pomembnih dni

Drug (proti) drugemu?
spoštovanje. Prej bi lahko rekli, 
da so se v zadnjih letih (še zla-
sti v politični sferi) sistematično 
ustvarjale razmere za nasilne 
delitve in za skonstruirano razbi-
janje vzornega skupništva. Biti – 
tudi za vsako ceno – drug proti 
drugemu ni nič nenormalnega. 
Zaradi vsega tega je seveda po-
membna želja novega premiera, 
da bi bilo drugače. Vsekakor pa 
ne bi smeli imeti iluzij, da je to 
zgolj v domeni vlade ali zadeva 
nekaj vznesenih govorov.

Predvsem bi morali v Slove-
niji čim prej priti do bolj jasne 
(in prepričljive) podobe o večno 
aktualnem vprašanju, kakšni 
so ta čas medčloveški odnosi 
v naši družbi, katere značilno-
sti (in nevarnosti) zaznamujejo 
predvsem naše (skupno) življe-
nje, v katero smer se vse skupaj 
giblje, kakšne so (pozitivne ali 
negativne) razlike v primerjavi s 
prejšnjimi leti in prejšnjimi poli-
tičnimi sistemi. Brez vsega tega 
se bomo še naprej vrteli med 
nekaj bolj ali manj subjektivnimi 
in skrajnostnimi ocenami, da je 
bilo včasih bolje (oziroma vse 
čisto zanič) in da je zdaj malo-
ne idealno (oziroma slabše kot 
kdajkoli).

Zagotovo je značilno, da naj-
višji predstavniki slovenskih 
delodajalcev, ki so iz nedavne 

preteklosti ostali v spominu kot 
izjemno radikalni (in kruti) so-
cialni pogajalci, z neskritim po-
manjkanjem posluha za osnov-
ne (in največkrat minimalne) 
zahteve in potrebe zaposlenih, 
zdaj le-te nenadoma zelo koo-
perativno opozarjajo na “hude 
čase” in kličejo k dodatnemu ra-
zumevanju in sodelovanju, “ker 
smo vsi v istem čolnu”. Seveda 
je ta čoln “isti” že od nekdaj, le s 
to razliko, da je v ugodnih časih 
del (najpomembnejših) potni-
kov, ko je sebi delil marsikdaj 
enormno visoke plače in različ-
ne privilegije, pozabljal na zdaj 
tako poudarjeno “soodvisnost” 
vseh. Zakaj se šele v kriznih 
časih (pre)mnogi poslovneži za-
vedajo pomembnosti “zadovolj-
nega delavca” – zadovoljstvo pa 
pomeni tudi čim bolj pravično 
plačevanje za opravljeno delo 
– za uspešno poslovanje. Ali ni 
prav ta čas najbolj ustrezna pri-
ložnost za drugačen razmislek 
o plačni politiki, ki naj bo enako 
stimulativna za vse, ki dobro 
delajo, tako vodilne kadre kot 
za zadnjega delavca. Slovenski 
delavci bodo v splošnih težavah 
zagotovo pripravljeni zategovati 
tudi pas, če bodo vedeli, da se 
odrekajo tudi drugi. Takšne volje 
pa vsaj doslej ni bilo izraziteje za-
znati niti na ravni podjetij niti na 
ravni države. S tega vidika je se-
veda veliko premalo, če premier 
Pahor (po malem demagoško) 
oznanja, da se odreka državne-
mu denarju za domačo repre-

zentanco, ki naj bi jo plačevali 
iz lastnega žepa. To ni potrebno. 
Premier naj bo za svoje (dobro) 
delo (dobro) plačan, tudi njego-
va plača naj služi za tisto, čemur 
je namenjena, država pa naj mu 
plača vse tisto, kar sodi k nor-
malnemu opravljanju njegovih 
dolžnosti (tudi reprezentanco, 
seveda ne razsipniško). Skratka: 
v Sloveniji doslej bremena zago-
tovo niso bila niti približno ena-
ko razporejena na ramena vseh. 
Iz podjetij (pa ne samo iz njih), 
ki so prišla v kakršnekoli težave 
in v propad, so delavci preprosto 
letali na cesto, marsikdaj tudi 
brez običajnih (in z zakonom 
predvidenih) skromnih popo-
tnic, vodilni pa so kot nekakšni 
“zmagovalci” odhajali z nekaj-
mesečnimi in obilnimi odpravni-
nami v milijonskih zneskih. Novi 
minister za finance Križanič bi 
bil ob začetku svojega delovanja 
veliko prepričljivejši, če bi se za-
vezal, da bo pogledal in uredil, 
kaj je na tem področju narobe 
in nujno potrebno sprememb, 
namesto da “prodaja” nerealne 
obljube, po katerih naj bi bila 
čez štiri leta minimalna plača v 
Sloveniji še enkrat večja kot zdaj 
– 1.000 evrov.

Se premier Pahor in njegova 
vlada zavedata, da se bodo vsi 
toliko bolj zavedali soodvisnosti 
drug od drugega, če bodo (bolj 
kot doslej) v čim bolj enakoprav-
nem položaju pri delitvi vsega 
dobrega in vsega slabega?

Jak Koprivc
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Gorišnica � Z zadnje občinske seje

Župan kot šerif z redarsko službo?!
Največ časa so na zadnji seji gorišniški občinski možje posvetili vsebini policijskega poročila in uvedbi občinskega redarstva, 
medtem ko je za vse ostale točke izgledalo, da so na papirju zapisane zgolj formalno, da so jih po hitrem postopku le potrdili.

Tako je bil med drugim 
brez posebne razprave spre-
jet še en rebalans občinskega 
proračuna, kjer je šlo tokrat 
zgolj za prenose denarja med 
posameznimi postavkami, ne 
pa za zviševanje ali zniževa-
nje cifre v občinski blagajni. 
Še bolj na kratko so svetniki 
opravili z dvema predstavi-
tvama finančnih situacij, in 
sicer pri gradnji sekundarne 
kanalizacije, ki bo letos zah-
tevala dobrih 100.000 evrov 
več od prvotno načrtovanih 
670.000, ter glede moderni-
zacije ceste skozi Zamušane, 

kjer je bila projektantska oce-
na izvedbe del slabih 600.000 
evrov, pogodba z izvajalcem 
je bila podpisana za 748.000 
evrov, dejanska končna cena 
pa je znašala nekaj manj kot 
700.000 evrov. Razlog za zni-
žanje pogodbene cene po 
opravljenih delih naj bi bil 
med drugim, po besedah žu-
pana, tudi v zelo natančnem 
nadzoru nad deli in dejansko 
porabo materialov. Svetniki 
so brez besedovanja potrdili 
še majhen dvig cene za nado-
mestilo stavbnega zemljišča, 
ki bo poslej znašala 0,0040 

Foto: SM

Svetnik Jože Petek je javno skritiziral delo in odnos policije v do-
mači občini, zanimalo pa ga je tudi, zakaj ne lovijo prehitrih voz-
nikov že pred naseljem Gorišnica (pri črpalki Žiher), kjer resnično 
divjajo in se tudi dogajajo najhujše prometne nesreče.

evra/m2.

Kritike čez delo in 
odnos policije

Kot rečeno, pa se je več ži-
vahnega besedovanja razvilo 
okoli policijskega poročila, 
kaj vse se je dogajalo na ob-
močju občine v preteklem 
obdobju. Najbolj glasen je 
bil tokrat Jože Petek, ki je 
opozoril na to, da je droge 
(tudi) v Gorišnici, zlasti med 
mladimi, hudo veliko, da se 
to javno ve, da se ve tudi za 
zbirališča preprodajalcev 
in uživalcev, da se celo ve, 
kdo so »glavni«, da pa polici-
ja temu zlu ne zna ali noče 
stopiti na »rep«. Nadalje ga je 
ujezilo tudi potrjeno dejstvo, 
da je radar v Gorišnici posta-
vljen na dveh znanih mestih, 
in to točno tam, kjer je posta-
vljena omejitev na 50 km/h, 
zato je nemalo prekrškarjev, 
ki plačujejo nemajhne kazni 
za minimalne prekoračitve 
hitrosti (za nepoznavalce po-
datek, da se na cesti od Ptuja 
proti Ormožu skozi občino 
Gorišnica znaka za omejitev 
hitrosti 50 in 70 izmenjujeta 
na nekaj deset metrov). »Ta-
kšno kaznovanje voznikov, 
ki pripeljejo mimo znaka z 
omejitvijo 50 kilometrov več, 

se mi zdi nesmiselno. Po dru-
gi strani pa ne merite hitrosti 
pred vstopom v naselje, pred 
križiščem z Žiherjevo črpal-
ko, kjer pa jih dejansko zelo 
veliko divja in kjer se največ-
krat dogajajo hude nesreče! 
Prav tam je bilo doslej največ 
smrtnih žrtev, za izboljšanje 
varnosti pa se ne naredi nič!« 
Petek je ob koncu navrgel še, 
da se policisti zadnje čase ob-
našajo veliko manj prijazno 
kot včasih in da dosledno 
kaznujejo tudi najmanjše 
prekrške, čemur so pritrdili 
tudi ostali svetniki in navedli 
nekaj konkretnih primerov. 
Sicer pa je bil dokaz njihovim 
trditvam tudi v poročilu, kjer 
je bilo jasno navedeno, da se 
je število policijskih opozoril 
zmanjšalo za 400 odstotkov, 
izdanih plačilnih nalogov 
pa precej povečalo glede na 
lansko leto. Odgovor polici-
je na vse slišane pritožbe je 
bil dokaj kratek; češ da pač 
merijo hitrost tam, kjer je 
največ možnosti, da so na ce-
sti pešci, kar je pač v samem 
naselju in da se res dosledno 
kaznuje predvsem alkoho-
liziranost, neprivezanost s 
pasom in prevelika hitrost, 
da pa je omejitev hitrosti na 
cesti do Žihra v pristojnosti 
države oz. DRSC, ki ohranja 

imeli. Med drugimi bo v nji-
hovi pristojnosti tudi lovlje-
nje prehitrih voznikov s pre-
mičnim radarjem, če ga bodo 
občine kupile ali najele. Kot 
je povedal Osterc, je trenu-
tno najugodnejša varianta 
najem tega radarja, lastnik pa 
zahteva četrtino od pobranih 
kazni. Slednje bodo sicer pol-
nile proračune občin, na ob-
močju katerih bodo prehitri 
vozniki evidentirani, kar bi 
znalo lepo polniti občinske 
proračune, kot je namignila 
Korparjeva.

Občinskim možem je bilo 
sicer hitro jasno, da kakšnega 
posebnega učinka od zgolj 
treh redarjev, ki bodo morali 
delati v 16 občinah, ne bo, je 
pa Branko Valenko postavil 
zanimivo vprašanje, komu 
bodo pravzaprav odgovarjali 
redarji za svoje delo. In od-
govor Korparjeve: »Služba je 
odgovorna županu občine, 
nadzira pa jo tudi notranje 
ministrstvo!« Ob tem je po-
vedala še, da se v prihodnosti 
lahko pričakuje najverjetneje 
krepitev redarske službe, ki 
bo prevzemala vedno več po-
licijskih nalog, medtem ko bo 
policija kot državna služba iz-
vajala drugačne naloge.

Vse skupaj je tako zadišalo 
nekako po ameriškem siste-
mu, kot so kasneje ugotavlja-
li tudi svetniki; da bo župan 
po tem sistemu v prihodno-
sti neke vrste občinski šerif, 
redarska služba pa njegovi 
pomočniki za vzpostavljanje 
reda in kaznovanje, medtem 
ko bo zvezna oz. državna po-
licija (po občinah) raziskova-
la le še kakšne velike in hude 
kriminalne zadeve kot reci-
mo FBI v ZDA ...

SM



Dejstvo je, da prehrambe-
na oz. živilskopredelovalna 
branža še ni na udaru, prav 
tako spada med tiste panoge, 
ki naj bi jo kriza najmanj pri-
zadela, saj je navsezadnje hra-
na tista zadeva, ki se ji ljudje 
ne morejo odpovedati, kljub 
temu pa živilska branža, že 
zaradi finančnih ozadij, ne 
bo ostala nedotaknjena.

Znižanje stroškov in 
iskanje novih prilo-
žnosti

Glaser je sicer v odgovo-
rih precej nedoločen, a tudi 
optimističen, saj zaenkrat 
ne napoveduje ne odpušča-
nja, ne zmanjševanja linij 
izdelkov: »Perutnina Ptuj, ki 
že več kot stoletje posluje v 
mednarodnem konkurenč-
nem prostoru, je že večkrat 
prebrodila krizne oscilacije 
različnih dimenzij. V odvi-
snosti od globine razvoja 
sedanjega globalnega polo-
žaja in obdobja ohlajanja go-
spodarstva bomo znali biti 
fleksibilni tudi v Skupini Pe-
rutnina Ptuj. V tem času smo 
se osredotočili predvsem 
na obvladovanje stroškov na 
vseh ravneh in v vseh delih 
Skupine Perutnina Ptuj. Čaka 
nas proces racionalizacije, ki 
smo ga sicer že začeli pospe-
šeno implementirati v pra-
kso. Imamo tudi nekaj rezerv 
na področju povečevanja 
produktivnosti. Vsako krizno 
obdobje je tudi spodbuda za 
iskanje novih tržnih potenci-
alov. V Perutnini Ptuj smo se 
jih lotili v celotnem spektru 
tako na področju uvajanja 
novih segmentov ponudbe 
na osnovi perutninskega 
mesa kot tudi na segmentu 
geografskega razširjanja naše 
ponudbe. Poleg tega pa smo 
se lotili še bolj intenzivnega 
iskanja priložnosti in sinergij 
znotraj Skupine Perutnina 
Ptuj. Vse to so aktivnosti, ki 

se jim posvečamo najprej in 
zelo temeljito. Šele če ti ne 
bodo zadovoljili vseh priča-
kovanj in če bi se razmere 
dolgoročneje slabšale, bi pri-
šli v poštev še ukrepi, kot so 
odpuščanje ali zmanjševanje 
obsega proizvodnje. Zaen-
krat o njih razmišljamo zgolj 
hipotetično.«

Seveda pa je obseg in globi-
no krize v prihodnosti težko 
napovedati in šele glede na 
makroekonomska dogajanja 
se bodo v Perutnini odloča-
li, kako ravnati v primeru 
poglabljanja kriznih razmer: 
»Scenarijev obvladovanja 
nepredvidenih razmer je se-
veda veliko. Preigravamo jih 
tudi v Perutnini Ptuj, vendar 
v tem času še ni tako izrazi-
tih pritiskov, da bi jih morali 
začeti uveljavljati v praksi. 
To pomeni, da ne razmišlja-
mo o zmanjšanju delovnih 
mest, ampak o povečevanju 
trženjskih in predelovalnih 
zmogljivosti, da bi lahko za-
polnili pričakovanja potro-
šnikov na posameznih trgih. 
Povpraševanje po hrani, kot 
ugotavljate, še ni deležno po-
sebnih odrazov tržnih spre-
memb. Bistveno bolj jih ob-
čutijo nekatere gospodarske 
panoge in posebej finančna 
industrija, ki pa tudi vpliva 
na dinamiko gospodarskega 
dogajanja. V tem obdobju se 
v celotni Skupini Perutnina 
Ptuj posvečamo predvsem 
priložnostim. Seveda pa je 
od razmer na posameznih 
trgih, kjer delujejo naša pod-
jetja, in od razmer na strate-
ških nabavnih trgih odvisno, 
kako se bodo globalne krizne 
razmere odrazile v celotnem 
poslovnem sistemu. Sedaj se 
pač pripravljamo, kot da je 
pred nami novo obdobje pri-
ložnosti, čeprav vemo, da se 
razmere lahko bistveno spre-
menijo. Ker pa to ni odvisno 
od nas in našega dela, ampak 
od makroekonomskega oko-
lja na globalni ravni, bomo v 

odvisnosti od spremenjenih 
razmer pač uporabili sce-
narij, ki bo optimiral vlogo 
in položaj Perutnine Ptuj v 
okoliščinah, kakršne bodo 
nastale.«

Računajo na kvali-
teto in prepoznav-
nost svoje znamke

Na vprašanje, kakšna so 
pričakovanja oziroma pred-
videvanja dogajanj na sloven-
skem in evropskem živilsko-
predelovalnem trgu v bližnji 
prihodnosti, pa Roman Gla-
ser odgovarja: »Še bolj inten-
zivno se bodo zgodili posa-
mezni strukturni premiki. 
V segmentu priprave hrane 
je že doslej vladala izjemna 
konkurenca. Vsakokrat pa se 
z nastopom kriznih razmer 
konkurenčne razmere po-
novno zaostrijo. V Perutnini 
Ptuj jih upravljamo na način, 
da še bolj krepimo pomen 
in razpoznavnost naših bla-
govnih znamk. Izpostavlja-
mo verodostojnost njihovih 
obljub, varnost, kakovost 

Perutnina Ptuj � Z Romanom Glaserjem o krizni strategiji podjetja

Zaenkrat še brez odpuščanja
Da je kriza, tako finančna kot posledično gospodarska, že krepko potrkala tudi na slovenska vrata, ni nobena novost. Napovedujejo in 
dogajajo se že prva odpuščanja zaposlenih, zmanjševanje obsega proizvodnje, »prisilni dopusti« ... Kako se na nastale razmere že odzivajo 
in kako se nameravajo odzivati v prihodnje v enem največjih slovenskih podjetij oz. skupini podjetij, Perutnini Ptuj, smo povprašali prvega 
moža dr. Romana Glaserja.
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in sledljivost ter zavezanost 

okusu kot temelju vrednot 

Perutnine Ptuj. Te vgrajuje-

mo v sleherno živilo, ki ga po-

šljemo med potrošnike, zato 

smo tudi sami zavezani oku-

su, s čimer utrjujemo našo 

vlogo na trgih, kjer imamo 

vzpostavljene reprodukcij-

ske verige, in na trgih, ki jih 

oskrbujemo z živili Perutni-

ne Ptuj. Na ta način računam, 

da bomo lažje prebrodili ne-

katere strukturne premike 

na slovenskem in evropskih 

trgih ter preživeli obdobje 

izrazitega konkurenčnega za-

ostrovanja. Vemo, da to niso 

enosmerni niti enostavni 

ukrepi. Pritisk potrošnikov 

in trgovskih verig je izjemen. 

Toda prepričan sem, da ima 

Perutnina Ptuj dovolj primer-
jalnih prednosti, s katerimi 
bo prebrodila tudi sedanje 
oziroma prihodnje razmere 
na globalnem trgu in v glo-
balnem okolju, in to na način, 
ki bo najmanj boleč za samo 
korporacijo kot za vse, ki smo 
svoje življenjske poti povezali 
s tem podjetjem.«

Glaser: Lastništvo 
Mercatorja ni (naj-
bolj) bistveno

Med pomembnejšimi de-
javniki uspešnega poslovanja 
je gotovo tudi korekten in 
dober odnos s trgovci; med 
njimi brez dvoma z Mercator-
jem, ki (še vedno) obvladuje 
slovenski trg. Glede na na-
povedi o prodaji večinskega 
deleža Mercatorja, ki ga ima 
zaenkrat še v rokah Boško 
Šrot in za katerega naj bi se 
zanimali le tuji kupci, kar naj 
bi posledično vplivalo na pri-
sotnost slovenskih blagovnih 
znamk na policah, pa gene-
ralni direktor PP Glaser pra-
vi: »Naši poslovni in siceršnji 
odnosi z Mercatorjem kot 
tudi z drugimi trgovskimi ve-
rigami so sila korektni. Z me-
nedžmentom zagotavljamo 
to, kar potrošniki potrebuje-
jo in pričakujejo. Zavedamo 
se, da smo pravzaprav oboji 
neposredno povezani in na 
poseben način tudi odvisni 
od potrošnikov. Ta aksiom 
spoštujemo in se mu tudi 
prilagajamo. Od tega je tudi 
odvisna neposredna poslov-
na pozicija obeh partnerjev. 
Nekaj povsem drugega je 

lastniška relacija trgovske 
verige. Da bi Mercator bil 
oziroma ostal v slovenski 
lastniški kompetenci, se mi 
zdi nepomembno; ali pa je 
vsaj manj pomembno. Vpra-
šanje, ki se lahko postavlja 
prav v sedanjem obdobju, je, 
ali bi bile banke s konverzijo 
svojih terjatev boljši (sloven-
ski) lastnik od katerega dru-
gega lastnika, ki se ukvarja 
specializirano s trgovinsko 
dejavnostjo. Lastnina se mi 
zdi v tem kontekstu manj po-
membno vprašanje od ukvar-
janja s tem, da bo Perutnina 
Ptuj imela v prostoru, kjer so 
uveljavljene njene blagovne 
znamke, toliko zaupanja, da 
nobena trgovina ne bo mo-
gla biti dovolj uspešna, če ne 
bo imela naših živil na svojih 
policah! S tem smo se v Peru-
tnini Ptuj zavezani ukvarjati 
veliko bolj intenzivno kot pa 
z vprašanjem lastništva ene 
od trgovskih verig.«

Na vprašanje o morebi-
tnem odkupu najavljene 
prodaje skoraj 10-odstotnega 
državnega deleža KAD-a v 
Perutnini Ptuj s strani usta-
novljenega menedžerskega 
Holdinga PMP pa je Roman 
Glaser zelo kratek: »Seveda 
pozorno spremljamo doga-
janje tudi na tem področju. 
V spremenjenih okoliščinah 
analiziramo elemente KAD-
ovega razpisa, na osnovi ka-
terega zdaj prodaja lastniški 
delež Perutnine Ptuj. Pripra-
vljamo osnove, na katerih 
bomo lahko sprejeli ustrezno 
odločitev do konca razpisne-
ga obdobja.«

SM
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Generalni direktor in predsednik uprave PP dr. Roman Glaser: »Da 
bi Mercator bil oziroma ostal v slovenski lastniški kompetenci, se 
mi zdi nepomembno; ali pa vsaj manj pomembno. Vprašanje, ki 
se lahko postavlja prav v sedanjem obdobju, je, ali bi bile banke 
s konverzijo svojih terjatev boljši (slovenski) lastnik od katerega 
drugega lastnika, ki se ukvarja specializirano s trgovinsko dejav-
nostjo?!«
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Po besedah Romana Glaserja zaenkrat v PP ne razmišljajo o odpuščanjih zaposlenih; ta neprilju-
bljen ukrep naj bi morebiti prišel na vrsto šele, če jim z drugimi ukrepi in ob dolgoročnem poslabša-
nju razmer ne bi uspelo pozitivno poslovati.



»Naša osnovna ugotovitev 
je, da mali gospodarski subjek-
ti niso povzročili finančne 
krize, jo pa že čutijo. Vpliv fi-
nančne in gospodarske krize v 
obrti in malem gospodarstvu 
kot celoti še ni zaskrbljujoč. 
Izjema so nekatere dejavnosti, 
v katerih obrtniki in mali pod-
jetniki nastopajo predvsem 
kot podizvajalci ali kooperanti 
večjih domačih in tujih podje-
tij. Kako bo v prihodnje, težko 
napovedujejo, toda če se bodo 
naročila drastično zmanjševa-
la, bodo končne posledice go-
tovo veliko bolj občutili tako 
pri zaposlovanju kot tudi v ob-
stoju svojih firm. V tem trenut-
ku strokovne sekcije pri OZS 
poročajo o zmanjšanju naročil 
za avtomobilsko industrijo do 
30 odstotkov, zmanjšujejo se 
naročila v gradbeništvu, upad 
prodaje pri optikih je od 10- 
do 15-odstoten, upad naročil 
je velik tudi pri avtoprevozni-
kih. Pričakuje se zmanjšanje 
prodaje tudi pri članih iz dru-
gih strokovnih sekcij. Kupci so 
racionalni pri nakupih in od-
lagajo večje nakupe. Podjetja 
so previdna pri investicijah in 
naročilih glede na veliko tve-
ganje pri vračanju investicij. 
Zaradi višjih obrestnih mer 
marsikdo ne bo v stanju pla-
čevati kreditov, zato bo tudi 
več stečajev,« sta uvodoma po-
vedala predsednik OOZ Ptuj 
Vladimir Janžekovič in v. d. se-
kretarja OOZ Ptuj Boris Repič, 
s katerima smo se pogovarjali 
o krizi v obrtni dejavnosti in 
drugih problemih te dejavno-
sti kot pomembnega segmen-
ta slovenskega gospodarstva.

Pričakovati je, da se bodo 
zaradi krize povečali tudi 
problemi pri plačilih. Ka-
kšni so trenutni podatki?

»Velik problem je že nastal 
pri plačilih, saj večja podjetja 
'obračajo' sredstva na račun 
manjših, obrtniki in mali pod-
jetniki pa morajo pogosto 
plačevati avanse svojim doba-
viteljem. Zelo verjetno lahko 
pričakujemo, da se bo ravno 
na ramah uspešnih manjših 
podjetij in še zdravega gospo-
darstva reševala situacija veli-
kih. Velika podjetja malim do-
baviteljem že 'vsiljujejo' nove 
pogoje poslovanja, kjer vežejo 
nadaljnje poslovno sodelova-
nje na podaljšanje plačilnih 
rokov za dodatnih 30 dni ali 
še več. Plačilna nedisciplina 
še vedno pomeni veliko teža-
vo, predvsem za tiste obrtnike 
in mala podjetja, ki so vezana 
na velike družbe in na trgu ne 
morejo samostojno ponuditi 
svojih izdelkov in storitev, ob 
tem pa tudi ne morejo kar 
tako zamenjati naročnikov. 
Zato si obrt in mala podjetja 
veliko obetajo od akta za mala 
podjetja, ki naj bi ga evropski 
svet sprejel še pred koncem 
letošnjega leta (predvidoma 
v decembru). Ta med dese-
timi načeli za usmerjanje in 
izvajanje politik na ravni EU 
in držav članic prinaša tudi 
razvoj pravnega in poslovnega 

okolja, ki bo podpiralo pravo-
časno plačevanje v gospodar-
skem poslovanju. Dejansko 
bo to podlaga za uzakonitev 
plačilnih rokov. Namen akta 
za mala podjetja je izboljšati 
pristop politike do podjetni-
štva, da se bo načelo 'najprej 
pomisli na male' nepreklicno 
umestilo v oblikovanje poli-
tike, od priprave zakonodaje 
do opravljanja javnih storitev 
in spodbujanja rasti malih ter 
srednjih podjetij, da se jim bo 
pomagalo pri reševanju težav, 
ki zavirajo njihov razvoj. Listi-
na bo z različnimi ukrepi po-
skrbela za mala podjetja v vseh 
fazah delovanja. EU in države 
članice bodo oblikovale pravi-
la in pravno ureditev, primer-
no za oblikovanje ugodnih 
razmer za konkurenčnost in 
spodbujanje rasti malih in sre-
dnjih podjetij. Ta se še vedno 
srečujejo s številnimi teža-
vami, kot so administrativne 
ovire, pomanjkanje finančnih 
virov, nezadostne podporne 
storitve. OZS bo zato v pri-
hajajočem letu namenila vso 
pozornost in delo svojih stro-
kovnjakov v analizo obstoječe 
zakonodaje in prenosu načel-
nih sprememb iz listine v kon-
kretne rešitve nove zakonoda-
je. Ta prenos bo postopen in 
dolgotrajen, v največji meri pa 
bo hitrost prenosa v konkre-
tne rešitve odvisna od posluha 
naše vlade in parlamenta.«

Kakšna pa so priporoči-
la vašim članom v obdobju 
krize, na katera področja 
naj se usmerijo, da bodo 
posledice vsaj ublažili, v 
celoti se jim ne bodo mogli 
ogniti?

»OOZ Ptuj obrtnikom in ma-
lim podjetjem svetuje, da naj v 
času prihajajoče krize usmeri-
jo svoje aktivnosti predvsem 
v popolni nadzor stroškov 
poslovanja. Poslovni proces 
se mora optimizirati, razvijati 
je potrebno nove proizvode in 
storitve ter zmanjševati nepo-
trebne stroške. Stroškov pa ne 
smemo rezati kar vse počez, 

še posebej občutljivo podro-
čje so seveda zaposleni. Zara-
di gospodarske krize, ki se iz 
finančnega sektorja že seli v 
realni sektor gospodarstva, je 
pri zaposlenih prisoten strah, 
da bodo izgubili delovna me-
sta. Strah je čustveno stanje, 
največji problem postane ne-
zaupanje, zato mora biti inter-
na komunikacija med zaposle-
nimi in delodajalci, obrtniki, 
podjetniki zelo intenzivna 
in odprta. Največja rezerva 
obrtnikov in malih podjetij v 
teh kriznih časih je v njihovi 
fleksibilnost in v zaposlenih 
delavcih. Kriza pa je tudi čas, 
ko bo potrebno posebno ve-
ljavo dati tudi inovativnosti, ki 
jo bo potrebno tudi ustrezno 
ovrednotiti.

Pri reševanju krize morata 
svojo vlogo pravočasno od-
igrati tudi država in občine. 
Le-te morajo nadaljevati s svo-
jimi investicijami in ne smejo 
dvigovati cen, ki so pod nje-
nim vplivom. Država in vlada 
pa morata ustvariti okolje, v 
katerem bo povrnjeno zaupa-
nje, ki ga lahko vzpostavimo 

samo z odprtim in takojšnjim 
dialogom med delodajalci, de-
lojemalci, investitorji in potro-
šniki. Država mora s svojimi 
takojšnjimi in premišljenimi 
ukrepi razbremeniti gospo-
darstvo, pomagati mora ohra-
njati delovna mesta in vzpod-
bujati konkurenčnost.«

Kaj pa olajšave, tudi o 
teh se v teh dneh veliko go-
vori?

»Glede predloga prejšnje 
vlade za spremembo zakona 
o davku od dohodkov pravnih 
oseb in zakona o dohodnini v 
obrtno-podjetniški zbornici 
podpiramo predlog davčnih 
olajšav, saj smo jih sami v svo-
jih zahtevah obrti vsa leta že 
tudi predlagali. Vlada Janeza 
Janše je pripravila predlog 
sprememb zakonov, ki pred-
videvajo povečanje investicij-
ske olajšave na 30 odstotkov 
investiranega zneska in uki-
nitev omejitve z absolutnim 
zneskom. Vlada je poleg ome-
njenega predlagala tudi zniža-
nje splošne davčne stopnje za 
obdavčitev dohodkov pravnih 
oseb. Veljavni zakon o davku 

od dohodkov pravnih oseb za 
letošnje leto določa 22-odsto-
tno obdavčitev, prihodnje leto 
naj bi ta znašala 21 odstotkov 
od davčne osnove, leta 2010 in 
naprej pa 20 odstotkov. Glede 
na tokratni predlog pa bi bila 
splošna davčna stopnja za le-
tošnje leto le 20-odstotna, na-
slednje leto 19-odstotna, leta 
2010 in naprej pa 18-odstotna. 
Na OOZ Ptuj upamo, da bodo 
poslanci predlog vlade teme-
ljito preučili in našli še kakšno 
dodatno rešitev, znižanje soci-
alnih prispevkov pri plačah, 
krajši delovni čas, ki bo poma-
gal gospodarskim subjektom, 
da bodo nastalo finančno kri-
zo čim lažje prestali. V obrtno-
podjetniški zbornici smo že 
takoj ob ukinitvi investicijskih 
olajšav začeli opozarjati, da so 
te olajšave nujne za ohranjanje 
konkurenčnosti našega gospo-
darstva ter za spodbujanje no-
vih delovnih mest. Zato upa-
mo, da bo parlament predlog 
vlade sprejel. Vendar pa samo 
ti ukrepi niso dovolj, zato 
preko OZS vladi predlagamo 
ponovno uvedbo 10-odstotne 
olajšave za rezervacije za na-
bavo novih osnovnih sredstev, 
ponovno uvedbo olajšave za 
zaposlovanje brezposelnih 
oseb in prvih iskalcev zapo-
slitev ter olajšave za nabavo 
tovornih motornih vozil z 
motorjem, ki ustreza najmanj 
emisijskim zahtevam Euro 
V. Prav tako pa želimo, da se 
popravi vsebina že sprejetih 
olajšav za motorna vozila, ki 
naj zajamejo osebne avtomo-
bile na hibridni ali električni 
pogon ter avtobuse in tovorna 
motorna vozila z motorjem, 
ki ustreza najmanj emisijskim 
zahtevam Euro V.«

V obrti že dolgo opozar-
jate tudi na problem dela 
na črno. Kaj predlagate v 
zvezi s tem?

»Država bo morala biti pre-
vidna tudi s prihranki na dru-
gih področjih. Tudi v OOZ 
Ptuj opozarjamo predvsem na 
delo na črno, ki naj ga država 
z ustreznim ukrepanjem ome-

ji. Ljudi je treba vzpodbuditi, 
da bodo zbirali račune, s tem 
pa bo legalno delujoč obrtnik 
lažje posloval. Nedvomno bi 
bilo mogoče obseg dejavnosti 
na črno omejiti vsaj v neka-
terih dejavnostih s ponovno 
uvedbo olajšave za investicije 
v stanovanjsko gradnjo in tudi 
za obnovitvena in vzdrževalna 
dela na stanovanjskih objek-
tih. Zato je predlog OZS, da naj 
se ponovno uvede tudi olajša-
va pri dohodninski napovedi 
za tiste davčne zavezance, 
ki bodo reševali stanovanj-
ski problem. Če želi država 
vzpodbujati zaposlovanje, bi 
bilo smiselno ponovno uvesti 
olajšavo za zaposlovanje, med-
tem ko naj bi bila olajšava za 
investicije namenjena širjenju 
proizvodnih in storitvenih 
zmogljivosti podjetij in bi mo-
rala biti dostopna tudi tistim, 
ki so se samozaposlili. Tudi s 
tem, ko zaposlijo zgolj sami 
sebe, te osebe prispevajo k 
zmanjšanju nezaposlenosti 
v Sloveniji, zato je prav, da se 
tudi njim omogoči investicij-
ska olajšava.«

Kakšno vlogo pa bo pri 
reševanju vseh v obrti na-
kopičenih problemov imel 
nadstrankarski poslanski 
klub za obrt in podjetni-
štvo?

»K reševanju krize in iz-
boljšanju pogojev poslovanja 
v obrti in podjetništvu pa bo 
na pobudo OZS svoj delež 
prispeval tudi novoustano-
vljen nadstrankarski poslanski 
klub za obrt in podjetništvo. 
Sestavljajo ga novi poslanci v 
državnem zboru, ki izhajajo 
iz obrtniško-podjetniških vrst. 
Vabilu zbornice se je odzva-
lo šest poslancev iz različnih 
političnih strank. Podprli so 
idejo za ustanovitev nadstran-
karskega poslanskega kluba za 
obrt in podjetništvo, ki naj ga 
vodi predsednik OZS Miroslav 
Klun. Poslanci so podprli zah-
teve slovenske obrti in podje-
tništva ter se strinjali, da je po-
trebno v trenutni situaciji obr-
ti in podjetništvu z ustreznimi 
ukrepi zagotoviti ugodno pod-
jetniško okolje, ki bo zagota-
vljalo nova delovna mesta ter 
gospodarsko rast. V državnem 
zboru se bodo zavzemali za 
obrt in podjetništvo, saj ga do-
bro poznajo in razumejo pro-
blematiko. Strinjali so se, da so 
potrebne spremembe pred-
vsem na davčnem področju, 
delovno-pravni zakonodaji 
ter na področju zagotavljanja 
likvidnosti in financ v obrti 
in malem gospodarstvu. Kriza 
mora biti priložnost za male, 
ki je ne smejo zamuditi, drža-
va pa mora zagotoviti ustre-
zne spremembe zakonodaje. 
Mreža območnih obrtno-pod-
jetniških zbornic je premalo 
izkoriščana, na lokalnem po-
dročju pa je potrebno z ustre-
zno lokalno politiko omogoči-
ti rast najmanjšemu segmentu 
gospodarstva.«

MG

Ptuj � Finančna kriza močno prizadela obrtnike in male podjetnike

Veliki vsiljujejo malim nove pogoje poslovanja
Upravni odbor Območne obrtno-podjetniške zbornice Ptuj je na novembrski seji razpravljal o globalni finančni krizi, ki se odraža tudi v malem gospo-
darstvu, obenem pa tudi o vlogi Območne obrtno-podjetniške zbornice Ptuj ter Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije, ki je predvsem v zastopanju 
interesov članov pri razreševanju krize in z njo povezanih problemov. Območna obrtno-podjetniška zbornica Ptuj je največje podjetje na Ptujskem. 
šteje skoraj 1500 obrtnikov in podjetnikov, ki skupaj zaposlujejo okrog 3000 delavcev. 
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Foto: Črtomir Goznik

Boris Repič, v. d., sekretarja OOZ Ptuj: »Obrt in mala podjetja si veliko obetajo od akta za mala pod-
jetja, ki naj bi ga evropski svet sprejel še letos. Gre za pomembno listino, ki bo z različnimi ukrepi 
poskrbela za mala podjetja v vseh fazah delovanja.«

Foto: Črtomir Goznik

Vladimir Janžekovič, predsednik Območne obrtno-podjetniške zbornice Ptuj: »Velika podjetja malim 
že vsiljujejo nove pogoje poslovanja.«



Ob pomembnem dogodku 
za širše območje Kidričevega 
in okolice so v ponedeljek, 24. 
novembra, pripravili krajšo 
slovesnost, na kateri je prvim 
50 stanovalcem doma starejših 
občanov zaželela dobrodošli-
co direktorica Doma upoko-
jencev Ptuj mag. Kristina 
Dokl, ki se je posebej zahvalila 
Občini Kidričevo, saj je zagoto-
vila primerno lokacijo. V ime-
nu občanov in tistih, ki bodo 
koristili usluge tega doma, se 
je dobrodošlici pridružil ki-
dričevski župan Jože Murko, 
v imenu vseh stanovalcev pa 
se je za nov dom v Kidričevem 
prijazno zahvalil Emil Mojzer, 
predsednik sveta stanovalcev 
Doma upokojencev Ptuj. Dogo-
dek so s prisrčnim kulturnim 
sporedom popestrili »domski 
muzikanti«, pevski zbor sode-
lavcev doma ter učenci Osnov-
ne šole Kidričevo.

Potem ko so ključe sobe 
slovesno predali prvi stano-
valki Amaliji Ferinček, so v 
spomin na zgodovinski dogo-
dek v parku domskega dvori-
šča posadili zdravilno drevo 
ginko, nato pa so udeležence 
slovesnosti popeljali na ogled 
sodobno, a v domačem stilu 
urejenih domskih prostorov.

Kot je pojasnila mag. Kristi-
na Dokl, je izgradnjo novega 
doma v Kidričevem financiral 
Dom upokojencev Ptuj skupaj 
z Ministrstvom za delo, druži-
no in socialne zadeve, sicer pa 
gre za sredstva amortizacije 
in investicijskega vzdrževanja. 

Dom Park v Kidričevem je 
zgrajen v skladu s sodobnimi 
standardi, ki so nekoliko višji 
kot v domu upokojencev na 
Ptuju.

Odzunaj je stavba doma 
Park podobna preostalim 
stanovanjskim blokom, saj je 
zgrajena v skladu s prostorsko-
ureditvenimi pogoji Kidriče-
vega, odznotraj pa je zagotovo 
veliko prijaznejša. Takoj ko 
prestopiš prag doma, namreč 
zagledaš pred sabo prijazno 
pročelje starejše kmečke hiše 
z zelenimi polkni ter klopco 
pred njo; v domačem stilu in s 
starinskim pohištvom je opre-
mljena tudi sprejemna soba z 
recepcijo, tako da stanovalcem 
takoj približajo okolje domač-
nosti, v katerem so živeli pred 
prihodom vanj.

Gradnjo doma starejših v 
Kidričevem so pričeli 1. febru-

arja letos, vsa gradbena dela pa 
so solidno in v roku izvedli de-
lavci Gradbenega podjetja Ptuj. 
Po besedah mag. Kristine Dokl 
imajo prednost pri namestitvi 
v dom Park občani iz območja 
občine Kidričevo in sosednjih 
krajev. V ta namen so pripravi-
li organizirano usmerjeno pri-
pravo za bivanje v domu, kjer 
je bil predstavljen postopek 
sprejema v dom ter delo in ak-
tivnosti domskega življenja.

Sam objekt je zgrajen kot 
dom četrte generacije in ima 
tri etaže – poleg pritličja še dve 
nadstropji, polovica objekta 
pa je tudi podkletena. V njem 
je 30 enoposteljnih in 14 dvo-
posteljnih stanovanjskih enot 
s skupno kapaciteto 60 mest. 
Vsaka stanovanjska enota ima 
svoje sanitarije s tušem. Poleg 
vsega tega imajo še dve oskr-
bovani stanovanji, predvideni 

pa so tudi prostori za fiziote-
rapijo, za delovno terapijo in 
za duhovno oskrbo. Ob vhodu 
v dom je urejeno manjše par-
kirišče za delovno osebje in 
nekoliko večje za obiskovalce, 
na drugi  strani pa je ob domu 
urejen večji park s klopmi in 
sprehajalnimi stezami, kjer se 
bodo čez poletje odvijale raz-
lične aktivnosti stanovalcev.

Zanimivo je tudi, da so med 
prvimi v Evropi organizirali 
tudi drugačen način življenja 
in dela stanovalcev v domu. 
Organizirano je namreč po sis-
temu gospodinjskih skupnosti. 
Trenutno je v njem organizira-
nih že pet takih skupnosti, ena 
od teh, ki je v pritličju, pa je 
namenjena osebam z demen-
co. Delo v sistemu gospodinj-

skih skupnosti pomeni, da je 
življenje v domu organizirano 
v skupini od 7 do 12 stanoval-
cev, ki imajo svoj skupni dnev-
ni prostor s kuhinjo, kjer lahko 
glede na svoje sposobnosti in 
želje skupaj z domskim ose-
bjem tvorno sodelujejo pri 
vsakodnevnih gospodinjskih 
opravilih, tudi pri pripravi 
posameznih obrokov. Pri tem 
pa se lahko po želji vključujejo 
tudi svojci stanovalcev in pro-
stovoljci.

V domu Park Kiričevo je 
trenutno zaposlenih 20 oseb, 
v glavnem iz Kidričevega in 
okolice, glede na zdravstveno 
stanje stanovalcev in potrebe 
pa jih lahko zaposlijo še pet. 
Sicer pa v kidričevski enoti 
ptujskega doma upokojencev 

poleg celodnevne oskrbe izva-
jajo tudi storitve v obliki dnev-
ne oskrbe, pomoči na domu 
in s prostovoljci. Glede na vse 
to cena ni previsoka, saj znaša 
14,97 evra na dan za osebe, ki 
ne potrebujejo dodatne nege 
(mesečno torej okrog 450 
evrov). Sicer pa je dom organi-
ziran kot medgeneracijsko sre-
dišče, kjer se lahko ob skupnih 
aktivnostih srečujejo vse tri 
generacije - mlajša, srednja ali 
aktivna populacija ter starej-
ša. Mladi lahko v te aktivnosti 
prinesejo veselje, razigranost 
in mladostno vedrino, odrasli 
utrip sodobne družbe, starej-
ši pa lahko ob vsem tem svoje 
dragocene izkušnje prenašajo 
na mlajše rodove.

V domu želijo aktivno sode-
lovati v kidričevskem okolju 
tako z lokalno skupnostjo, or-
ganizacijami in društvi kot s 
šolo in otroškim vrtcem. V ta 
namen bodo ta petek, 28. no-
vembra, ob 15. uri pripravili za 
vse stanovalce, njihove svojce 
in kontaktne osebe skupni 
sestanek s socialno delavko 
Simono Požar, že v naslednjem 
tednu pa bodo organizirali 
likovno kolonijo, kjer bodo 
lahko njihovi stanovalci sku-
paj s člani likovne sekcije upo-
kojenskega društva ustvarjali 
različna likovna in druga dela, 
ki bodo potem krasila stene ki-
dričevskega doma Park.

M. Ozmec
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Kidričevo � V domu starejših prvi stanovalci

Park – dom starejših za vse generacije
V nekdanjem Parku mladosti sredi Kidričevega so v slabih desetih mesecih zgradili nov, sodobno urejen dom za starejše občane. Dom Park, ki je eno-
ta Doma upokojencev Ptuj in je veljal 3,5 milijona evrov, je v ponedeljek, 24. novembra, že sprejel svoje prve stanovalce.

Foto: M. Ozmec

Od zunaj je nov dom Park, ki stoji med nekdanjim kopališčem in dosedanjim vrtcem, na moč podo-
ben drugim stanovanjskim blokom v Kidričevem.

Foto: M. Ozmec

Za stanovalce doma Park v Kidričevem skrbi 20-članski kolektiv ženskega osebja, med katerimi 
prevladujejo medicinske sestre in strežnice.

Foto: M. Ozmec

Ena prvih gospodinjskih skupnosti stanovalcev v domu starejših v Kidričevem; z njimi direktorica 
doma upokojencev Ptuj mag. Kristina Dokl (stoji v sredini).

Foto: M. Ozmec

Ko obiskovalec prestopi prag kidričevskega doma, se znajde pred prijaznim pročeljem stare kmečke 
hiše s polkni in cvetlicami, vse v duhu domačnosti.

Foto: M. Ozmec

Če želijo in se čutijo sposobne, lahko stanovalci doma Park tvorno 
sodelujejo tudi pri vseh gospodinjskih opravilih in pripravi obrokov.

Foto: M. Ozmec

Prva stanovalka kidričevskega doma Park Amalija Ferinček v pogo-
voru z Darinko Milec, predsednico sveta Doma upokojencev Ptuj. 



Na omenjenem meddržav-
nem sestanku so delegacije 
ustanov na področju zaščite 
in reševanja iz Madžarske, Hr-
vaške in Slovenije v sejni sobi 
ptujskega magistrata analizi-
rale in ocenile dosedanje so-
delovanje na tem področju, 
še posebej obmejno sodelo-
vanje, sodelovanje v okviru 
Evropske unije in tudi sode-
lovanje mednarodnih orga-
nizacij, kot sta NATO in OZN 
ter sodelovanje na področju 
regionalnih pobud. Posebno 
pozornost so namenili priho-
dnjemu sodelovanju na po-
dročju izobraževanja ter uspo-
sabljanja pripadnikov enot za 
zaščito, reševanje in pomoč. 
Delegacije vseh treh držav so 
izmenjale tudi informacije in 
izkušnje iz večjih naravnih in 
drugih nesreč, ki so prizadele 
katero od treh sodelujočih dr-
žav v minulem letu, seznanile 
so se tudi s spremembami in 
razvojem na področju zaščite 
in reševanja v posameznih dr-
žavah, na sestanku v Ptuju pa 
so delegacije vseh treh držav 
oblikovale in potrdile tudi na-
črt sodelovanja v letu 2009.

Po končanih uradnih pogo-
vorih so vodje vseh treh dele-
gacij, namestnik generalnega 
direktorja Uprave Republike 
Slovenije za zaščito in reševa-
nje Branko Dervodel, name-
stnik generalnega direktorja 
Državne uprave za varstvo 

pred katastrofami Republike 
Madžarske Imre Hoffman 
in generalni direktor Držav-
ne uprave za zaščito in reše-
vanje Republike Hrvaške Da-
mir Trut, podpisali skupno 
deklaracijo 9. trilateralnega 
sestanka o nadaljnjem sodelo-
vanju na področju zaščite in 
reševanja.

Po svečanem podpisu je 
vodja slovenske delegacije 
Branko Dervodel poudaril, 
da pomenita omenjeni sesta-
nek in podpis deklaracije na-
daljevanje pomembnega in iz-
redno plodnega sodelovanja 
treh držav na področju zašči-
te in reševanja, ter nadaljeval: 
»Ta podpis pomeni, da želimo 
uspešno sodelovanje na tem 
področju tudi nadaljevati in 
nadgrajevati. Po usklajeva-
nju posameznih točk smo v 
skupni deklaraciji sklenili, da 
bomo naše delo intenzivno 
nadaljevali in tudi nadgraje-
vali. Konkretno, v naslednjem 
letu 2009 načrtujemo skupne 
dejavnosti, kot so izmenjava 
informacij o naravnih in dru-
gih nesrečah v kateri od treh 
držav, neposredno izmenjavo 
vseh informacij, če pride do 
nesreče, možnost pošiljanja 
pomoči drugi državi, sode-
lovanje na vajah s področja 
zaščite in reševanja, izmenja-
va informacij o spremembah 
zakonodaje in organizacije 
struktur na področju zaščite 

in reševanja ter izmenjava in-
formacij o izvajanju, usposa-
bljanj in izobraževanju struk-
tur zaščite in reševanja.

Ob tem velja omeniti, da je 
za izobraževanje in usposa-
bljanje v našem izobraževal-
nem centru na Igu in podcen-
trih v Pekrah in Sežani, velik 
interes Hrvatov in Madžarov. 
Že v času predsedovanja Slo-
venije svetu Evropske unije 
smo sprejeli program sodelo-

Ptuj � Sodelovanje med Slovenijo, Hrvaško in Madžarsko

Skupaj na področju zaščite in reševanja
Na Ptuju je v sredo, 26., in četrtek, 27. novembra, potekal deveti trilateralni sestanek delegacij republik Hrvaške, Madžarske in Slovenije na področju 
varstva pred naravnimi in drugimi nesrečami, na katerem so potrdili načrt sodelovanja v letu 2009; na bilateralnih sestankih sta se sestali tudi stalna 
slovensko-hrvaška in slovensko-madžarska mešana komisija za varstvo pred naravnimi in drugimi nesrečami.
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Foto: M. Ozmec

V slavnostni dvorani ptujskega magistrata so deklaracijo o nadaljnjem sodelovanju na področju zaščite in reševanja podpisali vodje 
delegacij (z leve) Imre Hoffman iz Madžarske, Branko Dervodel iz Slovenije in Damir Trut iz Hrvaške.

Pod tem naslovom je bil 

dne 21. 11 2008 v  Štajerskem 

tedniku objavljen članek z 

zasedanja ormoškega občin-

skega sveta. Če prvi del naslo-

va nekako lahko celo drži in 

je posledica visoke inflacije, 

pa je drugi del zaradi objek-

tivne obveščenosti potrebno 

demantirati. Občinski svet 

namreč podjetju Carrera 

Optyl ni podelil nikakršne 

neobičajne ugodnosti. S tem, 

ko je podjetju Carrera Optyl 

podelil stavbno pravico, jih 

je zavezal, da na zemljišču, 

ki je v lasti Občine Ormož, 

zgradijo parkirni prostor, 

Občini pa letno plačujejo na-

jemnino v višini 8.640 evrov. 

Podelitev stavbne pravice ni 

nič neobičajnega v lastniško-

pravnih razmerjih.

Vsa ostala določila v po-

godbi o podelitvi stavbne 

pravice so vzeta iz stvarno-

pravnega zakonika. Lahko 

sicer diskutiramo v javno-

sti, ali je višina nadomestila 

dovolj visoka ali bi lahko 

bila višja. A glede na število 

zaposlenih in pomen pod-

jetja ter grozečo gospodar-

sko krizo smo se v občinski 

upravi odločili za rešitev, ki 

v ničemer dodatno ne obre-

menjuje podjetja in rešuje 

večletni problem pomanjka-

nja parkirnih prostorov pri 

največjem podjetju v Ormo-

žu Carrera Optyl.

Za javnost pa je treba 

povedati tudi to, da je s to 

pogodbo o podelitvi stavb-

ne pravice oz. že prej bila 

razveljavljena neka druga 

pogodba, podpisana 20. 9. 

2006 (malo pred volitvami), 

ki je reševala problem parki-

ranja pri Carreri Optylu in 

je bila sklenjena med Občino 

Ormož in koncesionarjem 

Komunalnim podjetjem Or-

mož. Ta koncesijska pogodba 

je bila napisana tudi tako, da 

delavci plačujejo parkirnino 

po 1 evro na 8 ur, kar znese 

22 evrov na mesec. Pogodbe-

no določilo pa je tudi bilo, da 

če zasedenost vseh zgrajenih 

parkirišč (529) ne bo dose-
gla koeficienta zasedenosti 
1,58 dnevno oz. če zbrana 
sredstva iz naslova parkirni-
ne ne bodo dovolj za stroške 
investicije in upravljanja, bo 
Občina Ormož razliko pla-
čala iz proračuna.

Tak dogovor je bil nespre-
jemljiv za zaposlene in se z 
njim niso strinjali. Bil pa je 
tudi nesprejemljiv za Občino 
saj je pomenil veliko nevar-
nost za občinski proračun, 
če bi vodstvo Carrere Optyla, 
tako kot je nameravalo, uve-
dlo avtobusne prevoze oz. 
zaposleni ne bi hoteli plače-
vati parkirnine. Ker v občin-
ski upravi nismo želeli na-
daljevati s tem konfliktom 
in omajati delovanja podje-
tja Carrera Optyl v Ormožu, 
smo sprejeli edino možno 
rešitev, to je podelitev stavb-
ne pravice in po pogajanju 
z vodstvom Carrere Optyla 
določili nadomestilo v višini 
8.640 evrov letno.

Alojz Sok, 
župan občine Ormož

Prejeli smo � Pojasnilo k sestavku

Občanom podražitve, 
podjetjem ugodnosti?

vanja s kandidatkami za vstop 
v EU na območju jugovzho-
dne Evrope ter zaključke, ki 
vodijo do programa evropske 
komisije za sodelovanje na 
področju zaščite in reševa-
nja, v katerem bomo tvorno 
sodelovali tudi Slovenci. Na 
ta način želimo pomagati ju-
govzhodni Evropi kot regiji, 
da doseže višji nivo organizi-
ranosti in usposobljenosti na 
omenjenem področju.

O širokih možnostih sode-
lovanja smo se v sredo dogo-
varjali na bilateralnem sestan-
ku stalne mešane slovensko-
hrvaške komisije, v četrtek 
pa na bilateralnem sestanku 
stalne mešane slovensko-ma-
džarske komisije, izmenjali 
pa smo tudi naše izkušnje iz 
predsedovanja svet EU, kar je 
pomembno tudi za Madžar-
sko, ki bo predsedovanje EU 

prevzela predvidoma v prvi 
polovici leta 2011.«

Vsebino trilateralnega 
srečanja v Ptuju sta ugodno 
ocenila tudi vodja hrvaške 
delegacije Damir Trut in 
vodja madžarske delegacije 
Imre Hoffman, oba pa sta 
se zavzela tudi za krepitev 
nadaljnjega sodelovanja ter 
izmenjave pomembnih infor-
macij treh držav na področju 
zaščite in reševanja, izrazila 
pa sta tudi pripravljenost za 
sodelovanje v vajah s tega po-
dročja v kateri od treh držav.

V slovenski delegaciji so na 
omenjenem trilateralnem se-
stanku sodelovali še generalni 
direktor Uprave za zaščito in 
reševanje RS Bojan Žmavc, 
glavni republiški inšpektor 
iz inšpektorata RS za varstvo 
ped naravnimi in drugimi 
nesrečami Milivoj Dolščak, 

vodja Urada za preventivo in 
operativne zadeve pri URSZR 
Srečko Šestan, vodja Urada 
za izobraževanje in uspo-
sabljanje Janko Petrovič, 
vodja Službe za mednarodno 
sodelovanje in evropske zade-
ve Milena Dobnik ter vodja 
izpostave URZS Murska Sobo-
ta Martin Smodiš in vodja 
izpostave URSZR Ptuj Jože 
Korban.

Udeležence trilateralnega 
sestanka delegacij Hrvaške, 
Madžarske in Slovenije na 
področju varstva pred narav-
nimi in drugimi nesrečami 
je v sredo popoldne sprejel 
tudi župan mestne občine 
Ptuj dr. Štefan Čelan ter se 
z njimi zadržal v krajšem po-
govoru, z zanimanjem pa so 
si ogledali tudi nekatere ptuj-
ske znamenitosti.

M. Ozmec

Popravek
V prispevku Cesta je v načrtu, podpis pogodbe kmalu, ki je bil minuli torek objavljen 

v Štajerskem tedniku, je prišlo do napak pri navajanju vsot, ki jih bo Občina Ormož 
črpala iz skladov EU. Pravilni podatki, ki so jih posredovali iz občinske uprave Občine 
Ormož, se glasijo: “V letu 2008 bo občina Ormož iz transfernih prihodkov pridobila 
2.707.298 evrov transfernih prihodkov, od tega 551.215 evrov iz sredstev državnega 
proračuna (izgradnja telovadnice na Kogu in modernizacija več odsekov cest) ter 
2.156.083 evrov iz sredstev EU, ki se stekajo v občinski proračun posredno iz državne-
ga proračuna (zaključna faza umetnega bogatenja podtalnice, modernizacija lokalne 
ceste Ormož–Ivanjkovci, izgradnja ceste do domačije Magdič na Kogu, modernizacija 
ceste v Slančavesi in odkup zemljišča in objekta za ureditev grajske pristave v Ormo-
žu).

Po predlogu proračuna za leto 2009, ki je v javni obravnavi, občina Ormož v letu 
2009 načrtuje 3.542.428 evrov transfernih prihodkov, od tega 590.621 evrov iz sredstev 
državnega proračuna (obnova gradu Ormož, oprema za atletski stadion v Ormožu in 
modernizacije javnih poti) ter posredno iz sredstev EU 2.917.520 evrov (izgradnja II. 
in III. faze namakalnega sistema, ureditev grajske pristave, modernizacijo ceste Or-
mož–Ivanjkovci, projekt OREH, modernizacijo ceste v Slančavesi, obnovo kulturnega 
doma v Miklavžu pri Ormožu, projekt Mursko–Dravske kolesarske poti, projekt sode-
lovanje mest in izgradnjo ceste do domačije Magdič na Kogu).

Za prihodnje obdobje do leta 2013 se (je) občina prijavlja (prijavlja) oz. pripravlja 
potrebno dokumentacijo za več projektov, ki se bodo sofinancirali iz sredstev državne-
ga proračuna in EU. Med večje spadajo izgradnja širokopasovne povezave, izgradnja 
komunalne infrastrukture na relaciji Podgorci–Sodinci–Velika Nedelja, izgradnja vo-
dovodne infrastrukture na območju reke Drave – ormoški del, ureditev regijskega cen-
tra za ravnanje z odpadki – CEROP in izgradnja vrtca v Ormožu).“

Za neljubo napako se bralcem in prizadetim opravičujem.
Viki Klemenčič Ivanuša



Foto: Črtomir Goznik

Čeprav dražiteljev prejšnji petek ni bilo, so v DU Ptuj in iniciativnem odboru za ohranitev Orfejevega 
spomenika prepričani, da bodo v svoji nameri uspeli.

Kot je povedal župan obči-
ne Ormož Alojz Sok, so želeli 
projekt realizirati že lani, ven-
dar so občine zaradi delitve-
ne bilance zelo pozno prišle 
do proračunov in to ni bilo 
možno. Vodovod je bil del te 
delitve, ki so jo naredili po 
ključu števila števcev. Županu 
se zdi, da je tudi prav tako, saj 
je voda, kot sredstvo prežive-
tja, tako pomembna, da jo želi 
vsak. Po uspešno zaključenem 
projektu bogatenja podtalni-
ce je napovedal že naslednjo 
investicijo v vodooskrbo. So 
v pripravah na posodobitev 
vodovodnega sistema cevi in 
vodohranov od črpališča v 
Mihovcih do Jeruzalema. Vo-
dovodni sistem je namreč star 

in dotrajan, del je še vedno v 
salonitu, veliko je defektov. 
Projekt nameravajo realizirati 
s pomočjo sredstev kohezij-
skega sklada, pridobili so že 
vse služnosti, narejena je pro-
jektna dokumentacija, pripra-
vlja se DIIP in sama vloga.

Župan Središča ob Dravi 
Jurij Borko je opozoril, da ure-
sničeni in načrtovani projekti 
kažejo na to, da samostojne 
občine želijo v prvi vrsti sku-
paj počrpati sredstva, ki so na 
voljo, in na ta način delovati v 
dobrobit vseh občanov.

Mirko Cvetko je povedal, da 
se Tomaževčani veselijo vsake 
pridobitve, voda pa je za njih 
posebnega pomena, ki bo iz 
leta v leto večji in kdor bo pri 

vodooskrbi capljal na mestu, 
bo v veliki krizi. Poudaril je, da 
ni pomembno imeti le infra-
strukturo, še bolj pomembno 
je imeti vir, kjer se voda črpa. 
Zato je bil zadovoljen, da so s 
to pridobitvijo omogočili, da 
ne bo prišel dan, ko bi rekli, 
da je vode zmanjkalo.

Voda pridobljena 
brez kemikalij

Direktorica Komunalnega 
podjetja Ormož Pavla Majcen 
je natančno pojasnila, kaj je 

bilo narejeno: »V zaključni fazi 
umetnega bogatenja podtalni-
ce so bila izvedena štiri infil-
tracijska polja. Polja 1, 3, 4 in 
5 so dimenzij 96 x 6,7 metra, 
2. polje pa je večje, ker napaja 
dve liniji vodnjakov. V poljih 
se nahaja več plastnih filtrov 
različnih frakcij, preko katerih 
se dovede voda, čisti, pronica 
v podtalje. V infiltracijska po-
lja se voda dovaja gravitacijsko 
iz usedalnikov, prednost tega 
čiščenja vode preko filtrov pa 
je obogatitev vodonosnega 
sloja in hkrati omogoča odriv 
s pesticidi onesnažene podtal-

nice. V drugi fazi izvajanja del 
sta se očistila in razširila stara 
usedalnika 1 in 3. Voda se v 
usedalnike črpa iz kanala reke 
Drave. Vsi trije usedalniki 
predstavljajo zajetje vode, ki 
se dodaja v podtalje. Prednost 
akumulacije vode v usedalni-
kih je stalna zaloga vode, kar 
je pomembno zlasti v sušnih 
obdobjih ter v primeru one-
snaženosti vodnega vira.

V vplivnem območju pod-
talnice se je tudi očistila one-
snažena inertna zemlja, stari 
zasipi Pesnice, ki je negativ-
no vplivala na kvaliteto pitne 

vode, saj je vsebovala mangan 
in železo. Odstranjen mate-
rial smo nadomestili s čistim 
materialom iz separacij. Poleg 
tega so se izvedle vse elektro-
inštalacije in avtomatizacija 
objektov.«

Dr. Mitja Rismal, ki je zasno-
val nenavadni način oskrbe z 
vodo, je ob otvoritvi povedal, 
da je zanj značilno predvsem 
to, da je postopek narejen 
sonaravno – kvalitetno pitno 
vodo se dobi brez kakršnih 
koli kemikalij ali drugih ume-
tnih posegov. »S tem posne-
mamo eko pridelavo hrane, 
tukaj narava opravlja tisto, kar 
bi v drugem primeru kemija. 
Na ta način se zagotavlja tudi 
gotovost obstoja vodnega vira 
tudi v najhujši suši. Vode, ob 
normalnem funkcioniranju 
sistema, ne more zmanjkati. 
Vodovodnih infrastrukturnih 
investicij ni mogoče izvajati 
brez sodelovanja občin na 
širši regionalni osnovi, parci-
alne rešitve ne vodijo h kvali-
tetnim in tudi ne ekonomsko 
upravičenim rezultatom. Ta 
projekt je unikaten v Slove-
niji, prvi je bil že pred 30 leti 
začet v Mariboru, pa še sedaj 
ni zaključen. Ormoški je bil v 
relativno kratkem času pripe-
ljan do konca,« je povedal dr. 
Rismal in poudaril, da takih 
projektov ni mogoče realizi-
rati brez prave zavzetosti vseh 
dejavnikov s politične in stro-
kovne strani.

Viki Klemenčič Ivanuša
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Mihovci � Zaključili drugo fazo projekta umetnega bogatenja podtalnice

Poslej večje količine kvalitetnejše vode
Minuli teden so na črpališču v Mihovcih pripravili slovesnost ob zaključku 2. faze umetnega bogatenja podtalnice. V tem procesu se pridobi večja koli-
čina in kvaliteta pitne vode za vse tri občine UE Ormož in okrog 500 odjemnikov v občini Ljutomer. Črpališče Mihovci mora v konicah zagotavljati 4.000 
do 5.000 kubičnih metrov vode dnevno, to sedaj ne bo več problem. Projekt je stal okrog 2 milijona evrov – 1,4 milijona evrov je evropskih oziroma 
državnih sredstev, ostalo pa so prispevale občine Ormož, Središče ob Dravi in Sv. Tomaž.
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Udeležili so se je le daro-
valci oziroma člani društva, 
likovne sekcije in iniciativne-
ga odbora, ki so vodenje avk-
cije zaupali Vladu Forbiciju. 
Prepričani so, da bodo za vsa 
dela našli kupce, če druga-
če ne, preko interneta, pravi 
Vojo Veličković. Združila so 
jih prizadevanja, da bi bil Or-
fejev spomenik, kot ena naj-
večjih kulturnih dragoceno-
sti najstarejšega slovenskega 
mesta in eden od dveh tako 
velikih spomenikov v enem 
kosu v Evropi, viden vseh dva-
najst mesecev na leto, ne pa 
samo sedem mesecev, ker ga 
preostalih pet prekriva grda 
lesena škatla. S svojimi aktiv-
nostmi želijo spodbuditi tudi 
državo, da bi čim prej pričela 
izvajati aktivnosti za ohrani-
tev Orfejevega spomenika 
po vzoru Robovega vodnjaka 
v Ljubljani, ki je od februarja 
letos spomenik državnega 
pomena. Pri tem pa pričaku-
jejo tudi podporo ljudi, ki so 

poklicani za te rešitve. Akcija 
pa ni edina aktivnost, ki jo iz-
vajajo v tej zvezi. Zbrali so tudi 
že 541 podpisov ljudi, ki bodo 
v teh dneh prejeli položnice 
za prostovoljne prispevke. Te 
bodo zbirali na posebnem ra-
čunu pri DU Ptuj. Pravzaprav 
pa želijo, da bi se za ohranitev 
Orfejevega spomenika na nek 
način vključili vse Ptujčane, 
skupaj jih je skoraj 24 tisoč. 
Če bi vsak daroval en evro, bi 
ji zbrali skoraj 24 tisoč. Svoje 
pa bo že v kratkem morala po-
vedati stroka, kaj zanjo pome-
ni preselitev na novo lokacijo 
in postavitev kopije na mesto 
originala, ne more se več skri-
vati za mnenji posameznikov, 
ki včasih razmišljajo o teh za-
devah tudi iluzionistično. Vojo 
Veličković ponuja odgovor 
tudi vsem tistim, ki se čudijo 
temu, da se je aktivnosti za 
ohranitev Orfejevega spome-
nika sedaj lotilo DU Ptuj. Pri 
vsaki stvari je nekdo tisti, ki 
začenja, zdaj je to pač DU Ptuj 

skupaj s svojo likovno sekcijo, 
in ker so prepričani, da mora-
jo tudi sami nekaj prispevati, 
ne glede na to, da gre v bistvu 
za državni spomenik.

Kot je povedal ptujski župan 
dr. Štefan Čelan, so v Mestni 
hiši na Ptuju že ob prekate-
gorizaciji spomenika pozvali 
državo, da se loti prenove. Do 
tega trenutka je opravljeno 
3D-skeniranje. Mestna občina 
Ptuj se bo v projekt vključila z 
izborom prostora, kamor naj 
bi spomenik preselili, potem 
ko bo narejena njegova kopija. 
Original želijo postaviti v pro-
stor, kjer bo viden. Postavko v 
zvezi s tem pa so uvrstili tudi v 
proračun za leto 2010. Ptujski 
župan je ob tem tudi povedal, 
da so v Mestni hiši na Ptuju 
veseli vsake civilne pobude, ki 
išče konstruktivne rešitve za 
Ptuj in njegove probleme. Kot 
je znano, se v projekt vključu-
jejo tudi rotarijci in lionsi.

MG

Ptuj � Avkcija za ohranitev Orfejevega spomenika

Upokojenci začeli, da bi se lahko drugi pridružili
Iniciativni odbor Ohranimo Orfejev spomenik in Društvo upokojencev Ptuj, ki sta organizirala avkcijo slik v salonu Alojzije Strauss hotela Mitra na 
Ptuju, ki je bila 21. novembra, ne bosta vrgla puške v koruzo, čeprav prve avkcije niso izvedli, ker ni bilo nobenega dražitelja.

Foto: vki

Simbolno so pridobitev odprli župani vseh treh občin UE Ormož – Mirko Cvetko (Sv. Tomaž), Jurij 
Borko (Središče) in Alojz Sok (Ormož) ob pomoči Pavle Majcen, direktorice Komunalnega podjetja 
Ormož, ki je izvajalec del in hkrati upravljavec črpališča.

Foto: vki

Dr. Mitja Rismal je načrtoval projekt umetne bogatitve podtalnice 
od začetka, zato je bil ob zaključku 2. faze izjemno zadovoljen.



Pisarna občinskega odbora 
Zares-nova politika Ormož 
ima od sredine novembra 
svoje prostore v starem delu 
Hotela Ormož, Vrazova ulica 
5 v Ormožu. Pisarna OO Za-
res-Ormož je odprta vsak po-
nedeljek od 18.00 do 19.00, 
oziroma kadarkoli po predho-
dnem dogovoru s predsedni-
kom Stankom Podgorelcem 
na GSM 041 279 836.

V ponedeljek, 24. novem-
bra, pa je poslanec Vili Trofe-
nik odprl svojo poslansko pi-
sarno v Ormožu, ki se nahaja 
v istih prostorih. Poslanska 
pisarna je namenjena ohranja-
nju neposrednega stika z drža-
vljankami in državljani. Odpr-
ta je vsak prvi, drugi in tretji 
ponedeljek v mesecu od 15.00 
do 16.00, vsako tretjo in četrto 
soboto v mesecu od 9.00 do 
10.00 ali izven navedenih ter-
minov po predhodnem dogo-
voru na GSM 051 686 430.

vki

Desetletnico bodo kot sicer 
obeležili s kopico dogodkov. 
Začeli bodo že danes zvečer, 
s komedijo odrasle gledali-
ške skupine KUD Vitomarci 
Moža je zatajila. Jutrišnji dan, 
namenjen osrednji slovesno-
sti, pa se bo začel z otvoritvi-
jo novogradnje lokalne ceste 
Spodnja Čagona–Drbetinci, 
s čimer je končana prva faza 
izvedbe projekta navezave na 
avtocesto Maribor–Lendava. 
Cesto bosta v namen predala 
župana občin, ki sta projekt 
sofinancirala, župan Svete-
ga Andraža Franci Krepša in 
Jože Kraner, župan občine 
Cerkvenjak.

Gradnjo 280 tisoč evrov 
vrednega projekta je sofinan-
cirala Evropska unija, ki je 
prispevala kar 83 odstotkov 
vrednosti investicije.

Sveti Andraž � Obeležili bodo jubilej

Odgovor je turizem, ne industrializacija
Občina Sveti Andraž v Slovenskih goricah, ki šteje nekaj več kot 1260 prebivalcev, te dni obeležuje deset let samostojnega delovanja. Od ustanovitve 
naprej jo vodi župan Franci Krepša, ki pravi, da je ena izmed pomembnih prednosti te slovenskogoriške občine neokrnjena narava. Poslej pa bodo med 
svoje ugodnosti lahko šteli tudi boljšo cestno infrastrukturo, saj bodo ravno jutri, ko bodo imeli osrednjo proslavo, odprli del avtocestne navezave.

Foto: vki

Poslanec Zares Vili Trofenik ima od nedavnega svojo poslansko 
pisarno v prostorih Hotela Ormož.

Od tod in tam

Foto: DB

Ena glavnih prednosti, s katero se ponaša občina Sveti Andraž, je neokrnjena narava.
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Župan občine Sveti Andraž Franci Krepša

Ormož � Odprli poslansko pisarno

Poskrbeli za prostore
Kot nam je sporočil Marko Trofenik, sekretar OO Zares-Ormož, so v njihovi 
stranki v Ormožu, nedavno poskrbeli za svoje prostore.

Najprej so sprejeli sklep o 
spremembi nakupa in proda-
je občinskega premoženja in 
izdali sklep o nakupu zemlji-
šča za ureditev ceste. V nada-
ljevanju seje so sprejeli od-
lok o programu opremljanja 
stavbnih zemljišč in merilih 
za odmero komunalnega pri-
spevka ter odlok o kategori-
zaciji občinskih cest v občini 
Sveta Trojica v Slovenskih go-
ricah in odlok o nadomestilu 
za uporabo stavbnega zemlji-
šča na območju občine.

Svetniki so sprejeli tudi pra-
vilnik o upravljanju in načinu 
oddajanja športnih objektov 
in pravilnik o sofinanciranju 
malih čistilnih naprav, ki go-
vori o postopku dodelitve 
nepovratnih sredstev občin-
skega proračuna za sofinan-
ciranje malih čistilnih naprav 
do 50 populacijskih ekviva-
lentov. Višina sofinanciranja 
ne sme preseči polovice vre-
dnosti male čistilne naprave.

Na seji je bil sprejet tudi 
odlok o porabi sredstev pro-

računske rezerve, saj bodo iz 
proračunske rezerve zagoto-
vili 19.000 evrov za odpravo 
posledic po letošnjih neurjih. 
O dejanski porabi teh sred-
stev pa bo občinskemu svetu 
podano poročilo.

Točko o potrditvi strokov-
nih podlag – zazidalne zasno-
ve za več gradbenih parcel v 
naselju Gočova so umaknili 
z dnevnega reda, saj mora 
naročnik strokovne podlage 
dopolniti.

Zmago Šalamun

Sveta Trojica � Seja občinskega sveta

Sprejeli odlok o kategori-
zaciji občinskih cest
V četrtek, 20. novembra, so se svetniki občine Sveta Trojica sestali na 19. 
redni seji.

Po svečani otvoritvi ceste se 
bo dogajanje preselilo v Toše-
vo klet, kjer bo odprta razsta-
va z naslovom Sadje-vino, ki 
sta jo pripravila Vinogradni-
ško-sadjarsko društvo Vito-
marci v sodelovanju s tamkaj-
šnjim Društvom gospodinj, 
Lovsko družino in Osnovno 
šolo. Takoj po končani otvo-
ritvi razstave pa se bo v pro-
storih domače osnovne šole 
odvila osrednja proslava ob 
pomembnem jubileju an-
draške občine. Podelili bodo 
občinska priznanja, nagrade 
odličnjakom, spregovorili ka-
kšno besedo o dosedanjem in 
pričakovanem razvoju občine 
ter druženje nadaljevali s po-
gostitvijo in glasbo. Tridnev-
no praznovanje bodo tako kot 
vsako leto zaključili v nedeljo 
s sveto mašo v cerkvi Svetega 

Andreja.

Odplačevanje dolga za 
šolo krivo, da je izpe-
ljanih manj investicij

Največja investicija leto-
šnjega leta v občini Sveti An-
draž je izgradnja ceste Spo-
dnja Čagona–Drbetinci, ki jo 
bodo v uporabo predali jutri. 
Razen omenjene investicije 
in nekaj drugih, večjih pro-
jektov letos niso izvajali. Kot 
je poudaril župan, je načrtov 
za prihodnost zelo veliko, 
omejuje jih le proračun, ki 
je letos težek nekaj več kot 
milijon dvesto evrov in s tem 
bistveno prenizek, da bi rea-
lizirali vse želene investicije. 
Največje breme je še vedno 
odplačevanje dolga za šolo, 
saj so samo letos v ta namen 
odšteli 80 tisoč evrov, za pla-
čilo pa jim ostaja še 120 tiso-
čakov. »Upamo, da bomo dolg 
izplačali do leta 2010. Šola in 

gradnja omenjene ceste sta 
za našo občino velik zalogaj, 
a obenem pomembni prido-
bitvi,« je pojasnil Krepša.

Napredek viden, a stre-
mijo k izboljšavam

Kljub precej nizkemu pro-
računu je andraška občina v 
10 letih samostojnega delo-
vanja svojim občanom zago-
tovila precej pomembnih pri-
dobitev. Zraven že omenjene 
šole so v tem času izgradili 
vodovod, odprli zdravstveno 
ambulanto, čistilno napravo 
in modernizirali veliko cest. 
Navkljub temu pa so cilji še 

naj bi stal v centru Vitomar-
cev, pri šoli, v njem pa bo ver-
jetno tudi trgovina, po vsej 
verjetnosti pa še ambulanta 
za male živali in podobno,« je 
pojasnil Krepša. Na ta način 
upa, bodo v občino privabili 
več mladih družin, s čimer bi 
med drugim dosegli tudi to, 
da se bo v osnovni šoli izva-
jal pouk v vseh treh triadah. 
»Naša prednost je neokrnje-
na narava, vedno bolj pa tudi 
cestne navezave na avtocesto. 
Naše občine ne nameravamo 
industrializirati, temveč de-
lati bolj na turizmu in naše 
prednosti le še izpostaviti,« je 
še pojasnil Krepša.

Dženana Bećirović

vedno visoki. Ostalo je še kar 

nekaj nerešenih vprašanj. 

Občina na primer ima veli-

ko nezazidanih zemljišč, ki 

bi bila primerna za gradnjo. 

»Delamo na tem. Občinski 

svet je že sprejel sklep, da pre-

dlaga obdavčitev nezazidanih 

stavbnih zemljišč,« pojasnjuje 

Krepša, ki je prepričan, da bo 

sprememba prostorskega pla-

na prinesla pomembne odgo-

vore na to vprašanje.

Delna rešitev, ki naj bi obe-

nem tudi povečala število 

prebivalcev, je tudi javno-za-

sebno partnerstvo za gradnjo 

novega stanovanjskega bloka. 

»Dogovori že potekajo. Blok 



Odbor je bil uradno ustano-
vljen leta 1996, prizadevanja 
posameznih domačinov, da 
bi se dvorcu vrnila nekdanja 
veličastna podoba in primer-
na vsebina, pa so se začela že 
prej. »Ustanovitev odbora je 
pomenilo bolj organizirano 
in kontinuirano zavzemanje 
za obnovo dvorca. Takrat smo 
se začeli bolj organizirano za-
vzemati za obnovo, organizira-
li smo lepo število koncertov 
in drugih prireditev ter na ta 
način začeli dvorec promovi-
rati širši javnosti. Hkrati smo 
se povezali z odgovornimi 
institucijami za obnovo, tako 
s kulturnim ministrstvom kot 
mariborskim zavodom za kul-
turno dediščino in njihovo 
ljubljansko izpostavo. S spro-
tnim spremljanjem dogajanja 
smo pravočasno izvedeli za 
zakon o kulturnem tolarju in 
se uspeli uvrstiti v program 
sofinanciranja. To je bila fi-
nančna osnova za začetek 
obnove. Obnova se je začela 
pri ostrešju, še v času, ko so v 
dvorcu bivali gojenci zavoda 
dr. Marijana Borštnarja,« se 
spominja Zagoršak ob tem, 
ko našteva prizadevanja od-
bora od ustanovitve naprej: 
»Dvorec smo v tem času tudi 
odprli za širšo javnost; poleg 
koncertov smo tako izobra-
zili turistične vodnike pod 
mentorstvom strokovnjakinje 
Marjete Ciglenečki, ki nam 
je res veliko pomagala, izdali 
smo tudi prvo razglednico 
gradu in posebno zloženko.«

Potem ko je dvorec v celo-
ti dobil novo ostrešje, kar je 
bilo najbolj nujno za ohrani-
tev zgradbe, so se, kot razlaga 
Zagoršak, izvedla še določena 

manjša vzdrževalna dela, kot 
je obnova nekaterih plastik 
in sprednjega portala: »V za-
dnjem obdobju pa se je pri-
pravljala celovita dokumen-
tacija za temeljito obnovo 
dvorca s celotnim parkovnim 
kompleksom, ki je res izje-
men. Za projekt obnove se 
namreč država namerava po-
tegovati za evropska sredstva. 
Tako je dvorec obiskalo veli-
ko strokovnjakov, še minuli 
teden so bili tukaj, odkritih 
je bilo kar nekaj novih stvari, 
med drugim tudi doslej skrite 
freske v sobah dvorca. Upam, 
da bo kandidatura uspešna in 
da se bo obnova potem res 
lahko začela.«

Še vedno neznana 
namembnost dvorca

Vendar pa, kot priznava 
tudi Franc Zagoršak, je z ob-
novo povezano vprašanje 

bodoče namembnosti dvor-
ca, ki še vedno ni znana oz. 
natančno določena. Težko je 
namreč pričakovati, da bi se 
obnova dvorca tudi res zače-
la uresničevati, ne da bi bilo 
poprej natančno določeno in 
dogovorjeno, čemu bo dvo-
rec služil. »Gre za to, da si v 
'vrhu države' stojita nasproti 
dve struji; ena je strogo kul-
turna in zahteva, da je dvorec 
namenjen izključno kultur-
nim dejavnostim, ki pa same 
po sebi ne morejo biti profi-
tabilne, to vemo. Druga struja 
je bolj praktično orientirana 
in se zavzema za to, da bi se 
v dvorec vključile dejavnosti, 
ki bi omogočale tudi vzdrže-
vanje zgradbe z okolico. Na 
tej točki se še vedno precej 
lomijo kopja in vprašanje je, 
kako se bo izteklo,« pojasnju-
je Zagoršak in dodaja, da iz-
govori lastnika, kulturnega 
ministrstva, češ da ni intere-
sentov, niso čisto resnični: 

»Po prvem programu naj bi 
dvorec postal center sloven-
skega baroka s stalno razsta-
vo in vsemi spremljajočimi 
dejavnostmi ter službami, 
od restavratorskih naprej, 
pa tudi restavracija višjega 
ranga naj bi se uredila. Ta 
program je bil zamišljen zelo 
dobro, vendar se je ustavil ob 
pomislekih, da je vprašanje, 
če bi bili imetniki baročnih 
umetnin pripravljeni oddati 
eksponate v stalno razstavo v 
našem dvorcu. Kakšna bo bo-
doča namembnost, pa zaen-
krat ni znano niti nam. Vseka-
kor si ne želimo, da bi dvorec 
prodal ali dal v najem zaseb-
nemu lastniku brez omejitev, 
recimo za igralnico, kot se 
je že govorilo. Želeli bi si, da 
vsaj del dvorca, npr. glavna 
dvorana in vrt oz. park, ostaja 
odprt za koncerte ali druge 
javne prireditve.«

Desetčlanski odbor bo po 
besedah Zagorška nadaljeval 
svoje delo: »Vodilo našega 
delovanja je uspeti z obnovo 
dvorca in pripeljati vanj pri-
merno dejavnost. Takrat bo 

naše poslanstvo lahko zaklju-
čeno. Do takrat pa bo gotovo 
potrebno še veliko truda; ne-
šteto telefonskih klicev, po-
govorov, spodbujanja, iskanja 
rešitev, kilometrov v Ljublja-
no in nazaj ... Res si v odboru 
želimo, da bi se obnova za-
čela čimprej, rečeno je bilo, 
da bo že letos, upamo, da bo 
drugo leto res tisto leto. Vse-
kakor ne bo poceni; že pred 
leti se je govorilo o starih šti-
rih milijardah tolarjev, zato je 
uspešno črpanje evropskega 
denarja še kako pomembno.«

Grenki priokus 
proslave

V odboru pa so v času 
priprave dokumentacije za 
črpanje evropskega denarja 
začeli izvajati aktivnosti za 
obnovo ogromnega parka, ki 
je večji, kot si marsikdo mi-
sli: »Po drugi svetovni vojni 
je bilo veliko uničenega, cel 
drevored hrastov je bil poža-
gan; vrtni kompleks je sicer 
segal vse do Pesnice, skoraj 
dva kilometra v dolžino. Ob 
praznovanju letošnje tristole-
tnice smo želeli organizirati 
velik mednarodni simpozij 
o baročnih vrtovih v Evropi, 
žal pa se ni izteklo po načr-
tih. Vseeno verjamem, da ga 
bomo v prihodnosti izvedli, 
saj je nujno in dornavski 
dvorec si to tudi zasluži, da 
se uvrsti v svetovno enciklo-
pedijo baročnih dvorcev in 
vrtov, ki je v nastajanju.«

300-letnico obstoja dvorca 
so v Dornavi proslavili v petek 
zvečer s koncertom komor-
nega zbora Musica. Relativno 
skromna slovesnost s še bolj 
skromnim obiskom ob tako 
visokem jubileju se je zaklju-
čila vsaj malo sladko: s sočno 
torto za vse udeležence in na-
stopajoče. »Žal mi je, da ima-
jo ljudje tako malo posluha 
za našo kulturno dediščino. 
Vsaj od našega občinskega 
sveta, od naših svetnikov bi 
pričakoval, da se udeležijo te 
prireditve, kot zgled ostalim. 
Prišel pa je, poleg župana, le 
en svetnik,« je po končani pri-
reditvi razočarano povedal 
Franc Zagoršak.

SM

petek � 28. novembra 2008 Po naših občinah

Dornava � 300 let baročnega dvorca

V pričakovanju obnove
To leto dornavski baročni dvorec obeležuje 300. obletnico svojega nastanka. »Obletnica je določena na osnovi 
letnice izgradnje dvorca, ki je najdena v dvorcu. Leta 1708 so takratni lastniki grofje Sauerji zgradili ta dvorec in 
dobili tudi sina, naslednika, kar je bil takrat zelo pomemben dogodek. Sicer je pa v zvezi z dvorcem še veliko neraz-
iskanega,« je ob skromnem praznovanju visoke obletnice povedal predsednik odbora za obnovo baročnega dvorca 
Franc Zagoršak.
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300-letnico obstoja baročnega dvorca Dornava so proslavili s koncertom komornega zbora Musica.

Foto: SM

Predsednik odbora za obnovo baročnega dvorca Franc Zagoršak: 
»Upamo, da se bo temeljita obnova dvorca začela čimprej!«

Zgodovina baročnega dvorca je pisana; na sedanji 
lokaciji so Herbersteini v 17. stoletju postavili svoj lo-
vski dvorec, prodali so ga grofom Sauerjem, ki so nato 
sezidali le osnovni objekt, brez vseh okraskov, naslednji 
lastniki so bili Attemsi, ki so dvorec dozidali, mu dodali 
baročni izgled ter uredili tudi park. Leta 1882 je dvorec 
prešel v roke grofov Pongratzov, ki so ostali njegovi la-
stniki vse do leta 1943; tega leta sta umrla grof in njegov 
sin, grofica pa se je umaknila v tujino. Po vojni je dvorec 
najprej služil najrazličnejšim izobraževalnim tečajem, 
leta 1952 pa je bil namenjen varstvu tako ali drugače 
prizadetih otrok. Zavodska dejavnost se je iz dvorca pre-
selila v nove prostore šele leta 2002. Zahtevek za vrnitev 
dvorca ni bil nikoli podan.



nirati. Zato imamo v Mestni 
hiši že ponudbo za postavitev 
kontejnerskih javnih stranišč, 
ki jih bomo poskušali smisel-
no umestiti v prostor. Sama 
investicija ni tako velika, naj-
večji problem je zagotavlja-
nje čistoče in obratovalni čas, 
ki bi moral biti vsaj šestnajst 
ur na dan, tudi ob vikendih. 

Najcenejši ponudnik, ki je 
pripravljen izvajati to službo, 
jo je pripravljen opravljati 
za 30.000 evrov na leto. Na 
drugi strani pa ni realno pri-
čakovati, da bi s plačevanjem 
uslug na javnem stranišču 
lahko vsaj polovično pokrili 
nastale letne stroške.«

MG

Predlog prihodkov za 
prihodnje leto je 2.041.488 
evrov, kar pomeni, da se 
proračun mlade občine iz 
leta v leto veča za približno 
250.000 evrov letno. Odhod-
ki naj bi znašali 2.159.731 
evrov. Proračun vsebuje za 
863.203 evre vložka v cestni 
promet in infrastrukturo, od 
tega 715.868 evrov za gradnjo 
cest in investicijsko vzdrževa-

nje. Ob tem se je vnela raz-
prava o tem, ali naj najprej 
asfaltirajo makadamske ceste 
ali pa je bolje, da poskrbijo 
za že zelo uničene asfaltne in 
jih preplastijo z novo plastjo 
asfalta in na ta način zaščiti-
jo svojo lastnino. Kajti kljub 
temu da so precej delovni 
pri modernizaciji cest, se sve-
tnikom zdi, da jim na drugi 
strani že asfaltirane ceste z 

veliko hitrostjo propadajo 
in zahtevajo nova vlaganja. 
Za prihodnje leto načrtujejo 
cesto proti Laliću, Bratone-
čice–Sejanci, Pršetinci, Rako-
vski vrh, Pršetinci–Bratuša, 
Hranjigovci–Novak, Rakovski 
vrh in izgradnjo hodnika za 
pešce z javno razsvetljavo 
Vrbančič–Zelenjak. Še vedno 
bodo veliko vlagali v oskrbo 
z vodo, saj načrtujejo popra-

vila defektnih vodovodov v 
Seniku in Zagorju (30.000 €), 
sodelovali bodo pri projektu 
vodovoda Slovenske gorice–
Robadje (20.000 €), 12.000 
evrov pa bodo namenili tudi 
za vodovodno zajetje Mihov-
ci. Za polovico več denarja 
kot letos bodo namenili za 
kulturo (106.330 €), to pa 
bo šlo predvsem za obnovo 
doma kulture (60.000 €). Tudi 

pri športu je denarja več, ven-
dar prav tako zaradi načrto-
vanih vlaganj v posodobitev 
igrišča (40.525 €). Prvič bo 
v proračun zajeta postavka 
pomoč staršem ob rojstvu 
otroka, za kar so namenili 
4.400 evrov. V proračunu, do 
naslednje obravnave, večjih 
sprememb ne pričakujejo, ra-
zen tega, da bo najverjetneje 
malo prekratek. V času med 
pripravo proračuna in sejo 
je že prišlo nekaj stvari, ki jih 
bo nujno potrebno vključiti v 
proračun, ki ima že sedaj pro-
računski primanjkljaj v višini 
dobrih 118.000 evrov.

Največ negodovanja pa 
je bilo pri načrtu razvojnih 
programov 2009–2012, saj 
so bili svetniki mnenja, da 
je nerealno pričakovati, da 
bi bilo mogoče realizirati to, 
kar je v programu zajeto. Po 
drugi strani pa bodo krajani 
seveda prav to pričakovali, da 
se predstavljenega programa 
držijo.

Sprejeli so pravilnik o do-
deljevanju državnih pomoči 
za ohranjanje in razvoj kmetij-
stva in podeželja za program-
sko obdobje 2007–2013. S 
sprejetim pravilnikom se ob-
čina prilagaja novi zakonoda-
ji in predpisom na področju 
skupne kmetijske politike na 
področju državnih pomoči. 
Gre za dodeljevanje nepovra-
tnih sredstev za posamezne 
namene v obliki donacij. Pri 

Sv. Tomažu so se odločili v 

pravilnik zapisati štiri name-

ne, za katere se predvideva 

subvencioniranje preko ukre-

pov – naložbe v kmetijska 

gospodarstva za primarno 

proizvodnjo, pomoč za plači-

lo zavarovalnih premij, zago-

tavljanje tehnične podpore v 

kmetijstvu in naložbe za opra-

vljanje dopolnilne dejavnosti 

na kmetijah. Bilo je nekaj pri-

pomb, da bi nabor ukrepov 

razširili, vendar je prevladalo 

mnenje, da z 8.000 evri, ki jih 

bodo imeli na voljo 2009, še 

teh področij ne bodo mogli 

zadovoljivo pokriti.

V nasprotju z občino Or-

mož so se pri Sv. Tomažu 

odločili nadomestilo za upo-

rabo stavbnih zemljišč povi-

šati le za 3,9 %, kolikor je na-

povedana letna rast inflacije. 

Vrednost točke bo tako zna-

šala 0,00268 evra. Svetniki 

so obravnavali tudi pravilnik 

o nagrajevanju odličnjakov 

v osnovni in srednji šoli ter 

študentov. K sreči so še pravi 

čas spoznali, da bo pravilnik 

potrebno precej bolj dodelati 

in so njegov sprejem preložili 

na naslednjo sejo.

Potrdili so tudi imenovanje 

Boštjana Rihterja v svet zavo-

da Pokrajinski muzej Ptuj-Or-

mož.
Viki Klemenčič Ivanuša

V ČS Center ugotavljajo, da 
imajo kar nekaj območij, ki so 
nerazsvetljena. Na drugi stra-
ni pa na Mestnem stadionu 
pri tem ravnajo skrajno raz-
sipno, na to so na novembr-
ski seji opozorili tudi mestni 
svetniki. Ptujska infrastruk-
turna problema pa sta tudi 
javno stranišče in fontana, 
ki je v današnjih klimatskih 
razmerah vse bolj nujna, saj 
bi poleti služila tudi turistom 
za oskrbo z vodo. Tudi na ta 
vprašanja smo odgovore poi-
skali pri ptujskem županu dr. 
Štefanu Čelanu.

V kratkem naj bi se kon-
čala izgradnja prve male 
biološke čistilne naprave 
v MO Ptuj (pri sekvoji). 
Predstavlja ta projekt vzo-
rec za vsa tista območja v 
občini, kjer imamo oprav-
ka z razpršeno gradnjo?

»Gradnja kanalizacije je 
zagotovo zelo zahteven in fi-
nančno težak zalogaj, še zlasti 
tam, kjer je gostota poselje-
nosti zelo majhna. Dodatne 
težave pa lahko povzroči še 
sama konfiguracija tal, še zla-
sti tam, kjer imamo opravka s 
hribovitim področjem. S stra-
ni evropske skupnosti pa so 

celo določene omejitve, ki ne 
dovoljujejo sofinanciranja iz-
gradnje kanalizacije, če je go-
stota poseljenosti prenizka. 
V naši občini se s temi pro-
blemi srečujemo predvsem v 
četrtnih skupnostih Grajena 
in Rogoznica. Zato iščemo 
tudi druge rešitve, ena iz-
med teh je izgradnja manjše 
biološke čistilne naprave za 
manjše skupine objektov. 
Komunalno podjetje Ptuj, ki 
počasi zaključuje delo, je bilo 
izbrano na javnem razpisu za 
izgradnjo te čistilne naprave. 
To rešitev bomo v prihodnje 
uporabljali tudi v drugih na-
seljih.«

V ČS Center ugotavljajo, 
da imajo kar nekaj obmo-
čij, ki so nerazsvetljena. 
Kaj pa lahko nasploh po-
veste o javni razsvetljavi v 
MO Ptuj, ki je velik strošek, 
kako ga boste zmanjšali in 
kakšne nove rešitve ponu-
jate na tem področju?

»Osebno sem se zelo razve-
selil zakonodaje, ki regulira 
vse oblike svetlobnega one-
snaževanja. Po moji oceni 
smo v Sloveniji v zadnjih letih 
na tem področju povzročili 
veliko škode. Razvitejše drža-

ve so že pred leti spoznale, da 
s pretiranim razsvetljevanjem 
uničujejo biološko ravno-
vesje. Raziskave v Avstriji so 
pokazale, da je zaradi javne 
razsvetljave pred izumrtjem 
skoraj štirideset živalskih 
vrst. Poraba električne ener-
gije za javno razsvetljavo že 
presega vse mere dobrega 
okusa. Da o ekoloških posle-
dicah proizvodnje električne 
energije niti ne govorimo. V 
Mestni občini zato pripra-
vljamo celovit projekt uvaja-
nja novih načinov uporabe 
javne razsvetljave. Povsod 
tam, kjer nam luči praktično 
deset ur gorijo brez potrebe, 
bomo poskušali vzpostaviti 
razsvetljavo, ki bo delovala 
na senzorski način. Ob tem 
bomo poskušali uporabljati 
tudi solarno energijo in osta-
le oblike okolju prijazne teh-
nologije.«

Javno stranišče in me-
stna fontana sta potrebi, 
ki se pogosto izpostavlja-
ta. Kakšne rešitve pa na-
kazujete pri tem?

»Na področju urejanja tr-
gov in ulic v starem mestnem 
jedru se v tem trenutku pri-
pravlja celovita idejna reši-

Foto: vki

Svetniki so sprejeli predlog proračuna občine za leto 2009, ki, kot je povedal župan Mirko Cvetko, vztrajno raste.
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Ptuj � Še o ptujski infrastrukturi

Kmalu prva mala biološka čistilna naprava
Povsod tam, kjer je gostota poseljenosti zelo majhna, to je predvsem problem v četrtnih skupnostih Grajena in Rogoznica, naj bi prišlo do izgradnje 
manjših bioloških čistilnih naprav. Prva bo v kratkem zgrajena pri sekvoji. V MO Ptuj pa vztrajno iščejo tudi ustrezne rešitve za javno razsvetljavo.

Sv. Tomaž � 18. redna seja občinskega sveta

Bolje po slabem asfaltu kot dobrem makadamu
Najpomembnejša točka 18. redne seje občinskega sveta Sv. Tomaž, ki je bila minuli četrtek, je bilo sprejetje predloga proračuna za leto 2009.

Foto: Črtomir Goznik

Pri sekvoji gradijo prvo malo čistilno napravo v MO Ptuj.

tev, ki med ostalim predvide-
va tudi preureditev Mestnega 
trga. Želja je, da bi sedanji 
Florijanov spomenik preu-
redili tako, da bi mu dodali 
fontano. 

Strokovnjaki so ugotovili, 
da je obstoječe javno strani-
šče v tako slabem stanju, da 
ga ni moč več zadovoljivo sa-



Pred kratkim je Larisa k 
sodelovanju povabil senat 
Univerze v Georgii (ZDA) - 
v letu 2009 bo kot gostujoči 
profesor pričel predavati 
v evropskem kampu, ki ga 
ima ta univerza v Italiji in v 
Athensu, glavnem mestu Ge-
orgie. Z njimi je sodeloval že 
v preteklosti preko njihove-
ga inštituta za mednarodne 
odnose. Skupaj so sodelova-
li pri nekaterih analizah na 
mednarodni ravni, pripra-
vljali dokumente, pri tem 
pa so spoznali njegov način 
dela, sledili njegovemu delu. 
Kot kaže, so bili z rezultati 
zadovoljni, sicer ga ne bi po-
vabili k sodelovanju.

Kaj pomenijo v bistvu 
ta tri leta življenja in dela 
v Sloveniji?

»Pravzaprav zanimivo izku-
šnjo iz dveh vidikov. Mislim, 
da sem v slovenski prostor 
prinesel nekaj novega, nekaj 
svežega, vse te izkušnje, ki 
sem si jih nabral kot sveto-
valec italijanskih ministrov. 
Prevzel pa sem tudi nekaj Slo-
venije, ki je majhna posebna 
državica glede na svoj geopo-
litični položaj, z zelo visoko 
kvaliteto akademske in po-
litične, diplomatske elite, ki 
mora svet obvladovati v svoji 
majhnosti. Ta kombinacija je 
sedaj tudi zelo zanimiva, da 
jo predstavim tudi mladim 
Američanom, če se tako izra-
zim. Pred izdajo je tudi moja 
prva knjiga v slovenskem je-
ziku, sicer pa že tretja knjiga. 
Izdala jo bo založba Didakta, 
po vsej verjetnosti bo nosila 
naslov Geopolitika 21. stole-
tja. Naj bi bila tudi prva knji-
ga v slovenskem jeziku na to 
temo, torej mednarodnih od-
nosov v današnjem času.«

Koliko pa je bilo v tem 
obdobju svetovanja na-
šim politikom?

»Neposredno, na žalost, 
z mojega vidika, zelo malo. 
Posredno preko člankov in 
analiz, ki sem jih objavil, 
morda malo več. Vem, da so 
me v Ministrstvu za zunanje 
zadeve in v kabinetu sledili. 
Dokaze oziroma povratne 
informacije imam. Rekel bi, 
da so slovenski politiki zelo 
samosvoji, v pretežni meri 
radi razmišljajo s svojo glavo 
in nikomur ne zaupajo.«

Od kod to nezaupanje?
»Kot sem zapisal v enem 

od mojih bolj zabavnih član-
kov, je to slovenski čivava 
sindrom, ki je pri slovenskih 
politikih zelo razvit. Smo 
mali, nikomur ne zaupamo, 
želimo biti veliki, ko nismo 
veliki. Bojijo se tretjega, v re-
snici pa bi s svetovalci samo 
pridobili.«

Kakšna pa je ocena po-
litičnega dogajanja v Slo-
veniji, ponovni zasuk v 
levo?

»Prihodnost Slovenije je na 
nek način vrnitev nazaj. De-
snica je poražena v tolikšni 
meri, kolikor je praktično 
izgubil sam Janša. Izgubil je 
priložnost, ki jo je imel, ven-
dar je ni razumel, obljubljal 
je drugačno politiko, to je 
imel priložnost tudi narediti. 
Žal pa je nadaljeval tisto staro 
politiko, zaradi katere je bil 
LDS pred leti kaznovan. Gre 
na nek način za aroganco. 
Poraz izvira iz tega, da je ver-
jel sam sebi, nikoli ni bil pre-
pričan v to, da timsko delo 
lahko kaj prinese. Praktično 
ni nikogar pustil blizu. Na 
koncu se je izkazalo, da sam 
vsega ni zmogel.«

Sestop z oblasti je zanj 
seveda veliko razočara-
nje, tega tudi ni mogel 
skriti.

»Absolutno. Strinjam se. 
Upam, da bo razumel, zakaj 
je prišlo do tega in da bo to 
znal tudi analizirati. S tem 
ni samo on izgubil, izgubila 
je tudi Slovenija, ki je ostala 
brez političnega ravnotežja. 
Desnica v resnici ne obstaja 
več, ker SDS, če gledamo zgo-
dovinsko po svetu, ni viden 
kot prava desnica. Janša se je 
spreobrnil v desnega človeka, 
ko je v nekem trenutku videl 
ta politični prostor na razpo-
lago. Ta sicer je, vendar bi iz 
tega moral narediti še veliko. 
Samo SDS na desnici je pre-
malo. Janša mora spremeniti 
način politike, tudi odzivi na 
izgubo niso najboljši. V slo-
venskem prostoru manjka še 
dobra krščansko-demokrat-
ska stranka, ki bi po mojem 
morala predstavljati najmanj 
15 odstotkov Slovencev. Ne 

sme pa biti opredeljena kot 
desna opcija. Krščanska 
demokracija bi po zgledu 
italijanske morala zavzeti 
centralni prostor, kjer ima 
socialni del in ima tudi malo 
bolj desni del (center levo do 
centra desno).«

V nobenem primeru pa 
to ne more biti Nova Slo-
venija?

»Takšna, kot je sedaj, sploh 
pa po novem vodstvu, ki so 
ga izbrali na nedavnem izre-
dnem kongresu, ne. Nimajo 
vizije oziroma želje po repo-
zicioniranju Nove Slovenije 
v političnem prostoru. Žal 
tega ne vidijo.«

Kakšna opozicija pa bo 
Janša?

»Ne vem, tega pa v resnici 
ne vem. Če bo nadaljeval s 
svojim dosedanjim načinom, 
bo samo napadalna, kar pa se 
mu ne bo obrestovalo.«

Kaj bi bilo zanj v tem 
trenutku najboljše, mor-
da da se umakne iz slo-
venske politike?

»Če bi bil jaz svetovalec 
Janeza Janša, bi mu na mizo 
položil eno zelo zanimivo 
analizo. Mislim, da bi se v 
tem trenutku lahko uspešno 
repozicioniral v mednaro-
dnem prostoru. SDS bi lahko 
prepustil nekomu drugemu. 
V mislih imam najmanj dve 
dobri imeni, eno je dr. Milan 
Zver, drugo Gregor Virat, 
osebno se mi zdi, da bi bil 
boljša izbira Zver, ki je zelo 
inteligentna in uravnoteže-
na osebnost z dobro politič-
no vizijo in z zelo prijetnim 
nastopom ter ni napadalen. 
Glede na zgodovino Janeza 
Janša, ki se je kot mladi štu-

dent boril za svobodo v ko-

munistični državi, bil priprt v 

ječi, ki je prišel do politične-

ga prostora, ki je postal prvi 

slovenski obrambni minister 

v samostojni Sloveniji z veli-

kimi zaslugami za slovensko 

osamosvojitev, predsednik 

vlade in kot prvi slovenski 

politik predsedoval svetu 

EU, sem prepričan, da bi lah-

ko postal zelo priljubljen v 

evroatlantskem svetu. Nato 

bo kmalu zamenjal general-

nega sekretarja. Ker to mesto 

ponavadi pripada evropske-

mu predstavniku, mislim, 

da bi Janša lahko blestel pri 

Američanih, če bi lahko sam 

sebe zlobiral oziroma bi mu 

pri tem pomagali njegovi 

svetovalci, kjer bi predsta-

vljal evropskega človeka, ki 

se je boril proti komunizmu, 

ki je predsedoval svetu EU, ki 

ima politične izkušnje in ki 

ima evroatlantske povezave 

in v to tudi verjame. Predsta-

vlja pa tudi malo državo, ki ni 

moteča za nobenega, v zelo 

pomembnem geopolitičnem 

prostoru.«

Iz še nepojasnjenih 
razlogov Ptuj ni 
dobil ministrstva za 
gospodarstvo

Kakšen pa je vaš pogled 
na novo vlado?

»Priznati moram, da me je 

Borut Pahor prijetno prese-

netil v prvem delu, med po-

gajanji. Izkazal se je za dobre-

ga pogajalca. Brez kravate se 

je spremenil v predsednika 

vlade s kravato. Postal je trdi 

pogajalec, znal se je pogajati 
s strankami. Na začetku je 
name naredil zelo dober vtis. 
Vladni ekipi bomo pustili čas, 
čas bo pokazal, kako uspešna 
bo. Vsaj dva do tri ministr-
stva so zelo dobro zasedena. 
To so po mojem ministrstvo 
za promet s Patrikom Vlači-
čem, ki je zelo dobro zapisan 
tudi pri nekaterih evropskih 
vladah, za ta resor se je tudi 
zelo dolgo pripravljal, zelo 
dobro je zasedeno tudi mi-
nistrstvo za zunanje zadeve 
s Samuelom Žbogarjem, iz-
kušenim diplomatom, ki je 
garancija za mednarodno 
povezavo z Ameriko oziroma 
evroatlantskim svetom, prav 
tako je dobro zasedeno mini-
strstvo za obrambo. Dr. Jelu-
šičeva je sposobna ženska, ki 
ve, kaj je obramba in pozna 
filozofijo tega sveta. Mislim, 
da se bo zelo dobro izkazala 
na področju, ki je za Sloveni-
jo mednarodno gledano zelo 
pomembno.«

Po dveh letih 
Pahorjeve vlade 
lahko pride do krize

Kakšen pa je vaš komen-
tar na nekatere napovedi, 
da se bo Pahorjeva vlada 
obdržala le dve leti? Gre 
pri tem tudi za špekulaci-
je?

»Tam, kjer je dim, se vedno 
nekaj peče. Mislim, da ne gre 
samo za špekulacije, ker nek-
do v ozadju že riše določene 
scenarije. Tudi sam mislim, 
da po dveh letih vladanja 
lahko pride do krize. Borut 
Pahor dobro ve, kje so pasti, 
zato se je tudi tako dobro pri-
pravil oziroma je vodil prva 
pogajanja o vladi. Bomo vi-
deli, če bo znal ovinkariti in 
kako bo ovinkaril.«

Zakaj pa Ptuj nima mini-
strstva za gospodarstvo?

»To je osebno zame eno 
največjih razočaranj, moram 
priznati. Ptuj je imel možnost 
to dobiti. Obstajajo razlogi, ki 
jih ne morem pretehtati, za-
kaj do tega ni prišlo. Menim 
pa, da izbira prvega človeka 
Ministrstva za gospodarstvo 
v tem trenutku ni bila naj-
boljša. V tem praktično kri-
znem obdobju bi potrebova-
li človeka, ki bi obvladal tako 
teorijo kot prakso, ki je že dal 
skozi težke trenutke in je znal 
tudi najti rešitve. Praktično 
smo že v recesiji, ki bo trajala 
najmanj dve leti. V tem času 
se bomo morali zelo izkazati. 
Po analizah, ki sem jih imel v 
rokah, se bo Amerika pričela 
pobirati maja leta 2009. Evro-
pa, ki pa ima daljše procese, 
bo to mlela še dobri dve leti. 
Proti dr. Lahovniku osebno 
nimam nič, z mojega vidika 
pa je premlad za to mesto, 
je še teoretik in kolikor sam 

vem, tam tudi ni želel biti. K 

prevzemu tega resorja so ga 

pač malce prisilili.«

Kaj pa v vseh teh razme-
rah, ki smo jim priča, po-
meni prihod Obama na 
čelo ZDA?

»Ko napoči kriza, si vsi 

želimo nekaj novega, pora-

jajo se novi upi. S prihodom 

Obama na čelo ZDA ne sme-

mo pričakovati preveč. On je 

predsednik ZDA. Mlad je, lep 

je in kot je dejal Berlusconi, 

zagorel. Zakaj je tako rekel? 

Vsaka stvar, ki se izreče v di-

plomaciji, ima svoj pomen. 

Berlusconi je rekel, da je za-

gorel, kar v italijanščini ne 

zveni tako slabo, ni pa vedno 

diplomatski izraz. Ko je Ber-

lusconi govoril v kongresu, 

je bil Obama edini, ki mu ni 

ploskal. To si je zelo dobro 

zapomnil. Berlusconi mu je 

takoj po izvolitivi tudi česti-

tal, Obama pa ga ni poklical 

nazaj. Pač, diplomatski uda-

rec v stilu vse ima svoj zakaj. 

Da se vrnem na Obama, mlad 

je, lep je, ko Evropa 'kupi' 

nekaj takšnega, ima vedno 

tudi neke upe in želje; da ne 

bomo preveč razočarani, ne 

smemo pričakovati preveč. 

Kot predsedniku ZDA mu je 

pomembno biti voditelj naj-

večje velesile sveta, zanj je 

Amerika pomembnejša od 

vseh ostalih držav. Ne sme-

mo mu pustiti, da bo izbral 

le Ameriko kot svojo politi-

ko, vzpostaviti je potrebno 

trdno povezavo z Evropo, 

ker vsakič, ko je bila Evro-

pa prepuščena sami sebi, se 

nikoli ni izkazala. V kriznih 

trenutkih se ne smemo za-

pirati vase. To mora Evropa 

znati zelo dobro povedati 

Ameriki, moramo zaupati 

prihodnosti. Današnji vodi-

telji nam ne smejo sporočati 

nezaupanja, ne smejo govo-

riti samo o krizah, dati nam 

morajo dolgoročne cilje, 

vlivati optimizem, zaupanje. 

V tem se mora izkazati Oba-

ma, ne sme se izolirati, kar 

se Ameriki ponavadi dogaja, 

ko prihaja do krize. Amerika 

mora ponovno postati naša 

gonilna sila, lokomotiva, ki 

ji sledimo, čeprav ne bo več 

tako močna, kot je bila prej. 

Dobro je, ker Amerika še ve-

dno predstavlja neki ideal, je 

edini ideal, ki funkcionira po 

svetu in po katerem se obli-

kujejo tudi druge sile. Tam je 

pač nekaj dobrega. Obama 

kot prvi temnopolti Ameri-

čan ni bil izvoljen za ameri-

škega predsednika, ker bi se-

daj nastala neka dobra demo-

kracija, ampak zato, ker tam 

obstaja dobra demokracija, 

demokracija, k ima tradicijo. 

Ker če bo naredil kaj narobe, 

ga bodo odpoklicali.«
MG
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Ptuj � Kolumnist Štajerskega tednika Laris Gaiser pred novimi izzivi

Janša bi bil dober generalni sekretar Nata!
Od prvega klepeta s Ptujčanom Larisom Gaiserjem, ki je že lep čas kolumnist Štajerskega tednika, so minila tri leta. Kdo bi rekel, da so tako hitro 
minila! Marsikaj se je spremenilo tudi pri njem samem: iz Italije, kjer je preživel večji del življenja, se je preselil v Slovenijo, dela kot menedžer v teh-
nološkem podjetju, še vedno pa se tudi ukvarja s političnim svetovanjem, aktiven je v akademskem svetu, piše znanstvene in analitične članke za 
slovenske in italijanske časopise.

Foto: Črtomir Goznik

Laris Gaiser: »To, da Ptuj nima v rokah Ministrstva za gospodarstvo, je moje največje razočaranje. Ne 
vem pa, zakaj je do tega prišlo.«



Senzibilne umetnine iz kera-
mike primorskega ustvarjalca 
Ivana Skubina je na otvoritvi 
razstave na Ptuju predstavila 
likovna kritičarka Anamarija 
Stibilj Šajn. »Znam povedati 
več, je načelo, ki se vleče skozi 
ustvarjalnost Ivana Skubina,« je 
dejala Stibilj Šajnova. Pojasni-
la je, da se pri umetnikovem 
ustvarjanju vse dogaja v iska-
nju globljega, simbolnega ter 
da so ptice, ki jih predstavlja na 
ptujski razstavi, zreducirane na 
najbolj minimalistično formo. 
Skubina je opisala kot človeka 
zemlje, ki to dojema kot mate-
rio primo in ki kepi gline zau-
pa svoje najbolj intimne misli. 

Skubin, ki je iz gline prvotno 
ustvarjal povsem navadne, 
vsakdanji uporabi namenjene 
predmete, v svojih najnovejših 
delih kiparstvo povezuje z gra-
fiko in slikarstvom. Značilnost 
njegovih umetnin so tudi bar-
ve, ki imajo, kot je dejala Stibilj 
Šajnova, ponavadi v kiparstvu 
sekundarni pomen. Vse glazu-
re so naravne, a vendar dosega-
jo barvno razkošje in bogastvo. 
»Skubin svoje stvaritve idejno 
domisli, jim da globljo vsebi-
no, formo in vselej globoko in 
pomenljivo sporočilo. S tem 
doseže tisto več, tisto, kar je 
bil njegov namen že od prvih 
ustvarjalnih poskusov,« je še 
dejala Stibilj Šajnova.

Skubin, ki razstavlja že od 
leta 1999, je prejel tudi tri na-
grade grand prix Ex-tempo ke-
ramike Piran.

Z omenjeno razstavo je 
zaključen letošnji program 
osmih razstav v Miheličevi 
galeriji, v prihodnjem letu pa 
bo najpomembnejši razstavni 
prostor Pokrajinskega muzeja 
Ptuj namenjen aktualni likovni 
umetnosti ženskih ustvarjalk.

Dženana Bećirović

Četrta bralna značka za od-
rasle, ki jo v Knjižnici Ivana 
Potrča na Ptuju organizirata 
knjižničarki Liljana Klemen-
čič in Jožica Sajko, je tudi letos 
k sodelovanju privabila veliko 
ljubiteljev knjig, kar 110 jih 
je namreč zadovoljilo vsem 
kriterijem za osvojitev bralne 
značke. Z izvedbo omenjenega 
projekta so v ptujski knjižnici 
začeli na predvečer svetovne-
ga dneva poezije, ki ga obele-
žujemo 21. marca. Na seznamu 
letošnje bralne značke je bilo 
16 izbranih del. Za uspešno so-
delovanje pri bralni znački je 
vsak bralec prebral pet knjig s 
seznama, izpolnjene mape pa 
so lahko oddali do 10. novem-
bra. Kot je na svečanosti ob 
zaključku bralne značke dejal 
direktor Knjižnice Ivana Potr-
ča Ptuj mag. Matjaž Neudauer, 
so z odzivom bralcev zelo za-
dovoljni, kot najpomembnejši 

namen omenjenega projekta 
pa je izpostavil gojenje bralne 
kulture.

Med izbranimi deli, ki so se 
znašla na letošnjem seznamu 
bralne značke za odrasle, je 
bila tudi knjiga Erice Debeljak 
Johnson Skrito.si. Omenjena 
avtorica je bila tudi osrednja 
gostja svečanosti ob zaključku 
letošnje bralne značke. V sim-
patičnem pogovoru s knjižni-
čarko in pravljičarko Liljano 
Klemenčič je Debeljak Johnso-
nova predstavila svoje videnje 
Slovenije, težave, s katerimi se 
je srečala pri preselitvi v našo 
državo, spregovorila pa je tudi 
o tem, kakšna prihodnost čaka 
Ameriko po izvolitvi Baracka 
Obama za predsednika. 

»Kar se tiče jezika, je zame 
zdaj bolj frustrirajoč čas kot 
ob prihodu v Slovenijo. Takrat 
sem vse jemala flegmatično, 
danes pa se trudim govoriti 

popolno, čeprav vem, da mi to 
nikoli ne bo uspelo,« je s priku-
pnim ameriškim naglasom po-
vedala Debeljak Johnsonova. 
Kot je dejala, ji največ težav pri 
rabi slovenščine delajo slovni-
ca, vrstni red in naglaševanje 
besed. V Sloveniji, kjer živi od 

leta 1993, sta ji najbolj všeč 
hrana in narava. Kot je dejala, 
je Slovenija postala samostojna 
le nekaj mesecev pred njenim 
prihodom. »A vseeno mislim, 
da je sedaj v težjih časih, kot 
je bila takrat,« je pojasnila pi-
sateljica, ki se je v pogovoru s 
Klemenčičevo dotaknila tudi 
recesije in povezave literature 
s politiko. »Krizo bodo rešili 
filozofi, ne ekonomisti,« je še 
dejala Debeljak Johnsonova. 
Prepričana je, da je z recesijo 
zaključeno eno obdobje naše-
ga življenja in da so določene 
stvari nujno potrebne spre-
memb. »V New Yorku sem 
delala kot bančna svetovalka 
na Wall Streetu in dokaj dobro 
vem, kako se stvari tam odvi-
jajo. Vsi stremijo k bogastvu, 
delo je na prvem mestu. Tudi 
sama sem bila nekoč deloho-
lik, šele ko sem se preselila v 
Slovenijo, sem začela mirneje 
in manj stresno živeti,« je še 
duhovito in simpatično poja-
snila pisateljica, ki je gostom 
v knjižnici na kratko predsta-
vila tudi svojo zadnjo knjigo 
Skrito.si.

Dženana Bećirović

O dedkovem kolesu

V času slovenskega knjižnega sejma, ki ravnokar po-
teka v Cankarjevem domu Ljubljana (brez vstopnine, 
vključno z nedeljo, 30. 12. 2008) in tik po prazniku 
slovenskih knjižničarjev (četrtek, 20. 11. 2008) je prav 
naročena izdaja in predstavitev dveh novih slikanic iz-
pod peresa knjižničarke in pravljičarke iz Murske 
Sobote – Vesne Radovanovič. Avtorica je dolgoletna 
vodja mladinskega oddelka soboške knjižnice, pravlji-
čarka, ki slovi po izredno subtilnem narečnem pripo-
vedovanju otrokom in odraslim. Občutek za umetniško 
govorjeno besedo in zavezanost literaturi, bralcem in 
knjigi sta Vesno Radovanovič pričakovano pripeljala 
tudi v avtorske vode, kar je dokaj pogosta pot med knji-
žničarji. Pri tem mislim na vrhunske slovenske literate, 
ki so svojo poklicno pot udejanjali v knjižnicah: npr. 
Dane Zajc, Saša Vegri, Peter Svetina (nekoč iz Pionirske 
knjižnice Ljubljana), ali avtorji iz bližnjih knjižnic Ma-
ribora Erika Vouk, Borut Gombač, Lidija Gačnik Gom-
bač … Spomnim se še avtoric slikanic, mladinskih knji-
žničark: Ide Mlakar in Tilke Jamnik iz Ljubljane, Špele 
Pahor iz Pirana, Jasne Branke Staman iz Ljutomera, Mo-
jiceje Podgoršek … (Tudi zapisovalka teh vrstic sem, to 
že lahko spomnim, avtorica, ponosna ne dve slikanici: 
Kurent in Kako je Evropa dobila ime.)

Literarna ustvarjalnost Vesne Radovanovič je bila pr-
vič izražena v monografiji Kdaj ste umrli? s podnaslovom 
Zgode in nezgode slovenskih mladinskih pisate-
ljev (Murska Sobota: Franc-Franc, 2005. Zbirka Ciciba-
nija), kjer je Radovanovičeva zbrala in uredila anekdote 
z vrste simpozijev mladinskih pisateljev in pesnikov Oko 
besede v Murski Soboti. Rožnati avtobus je slikanica, 
ki je z ilustracijami Ane Razpotnik Donati izšla v zbir-
ki Modri planet v uredništvu Jožeta Gomboca (Založba 
Ajda, IBO Gomboc k.d.) leta 2007. Zgodbica o odpisa-
nem avtobusu, ki svoje življenjske poti ne sklene med 
starim železjem, marveč postane super ekološko igralo 
na dvorišču vrtca, je avtorici skoraj prinesla nominacijo 
za nagrado večernica, kar je za prvenec odlična literarna 
popotnica. Hkrati z Rožnatim avtobusom je v isti zbir-
ki izšla še zgodbica Puhačka z ilustracijami Maje Lubi. 
Slikaniške dvojice v zbirki Modri planet je torej pravkar 
Radovanovičeva dopolnila z novitetama, ki nadaljuje-
ta »prevozno-ekološko tematiko« s prijazno pedagoško 
noto, kjer so lepo izraženi ljubezen do starejših, do oko-
lja, do prijateljev … ter poudarjeni pristni medčloveški 
odnosi, brez tekmovalnosti in potrošniške zaletavosti.

V Dedkovem kolesu je glavni literarni junak Gojko, 
ki prosti čas preživlja na dvorišču pred blokom. Njego-
va roditelja – mama je zaposlena v vrtnariji, oče pa v 
tovarni – namreč prihajata pozno iz službe. Gojko in 
prijatelji najraje kolesarijo. Toda Nejc,Tejč, Miha in Luka 
se ponašajo z imenitnimi kolesi, le Gojko je dobil svoj 
poni od starejšega brata. Staremu kolesu se niti barva 
več ne vidi, tako je polepljeno z nalepkami. In veriga 
se mu večkrat sname. Gojko si seveda želi novo kolo, 
pa ne tako drago, kot ga je za rojstni dan dobil Miha. 
Slednji se s svojim dragim, športnim kolesom sploh ne 
sme voziti po dvorišču! Ne, Gojko si želi enostavno kolo, 
ki ga ne bi pustilo na cedilu na poti v šolo ali k dedku. Ej, 
Gojkov dedek je svojevrsten ljubitelj koles – doma, na 
deželi, ima kar štiri kolesa in eno je nenavadno: z enim 
velikanskim in enim čisto micenim kolesom. Prvo sega 
dedku do ramen in kolo sploh nima verige! Pri dedku 
na deželi, kjer se je Gojko tudi naučil voziti kolo, je ži-
vela Gojkova družina, preden so se preselili v mesto. Za 
fantiča so bili to najlepši časi …

Druga letošnja slikanica Vesne Radovanovič pa govo-
ri o »vodnih prevoznih sredstvih«, Belo jadro je ilustri-
rala Maja Lubi in bo, kot ostale navedene slikanice, nav-
dušila mlajše in starejše osnovnošolce, ki jim ležijo »ne-
koliko bolj tehnično obarvane zgodbe«. Prav ta vidik je 
posebna in zaželena dragocenost med mladimi bralci in 
tistimi, ki želijo spodbuditi in razvijati bralne navade.

Liljana Klemenčič
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Tednikova knjigarnicaPtuj � Literarni večer in zaključek bralne značke

Značko osvojilo 110 knjigoljubov
Dan slovenskih splošnih knjižnic so tudi letos v ptujski Knjižnici Ivana Potrča proslavili na poseben 
način. Sočasno z odličnim in zanimivim literarnim večerom, na katerem je gostovala Erica Debeljak 
Johnson, so pripravili svečan zaključek bralne značke za odrasle, ki jo je letos osvojilo kar 110 
knjigoljubov. 

Foto: DB

Ivan Skubin, Anamarija Stibilj Šajn in Aleš Arih

Ptuj � Razstava Ivana Skubina

Intimne misli v glini
Zadnja razstava v letošnjem bogatem in pestrem programu, ki so jo po-
stavili v Miheličevi galeriji na Ptuju, je posvečena primorskemu umetniku 
Ivanu Skubinu. Razstava Drobne ptice mojega srca, kot jo je poimenoval 
umetnik, povezuje kiparstvo s slikarstvom in grafiko.

Foto: DB

Letos je bralno značko za odrasle v ptujski knjižnici osvojilo 110 bralk in bralcev.

Foto: DB

Erica Debeljak Johnson in Liljana Klemenčič



Kot je znano, se je na pod-
lagi javno-zasebnega partner-
stva med občino Ljutomer in 
gradbenim podjetjem Gra-
dis Ptuj letos avgusta pričela 
gradnja ŠIC, namenjenega 

športno-rekreativnemu udej-
stvovanju – v dopoldanskem 
času bo na voljo dijakom gim-
nazije, popoldne in ob koncu 
tedna pa tudi drugim razgi-
bavanja željnim občanom 

Ljutomera.
Da je izgradnja tovrstnega 

športnega centra v Ljutome-
ru več kot potrebna, se je iz-
kazalo že pred mnogimi leti, 
s podeljeno stavbno pravico 
pa je občina projekt, ki velja 
okoli 3,6 milijona evrov, pri-
čela tudi uresničevati. Naje-
mnina za obdobje petnajstih 
let – za ta čas je bila podelje-
na stavbna pravica, bo znaša-
la nekaj več kot 37 tisoč evrov 
mesečno. Z ministrstvom 
za šolstvo in šport je že bilo 
podpisano pismo o nameri 
za koriščenje centra, o odsto-
tni razdelitvi najemnine pa se 
bodo dogovorili v kratkem. Z 
obratovanjem bo center pri-
čel poslovati šele v poletnih 
mesecih, saj bo po zaključ-
ku gradbenih del potrebno 
urediti okolico in objekt tudi 

opremiti. Za slednje so že 

pridobljena sredstva Funda-

cije za šport (231.500 evrov) 

in ministrstva za šolstvo in 

šport (368.140 evrov). Ob 

navedenem pa je občina Lju-

tomer uspela tudi na razpi-

su ministrstva za šolstvo in 

šport, ki namenja sredstva 

za sofinanciranje projektov 

javne športno-rekreativne 

infrastrukture. Za ureditev 

športno-rekreativne in turi-

stične infrastrukture v špor-

tno-rekreativnem centru 

(ŠRC) Ljutomer je občina 

prejela milijon evrov. Kori-

ščenje sredstev za ureditev 

teniških igrišč, letnega kopa-

lišča, nogometnega stadiona 

in hipodroma se bo pričelo 

sredi prihodnjega leta.
Niko Šoštarič

Ob odkritju spominske 
plošče na občinski zgradbi v 
Središču ob Dravi se je zbra-
lo lepo število gostov in do-
mačinov, ki jih je s pesmijo 
pozdravila domača godba. 
Spominsko ploščo sta odkrila 
Jurij Borko in Tone Luskovič, 
z zelo doživetim sporočilom 
pa jo je blagoslovil dekan Ja-
nez Görgner s sodelavcem. 
Slavnostni govornik je bil dr. 
Janez Cvirn, ki je med dru-
gim povedal: »Dečkov vstop 
v politiko na Spodnjem Šta-
jerskem je bil čas, ko se je na-
rodna stranka z načrtnim in 
požrtvovalnim delom posa-
meznih rodoljubov odločno 
spustila v borbo za narodne 

pravice. Vsi uspehi so pove-
zani z imenom in delom dr. 
Ivana Dečka, ki je v narodno 
politiko na Štajerskem vnesel 
dotlej neznani radikalizem 
in ponos. Zato bi ta čas – od 
začetka 80. let 19. stoletja do 
srede prvega desetletja 20. 
stoletja – upravičeno poime-
noval Dečkova doba. Dečko 
je bil pomemben stvaritelj 
slovenske samozavesti, vere 
v lastno moč slovenskega 
ponosa. Z izjemno delavno-
stjo in osebnim vzgledom 
je svojemu narodu vztrajno 
dopovedoval, da ima pravi-
co do lastne časti, prežive-
tja in vere vase. Slovence je 
pozival, naj se držijo besed 

in Levstikovega Tugomerja: 
'Trd bodi, neizprosen, mož 
jeklen, kadar braniti ti je ča-
sti in pravde narodu in jeziku 
svojemu!' Uresničevanju teh 
načel je posvetil vse svoje 
moči. Z železno doslednostjo 
je kot pravnik vodil borbo za 
pravico slovenskega jezika 
in usmerjal ves politični boj 
štajerskih Slovencev, zlasti 
prizadevanja za ekonomsko 
emancipacijo. Okrepitev 
slovenskega meščanstva po 
premoženju in stiskanje slo-
venskega obroča okoli Celja 
je bilo skoraj v celoti njegovo 
delo. Kljub poizkusom po-
litične diskreditacije so ob 
njegovi smrti tudi njegovi po-
litični nasprotniki morali pri-
znati njegovo veličino. Celo 
celjska Deutsche Wacht, ki 
ga je za življenja vsak dan na-
padala, je po smrti ugotavlja-
la, da je bil politični buditelj 
štajerskih Slovencev. Da je bil 
mož, ki je iz ljudstva prišel, za 
ljudstvo živel in za ljudstvo 
umrl, je pokazal tudi njegov 

pogreb tistega žalostnega no-
vembrskega dne 1908, ki se 
ga je udeležila nepregledna 
množica.«

Slovesnosti je sledil sim-
pozij z devetimi prispevki iz 
življenja in dela dr. Dečka. 
Referenti Stane Granda, Jelka 
Melik, Janez Cvirn, Bojan Čas, 
Franc Krnjak, Filip Čuček, 
Zdenka Kresnik, Dragan Ma-
tić, Bojan Cvelfar in Andrej 
Studen so ga predstavili kot 
pravnika, novinarja, Sredi-
ščana, predvsem pa kot naro-
dnega buditelja. Ob tej prilo-
žnosti so filatelisti pripravili 
tudi priložnostno razstavo. 
Kot poseben prispevek sve-
čanemu trenutku pa so izdali 
tudi spominsko kuverto z ži-
gom in priložnostno znamko. 
200 znamk je pošlo domala v 
trenutku.

Prireditev v spomin dr. Iva-
na Dečka sta skupaj pripravi-
li Občina Središče ob Dravi 
in Zgodovinsko društvo Or-
mož.

Viki Klemenčič Ivanuša
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Sr. ob Dravi � Spominska plošča dr. Dečku in simpozij o njem

Velikemu rojaku v spomin
Minuli konec tedna so v Središču ob Dravi odkrili spominsko ploščo svojemu rojaku dr. Ivanu Deč-
ku. Spominu na njegovo življenje in delo pa so namenili tudi simpozij.

Svet je majhen

D. Rupel in njegove »kvalitete«
Nova vlada, nova upanja in nove 

odločitve na obzorju.
Osebno podpiram željo predsedni-

ka Pahorja po čim hitrejši zamenjavi 
tako imenovanega zakona o diploma-
ciji. Takšnih pomislekov ni sprožilo 
neimenovanje dr. Rupla za ambasa-
dorja na Dunaju s strani predsednika 
države, temveč prepričanje, da se vla-

da ne more omejiti pri izbiri naših najvišjih predstavni-
kov v tujini na same karierne diplomate, ker nam takšno 
načelo lahko povzroči več škode kot dobrega.

Da imajo prednost primerni profesionalci ministrstva 
za zunanje zadeve, je absolutno nedvomno, vendar je 
prav, da obstaja možnost izjeme splošnemu pravilu. Zgo-
dovina in vsakodnevne izkušnje nas učijo, da so se za 
najboljše diplomate včasih izkazali prav gospodarstveni-
ki ali znanstveniki, ki imajo z neko državo posebne od-
nose in jih znajo unovčiti v prid svoje države oziroma v 
prid dobrih bilateralnih odnosov. Zraven tega pa obstaja-
jo tudi osebe, ki so karakterno naklonjene povezovanju, 
vzpostavljanju kontaktov in predstavljanju državnih in-
teresov, ki so pripravljene v nekem obdobju svojega življe-
nja neposredno služiti državni skupnosti.

Zato sem prepričan, pa čeprav razumem pritiske, ki pri-
hajajo iz vrst zaposlenih na MZZ, da moramo upoštevati 
prednost z imenovanjem profesionalnih veleposlanikov, 
a si istočasno pustiti možnost za primerne izjeme, s kate-
rimi lahko zagotovimo še večjo učinkovitost naše diplo-
matske politike.

Če se vrnem na aktualni primer bivšega ministra za 
zunanje zadeve dr. Rupla, pa moram priznati, da sem 
pred enim tednom sedel med povabljenimi na osrednji 
proslavi v spomin generala Maistra in poslušal navdihu-
joč nagovor predsednika republike. V tistih trenutkih so 
se prikazovale v moji glavi slike, spomini, besede, deja-
nja, povezani z našo zunanjo politiko zadnjih let, skoraj 
nepretrgoma vezano na eno samo osebo, ki je v pravem 
trenutku vedno zamenjala politične vrednote.

Dr. Danilo Türk, ki mu, mislim da, končno prvič po naši 
osamosvojitvi vsi lahko brez težav pripišemo modrost in 
primeren nastop na političnem prizorišču, je ocenil, da 
»nekateri ne izpolnjujejo zakonskih pogojev, nekateri ni-
majo dovolj strokovnih izkušenj, nekateri pa s svojim rav-
nanjem niso izkazali kvalitet, ki jih mora imeti veleposla-
nik«. Ocena je nedvoumna. Ostra. A predsednik republike 
se je še bolj izpostavil. Pred nekaj dnevi je jasno priznal, 
da nikoli ne bo imenoval dr. Rupla za veleposlanika, ker 
zaradi osebnih izkušenj ne uživa njegovega in državnega 
zaupanja.

V mednarodnem pravu je imenovanje veleposlanikov 
dolžnost in pravica »vladarja« suverene države, torej v 
našem primeru predsednika, ki s tem napoti svojega pred-
stavnika, v katerega zaupa, na »dvor« tujega vladarja. 
Brez tega pomembnega predpogoja in brez podpisa dr. 
Türka ambasadorji ne obstajajo.

Italijanski jezik ima prekrasen izrek: Ne moremo stre-
ljati na rdeči križ! S tem zahodni sosedi želijo povedati, da 
je prelahko napadati nekoga, ki je že tako in tako vedno 
na udarcu oziroma vsi »streljajo« nanj. Napadanje dr. 
Rupla je kot streljanje na rdeči križ. Kritiziranje bivšega 
ministra je bilo v zadnjih letih stalnica naše politike in 
javnih tribun. Jaz osebno ga nisem nikoli. Imel bi številne 
razloge za takšno početje, vezane na mojo kariero oziro-
ma moje imenovanje na nekatere funkcije in številne mo-
žnosti glede na analitične prostore, ki mi jih nudijo doma-
či in tuji mediji, vendar zame med tem, ko nekdo zaseda 
pomembno institucionalno vlogo, še vedno velja načelo 
državotvornega pristopa. Minister se konstruktivno kriti-
zira in spodbuja, nikoli pa funkcija ne sme izgubiti svoje-
ga sijaja in spoštovanja. A na koncu se vedno izkaže, da je 
čas pravi kavalir. S časom pride resnica na dan.

Bivši minister dr. Rupel nima resnejših nasprotnikov. 
V resnici je pokazal, da je on sam sebi ovira. Zakaj mu 
res večina slovenskega naroda ne zaupa? Zakaj ga pred-
sednik države ne more nominirati za veleposlanika? Vsi 
mu moramo priznati pomembno vlogo pri uresničevanju 
naših sanj o neodvisnosti, temeljno vlogo pri zagotavlja-
nju našega članstva v Evropski uniji in Natu, vendar so 
njegov ego in načini delovanja v nasprotju z dialogom, 
odprtostjo in skoraj vsemi načeli uglajeno-zaupne diplo-
macije. Minister za zunanje zadeve se ne more vmešavati 
v predvolilno kampanjo in blatiti nekega kandidata, po-
tem pa upati, da bo ta na to pozabil, ko bo enkrat na čelu 
države. Minister za zunanje zadeve si ne more dovoliti 
odprtih, izsiljevalnih pisem predsedniku države, kjer celo 
hvali svojo zgodovinsko vlogo in poudarja, da o njem go-
vorijo zgodovinarji in knjige. Nekdo me je nekoč naučil, 
da se dobro blago samo hvali. Forma pa je sestavni del 
diplomacije. Če tega ne obvladaš, ne moreš biti diplomat. 
Če s svojim obnašanjem žališ svoje, ali še huje, tuje insti-
tucije, žališ suveren mednarodni subjekt.

Lahko zaključimo z napotki Adija Smolarja: »Bom vrgu 
se v politko, bom cenjen diplomat, sej zdej mam jezik da-
leč naokol najbolj kosmat.«

Laris Gaiser

Ljutomer � Gradnja izobraževalnega centra napreduje

Športna dvorana do februarja
Gradnja športno izobraževalnega centra (ŠIC) v neposredni bližini ljutomerske gimnazije Franca Mi-
klošiča dobro napreduje. Po zatrditvi župana občine Ljutomer Franca Jurše dela potekajo v skladu 
s predvidenim planom in bodo zaključena v napovedanem roku. Večnamenska dvorana naj bi bila 
odprta do 5. februarja prihodnje leto.

Foto: vki

Spominsko ploščo sta odkrila Tone Luskovič, predsednik Zgodo-
vinskega društva Ormož, in Jurij Borko, župan občine Središče ob 
Dravi, kjer je bil rojen dr. Ivan Dečko.

Foto: NŠ

Športna dvorana v Ljutomeru bo kmalu pod streho.

Foto: vki

Filatelisti so izdali spominsko kuverto s priložnostnim žigom in 
znamko.



Po anketi, ki so jo v času 
dogajanja izvedli med hote-
lirji in ostalimi ponudniki ter 
med obiskovalci, je bilo ugo-
tovljeno, da so bili turistični 
ponudniki z martinovanjem 
zadovoljni in da je bila po-
nudba zelo zanimiva, da pa 
bi bilo potrebno narediti še 
več na pravočasni promoci-
ji; po njihovem mnenju bi se 
reklamiranje take prireditve 
moralo začeti vsaj dva mese-
ca pred začetkom. Anketa je 
tudi pokazala, da so na obisk 
najbolj pozitivno vplivali ob-
javljeni članki v medijih, na 
drugem mestu so bila rekla-
mna sporočila in oddaje na 
radijih, nato pa so sledili leta-
ki, internet in osebna povabi-
la. Obisk je bil sicer nekoliko 
manjši ob slabem vremenu, 
sicer pa so bili vsi anketiranci 
enotnega mnenja, da je tovr-
stno prireditev potrebno na-
daljevati; po zbranih mnenjih 
naj bi organizatorji v priho-
dnje pripravili eno osrednjo 
tridnevno prireditev, morda 
celo mednarodno, kjer bi 
bilo dogajanje strnjeno v tek-
movalnem, izobraževalnem, 
rekreacijskem in kulinarično-
vinskem sklopu.

Dobro oceno prvega sku-

pnega martinovanja so delili 
tudi posamični nosilci doga-
janj po občinah; tako je Zden-
ka Golub povedala, da so bili 
letos nad obiskom številnih 
»pušlšankov« ne samo pozi-

tivno presenečeni, ampak 
navdušeni, saj se je prav pri 
vsakem ponudniku zbralo 
ogromno ljudi; posebej pa 
je pohvalila tudi občinski 
svet z županom na čelu, ki ni 
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Kot nam je po dogodku po-
vedal krajan Šardinja Slavko 
Rajh, je odprtje ceste potekalo 
zelo slovesno. Zbrali so se šte-
vilni krajani zaselka Šardinje, 
ki ima sicer okrog 60 hišnih 
številk. Na cesto so dolgo in 
težko čakali, zato je bilo veselje 
toliko večje. Da se je njihova že-
lja uresničila, pa so pripomogli 
tudi krajani sami z nekakšnim 
samoprispevkom, saj so pri-
spevali različno visoke zneske 
za izgradnjo ceste, vsak po svo-
jih zmožnostih. Cesta je dolga 
840 metrov in je del povezave 
med krajevno skupnostjo Ve-
lika Nedelja in Ormožem. Ce-
sto je odprl podžupan Branko 
Šumenjak skupaj s predsedni-
kom krajevne skupnosti Velika 
Nedelja Marjanom Mušičem in 
predstavniki kraja. V nagovo-
rih so poudarili pomembnost 
pridobitve za kraj in malo po-
kritizirali zavistnost Ormoža-
nov do vsega, kar se dela izven 
njihovega kraja.

Novo cesto je blagoslovil 
Janko Štampar. K prijetnemu 
dogodku pa so z glasbo pripo-
mogli tudi muzikanti.

vki

Šardinje � Odprtje asfaltne ceste

840 metrov veselja
V nedeljo, 16. novembra, so v Šardinju odprli pomembno pridobitev za 
svoj kraj. 840 metrov dolg cestni odsek je uporabnikom prvič na voljo v 
asfaltni preobleki. Veselje je bilo veliko in dogodek so v Šardinju primer-
no proslavili.

Foto: zasebni arhiv

Haloze � Po končanem martinovanju

Zadovoljni z obiskom
Kot smo že poročali, so se haloške občine letos prvič povezale v skupno martinovanje. »Nad obi-
skom številnih prireditev smo zadovoljni; povprečno je vsako prireditev oz. dogodek obiskalo med 
80 in 150 ljudi,« je po koncu dvotedenskega martinovanja povedal Jernej Golc s podjetja Halo. Sku-
pno se je vseh dogodkov udeležilo med 4000 in 5000 obiskovalcev.

Foto: SM

Po izvedenih anketah so bili ponudniki in obiskovalci nad letošnjim skupnim martinovanjem v Halo-
zah zadovoljni; obisk je marsikje presegel pričakovanja.

Od tod in tam
Videm � Zlata poroka Brodnjakovih

Zakonca Marija in Anton Brodnjak sta letošnjega 
22. novembra proslavila točno 50 let skupnega življe-
nja. Svoj prvi da sta dahnila še v Podlehniku, od koder je 
bila doma nevesta, drugič pa sta si zlate prstane v znak 
visoke obletnice skupnega življenja izmenjala v Vidmu, 
kjer sta si tudi ustvarila družino. V zakonu so se jima ro-
dili trije otroci, dve hčerki in sin, danes pa jima krajša čas 
pet vnukov. Marija in Anton sta kot preprosta in pridna 
človeka vse svoje življenje trdo delala; Marija predvsem na 
kmetiji, Anton pa je bil zaposlen še na železnici.

Civilni obred zlate poroke je v soboto opoldne opravil 
videmski župan Friderik Bračič, ki je zlatima zakoncema 
tudi čestital in jima izročil priložnostno darilo ter listino 
občine v spomin, nato pa sta Brodnjakova zlatoporočenca 
z domačimi skupno življenjsko pot ponovno potrdila še v 
tamkajšnji cerkvi sv. Vida.

SM

Gorišnica � Zlatoporočenca Rihtarič

Po petdesetih letih skupnega zakonska življenja 
sta ponovno stopila pred matičarja zakonca Franc 
in Ana Rihtarič iz Gorišnice. Oba domačina, Franc iz 
Zamušanov, Ana pa iz Male vasi, sta se za skupno življenj-
sko pot odločila 15. novembra 1958. V zakonu sta se jima 
rodila dva otroka, sin Franc in hči Danica, danes pa ju raz-
veseljujejo štirje vnuki. Franc in Ana sta vse svoje življenje 
posvetila družini, skrbi za otroka in majhno kmetijo, na 
kateri je bilo vedno dovolj dela, Franc pa je dodatni zaslu-
žek našel še v zaposlitvi pri železnici.

Civilni obred zlate poroke je minulo soboto opravil gori-
šniški župan Jože Kokot, ki je zakoncema ob čestitkah izro-
čil občinsko listino ter darilo, cerkveni obred pa je potekal 
v domači cerkvi sv. Marjete.

SM

Ljutomer � Šesta adventna razstava

Sekcija cvetličarjev in vrtnarjev pri Območni obr-
tno-podjetniški zbornici (OOZ) Ljutomer in sekcija 
domače in umetnostne (DUO) obrti pri OOZ po-
murske regije sta pripravili vsakoletno, tokrat že 6. 
razstavo, ki sodi v predpraznični, adventni čas. V 
ljutomerski galeriji Anteja Trstenjaka so se od minulega 
petka predstavljali samostojni podjetniki Igor Horvat, Na-
taša Küplen, Vera Slavič, Jacqueline Steržaj in podjetje SIM 
Radenci (cvetličarji) ter Milan Belec, Gregor Celec, Milan 
Hramus in Saša Žuman (DUO). Za popestritev razstave so 
svoje izdelke prispevali: Robert Jurak, Olga Majcen, Mirko 
Rožman in Daniel Zelko. Kljub nekoliko slabšemu številu 
udeleženih razstavljavcev si je prireditev ogledalo veliko 
obiskovalcev, ki so se pohvalno izrazili o ustvarjalnih do-
mislicah zasebnikov s področja cvetličarstva in domače 
obrti.

NŠ

Foto: SM

Foto: SM

Foto: NŠ

manjkal na nobeni prireditvi; 
ne na začetnem krstu mošta, 
ne na obiskih kleti domačih 
vinogradnikov in ne na za-
ključni skupni prireditvi v 
vaškem domu, kjer so izbrali 
tudi letošnjega vinogradnika 
– Dušana Hrnjeca. 

Podobna ocena velja tudi 
za dogajanja v občini Videm, 
kjer je bil obisk prav tako nad 
pričakovanji; sicer pa je obči-
na v letošnjem martinovanju 
dobila kar nekaj novih kletar-
jev in kleti. V Cirkulanah je 
bila že tradicionalno odlično 
obiskana sobotna večerna hu-
morno obarvana prireditev, 
namenjena krstu mošta in 
izboru Naj Martina ter nedelj-
sko romanje z novim vinom v 
cerkev sv. Ane. Začetne kora-
ke v martinovanjska slavja pa 
sta v letošnji jeseni naredili 
občini Žetale in Zavrč, kjer so 
se s svojo ponudbo izkazale 
predvsem turistične kmetije, 
v Zavrču pa tudi društvo go-
spodinj z razstavo jedi.

»Kot rečeno, lahko naše 
prvo skupno martinovanje 
ocenim kot zelo dobro, goto-
vo pa nas čaka še precej dela 
v prihodnje. Ta projekt na-
meravamo nadaljevati in ga 
še izboljševati, pri čemer so 
zelo dobrodošle ideje vseh. 
Veseli smo, da nam je že letos 
uspelo v ospredje postaviti 
kulturno noto prireditev in 
da martinovanje ni bilo pi-
jančevanje. Na tem bomo še 
gradili; predvsem si želimo 
pritegniti širši krog obisko-
valcev in jim predstaviti en-
kratne haloške kleti, ki jih ni 
mogoče videti nikjer drugje,« 
je še povedal Golc, ki upa, da 
se bo projekt skupnega mar-
tinovanja tudi finančno lah-
ko v celoti pokrival ter postal 
tradicionalen.

SM



Danes, v petek, je do težko 
pričakovanega boksarskega 
spektakla v Katowicah, kjer 
se bosta za naslov evropskega 
prvaka pomerila Dejan Zavec 
in Rafal Jackiewicz, le še nekaj 
več kot 24 ur. Dvoboj bo na-
mreč v soboto, 29. 11., predvi-
den začetek pa je ob 23. uri.

Ko se bosta v ring veličastne 
dvorane Spodek v Katowicah, 
ki sprejme več kot 10 tisoč gle-
dalcev, podala oba borca in bo 
sodniški gong označil začetek 
dvoboja, bo marsikateremu lju-
bitelju športa v Sloveniji srce 
začelo utripati močneje. Za vse 
boksarske navdušence, še po-

sebej za navijače Dejana Zavca, 

je to namreč zgodovinski do-

godek, saj se doslej še nobe-

nemu slovenskemu boksarju 

ni uspelo prebiti do takšnega 

dvoboja.

Še nikoli ni izgubil 
s K. O.!

Evropski naslov v velterski 

kategoriji (do 66,678 kg) bo v 

tem dvoboju branil Poljak, 31-

letni Rafal Jackiewicz, ki priha-

ja iz okolice Varšave, natančne-

je iz kraja Minsk Mazowiecki. 

Čeprav smo o njem že precej 

odkrili v prejšnjih člankih, pa 
je ena zanimivost vendarle 
ostala skrita: kljub 8 porazom 
(vsi so bili doseženi pred več 
kot 3 leti) ni bil še nikoli pora-
žen s K. O. To je zagotovo veli-
ko opozorilo, da gre za izjemno 
vzdržljivega boksarja, odlično 
kondicijsko pripravljenega. V 
dosedanjih 41 profesionalnih 
dvobojih si je zagotovo nabral 
tudi ogromno izkušenj, tako da 
slabih strani praktično nima.

Kljub temu bo Dejan v dvo-
boju iskal prav te. Doslej je bil 
naš šampion v tem iskanju zelo 
uspešen, saj je sleherni dvoboj 
na koncu odločil v svojo korist. 
“Želim zmagati tudi tokrat, 
zato bom storil vse, da se to 
tudi zgodi. Jasno je, da bodo 
odločale malenkosti, a sem pri-
pravljen na vse. S trenerjem 
Dirkom Dzemskim sva bila pri 
ogledu posnetkov pozorna na 
vse njegove značilne udarce in 
posebnosti, zato verjamem, da 
sva odkrila recept za zmago,” 
je pred dvobojem optimističen 
Dejan, ki je v Katowice s svojo 
ekipo pripotoval v četrtek.

Pomemben faktor boksar-
skih borb so tudi sodniki, zato 
lahko pri koncu na kratko ome-
nimo tudi njih. Ob sodniku v 
ringu ob njem sedijo še trije, 

ki štejejo točke in na koncu 
podajo svoj seštevek ter s tem 
odločijo zmagovalca. Nikakor 
si ne želimo, da bi imel preveli-
ko prednost “domačega ringa” 
Poljak, kar pa je ob številnem 
domačem občinstvu vsekakor 
možno.

Prav zaradi tega je izredno 
pomembno, da bo v dvorani 
tudi skupina stotih navijačev 
iz Slovenije, ki številčno sicer 
ne bodo mogli konkurirati 
domačinom, zagotovo pa se 
jih bo dalo slišati. Upamo, da 
bod(m)o najglasnejši prav ob 
koncu in da bo s tem v Slove-
nijo pripotoval prvi pas evrop-
skega prvaka.

Jože Mohorič

Urednk športnih strani: Jože Mo-
horič. Sodelavci: Danilo Klajnšek, 
Uroš Krstič, Uroš Gramc, Milan 
Zupanc, Niko Šoštarič, Zmago 
Šalamun, Peter Golob, Ivo Kornik, 
Sebi Kolednik, Simeon Gönc, 
Janko Bezjak, Franc Slodnjak, 
Uroš Esih, Janko Bohak, Črtomir 
Goznik, Matija Brodnjak

E-mail: sport@radio-tednik.si
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1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
Pari 19. kroga: sobota, 29. 11., ob 13.30: Nafta Lendava - Labod Drava 

Ptuj; ob 16.00: Hit Gorica - Interblock; ob 18.00: Maribor - Luka Koper; nede-
lja, 30. 11., ob 17.00: MIK CM Celje - Rudar Velenje, Domžale - Primorje.

1. MARIBOR 18 10 6 2 39:22 36
2. MIK CM CELJE 18 8 6 4 28:19 30
3. NAFTA 18 8 5 5 22:19 29
4. HIT GORICA 18 9 1 8 30:30 28
5. RUDAR VELENJE 18 7 4 7 25:20 25
6. DOMŽALE 18 6 6 6 23:21 24
7. INTERBLOCK 18 6 5 7 23:27 23
8. LABOD DRAVA 18 5 4 9 17:24 19
9. PRIMORJE 18 3 8 7 21:28 17
10. LUKA KOPER 18 3 5 10 19:35 14

Najboljši strelci: 13 zadetkov: Edin Junuzovič (Rudar Velenje); 11 zadet-
kov: Dario Zahora (Interblock); 10 zadetkov: Marcos Morales Tavares (Mari-
bor); 9 zadetkov: Etien Velikonja (HIT Gorica); 8 zadetkov: Nedzbedin Selimi 
(Primorje); 7 zadetkov: Jože Benko (Domžale); 6 zadetkov: Darijo Biščan (MIK 
CM Celje), Dalibor Volaš (Maribor); 5 zadetkov: Nebojša Kovačević (Hit Gori-
ca); 4 zadetki: Marko Drevenšek (Labod Drava), Lisandro Oscar Sacripanti 
(MIK CM Celje), Mitja Zatkovič (Domžale), Dragan Jelič, Zoran Pavlovič (oba 
Maribor), Mladen Kovačevič (Hit Gorica). 

Boks � Pred dvobojem za naslov evropskega prvaka

Začelo se je odštevanje ur!

Foto: Črtomir Goznik

Nogometaši Labod Drave (na sliki Viana Fernandes, modri dres) 
so svojo zadnjo zmago dosegli prav proti sobotnim tekmecem; 
bilo je 24. 9. na Ptuju.

Dejan Zavec   Rafal Jackiewicz
Slovenija  Poljska

12. 3. 1976   17. 2. 1977

Mr. Sympatikus  Braveheart

26 dvobojev   41 dvobojev

25 zmag (14 s K. O.) 32 zmag (18 s K. O.)

1 dvoboj brez odločitve 1 neodločeno

0 porazov  8 porazov (0 s K. O.)

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Zavec bo iz sebe zagotovo iztisnil vse atome moči, ki jih je med napornimi pripravami akumuliral vase.

Nogometaši Laboda Drave že od tekme 10. kroga, ko so doma z 
golom Boruta Semlerja premagali Lendavčane, čakajo na novo 
prvenstveno zmago. Je prav moštvo Nafte primerno za prekini-
tev te negativne serije?

Glede na letošnji izkupiček Nafte na domačem igrišču, ki je v 
9 tekmah sedemkrat zmagala in le dvakrat igrala neodločeno, je 
odgovor ne. Dodaten argument v prid tej trditvi je podatek, da je 
lendavski vratar Aleš Luk v teh 9 tekmah prejel le dva zadetka! 
Ker so Ptujčani na drugi strani doslej v 9 tekmah v gosteh dosegli 
le štiri zadetke, v zadnjem obdobju pa je učinkovitost vedno zelo 
blizu ničli, se zdi »misija Nafta« za Ptujčane že vnaprej izgubljena. 
A nogomet je zanimiv prav zaradi tega, ker bo morala Nafta »vna-
prej vknjižene točke« potrditi še na igrišču, kar pa zagotovo ne bo 
popolnoma lahko. Ptujčani so namreč v zadnjih dveh krogih ven-
darle nekoliko dvignili nivo forme, to nenazadnje dokazujeta dva 
zaporedna remija (Primorje, Domžale). Pričakujemo lahko, da bo 
trener Ljubinko Drulovič na igrišče poslal podobno (ne enako) 
sestavo kot v Domžalah (nihče nima težav s kartoni), medtem ko 
Damir Rob na klopi Nafte ne bo mogel računati na Sinišo Jan-
koviča (rumeni kartoni), ki je eden glavnih kreatorjev igre pri 
Nafti. Vendarle žarek upanja za Ptujčane?

Izmed ostalih tekem tega kroga bi lahko izpostavili tisto v Celju: 
v goste prihajajo sosedje iz Velenja. Glede na lestvico bo najmanj 
zanimivo v Ljudskem vrtu, kjer prvi (Maribor) gosti zadnjega 
(Luka Koper). Po imenih sodeč bi lahko za derbi kroga označi-
li tekmo med Gorico in Interblockom, čeprav slednji še naprej 
vztrajajo med tistimi, ki jih označujemo kot razočaranja prvenstva. 

JM

Nogomet � 1. SNL, 19. krog

Od Nafte do Nafte

Prenos na TV 
SLO 2 in DSF

Ker gre za zares velik bok-
sarski dogodek za Slovenijo, 
se je temu primerno odzvala 
tudi nacionalna televizija, ki si 
je zagotovila pravice prenosa 
iz Poljske. Predviden začetek 
dvoboja je ob 23. uri, prenos 
pa se bo začel nekaj minut 
prej. Dvoboj bo prenašala tudi 
nemška športna televizija DSF.



Zaradi nastopa slovenske 
reprezentance v kvalifikacijah 
za nastop na EP v Avstriji 2008 
bo zadnji krog prvega dela pr-
venstva v MIK 1. A-ligi odigran 
šele v soboto, 6. decembra. 
Ormožani bodo v 11. krogu 
zaradi izstopa Hrpeljcev iz lige 
prosti in bodo svojo naslednjo 
tekmo odigrali šele v sredo, 
10. decembra, proti Merkurju 
v Škofji Loki. V tem letu bosta 
sledili še tekmi proti Rudar-
ju (Ormož, 13. december) in 
Pivovarni Laško (Celje, 20. de-
cember).

Tako imajo rokometaši Je-
ruzalema zdaj dovolj časa, da 
se odlično pripravijo za dve 
izredno pomembni tekmi pro-
ti Merkurju in Rudarju. Proti 
Celjanom bi bilo v Zlatorogu 
iluzorno pričakovati prese-
nečenje. Če Vinarjem uspe v 
dvobojih proti Škofjeločanom 
in Trboveljčanom ostati nepo-
ražen oz. osvojiti vsaj tri točke, 
potem se lahko nadejajo uvr-
stitve med prvih šest oz. v Ligo 
za prvaka.

Včeraj so varovanci trenerja 
Saše Prapotnika gostovali pri 
1. B-ligašu iz Gorišnice, v četr-
tek, 4. decembra, ob 19.30 pa 
sledi generalka pred nadaljeva-
njem prvenstva proti slovenski 

reprezentanci B. Barve slednje 
bo iz vrst Jeruzalema zastopal 
Rok Žuran, ki je poleg Boja-
na Čudiča letos prvi strelec 
Ormožanov v MIK 1. A-ligi. S 
prvim delom prvenstva so v 
taboru »jeruzalemčkov« lahko 
zadovoljni, čeprav ostaja gre-

nak priokus zaradi porazov v 
Trbovljah in v Pokalu Slovenije 
proti Krškemu. Tudi na gosto-
vanjih v Ribnici in Ljubljani 
so bili Ormožani tisti, ki so ob 
remijih izgubili drugo točko. 
Kljub vsemu se bodo rokome-
taši Jeruzalema povsem enako-

pravno v drugem delu prven-
stva borili za šesto mesto, ki še 
vodi v Ligo za prvaka. Osnovni 
cilj ekipe, obstanek v ligi, pa je 
v tem trenutku glede na toč-
kovni izkupiček že skoraj za-
gotovljen.

UK
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Rokomet � Mlajši dečki B: sedem tekem 
in sedem zmag mladih jeruzalemčkov B

Jeruzalem – Prevent 23:12 (12:5)
Jeruzalem: Rizman, Caf; Ulaga, V. Lukman 2, Niedorfer 1, Kolman-

čič 5 (1), Kociper 6 (1), Štumberger 2, M. Hebar 1, Lukner, Ozmec, 
Horvat 4 (1), Zidarič, Žganec 2, Kozel, G. Hebar, Voljč.

V prvem delu prvenstva mlajših dečkov B so Ormožani na sedmih 
tekmah nanizali sedem zmag. Zadnja žrtev so bili rokometaši Preventa 
iz Slovenj Gradca, ki so kljub porazu dokazali, da napredujejo iz tekme 
v tekmo. Prednost gostiteljev je že znašala 14 zadetkov, 22:8. Precej 
priložnost so tokrat dobili igralci letnika 1998 in 1999. Izkazala sta se 
vratarja Rizman (1999) in Caf (1998), med najmlajšimi pa Niedorfer 
(1999), Zidarič (1999) in Martin Hebar (1999): »Zelo smo zadovoljni s 
prvim delom sezone, ki smo ga končali s samimi zmagami. Naši na-
sprotniki so vse boljši, zato ne počivamo na lovorikah, ampak še trd-
neje delamo. Za mlajše dečke skrbimo Aleš Jurčec, Uroš Krstič in Mla-
den Grabovac. Naj povem, da je dobro delo padlo na plodna tla in da 
trenutno pri mlajših dečkih B trenira kar 28 rokometašev. Najtežje je, 
ko jih skoraj polovica ne pride v kader za prvenstveno tekmo. Problem 
rešujemo, da na vsaki tekmi ponudimo vedno drugim igralcem mož-
nost igranja. Treniramo trikrat na teden, a v bodoče upam, da bomo 
uspeli dobiti vsaj še en potreben termin. Od 12. do 14. decembra se s 
fanti odpravljamo na tridnevni mednarodni turnir v Poreč, ki ga bomo 
izkoristili kot pripravo za drugi del prvenstva,« nam je po končanem 
prvem delu prvenstva mlajših dečkov B zadovoljen povedal Mladen 
Grabovac, eden od trenerjev. V soboto ob 12.15 Ormožani na Hardeku 
gostijo močno zasedbo iz Gorišnice.

Mlajši dečki A: odličen upor Jeruzalema v 
1. polčasu proti Preventu

Jeruzalem – Prevent 14:23 (9:11)
Jeruzalem: Plavec, Korpič Lesjak; Ulaga 1, V. Lukman 2, Niedorfer, 

Kolmančič 4, Kociper 2, Štumberger, M. Hebar, Lukner, Ozmec 1, Hor-
vat 1, Zidarič 1, Žganec, Zorec 2.

Gostitelji so se v 1. polčasu odlično upirali močni zasedbi Preventa. 
Pred vsem je potrebno pohvaliti odlično igro v obrambi, ki je prinašala 
lahke zadetke iz protinapadov. Šele v nadaljevanju so »ježki« zlomili od-
por žilavih Ormožanov (20:12), ki kljub porazu niso razočarali, saj gre 
za fante, ki so leto, dve in celo tri mlajši od letnikov 1996.

UK

Ptuj. Posebno priznanje za 
najboljšega organizatorja kar-
ting dirk v letu 2008 je spre-
jel predsednik AMD Ptuj Uroš 
Langerholc, za kar gre zasluga 
vsem športnim delavcem AMD 
Ptuj. Za odlično ekipno 2. me-
sto in naslov viceprvaka pa so 
zaslužni vsi vozniki AMD Ptuj, 
ki so prejeli medalje za tretja 
mesta: v R-4 Blaž Božak, v R-6 
Matjaž Dominko in v R-9 Zlato 
Oman, s svojimi vožnjami pa 
so dragocene točke prispevali 
tudi Jože Šeruga, Žan Zabret, 
Zvonko Črešnik, Branko Pšajd 
in Andrej Miklaužič.

Podeljena so bila tudi šte-
vilna priznanja z uvrstitve na 
mednarodnih tekmovanjih v 
letu 2008. Kristalno čelado pa 
je letos prejel Edo Dolenc za 
osvojitev petkratnega naslova 
državnega prvaka v starodob-

trener Dražen Besek. Ptujča-

ni niso nastopili v kompletni 

sestavi, zato je trener Laboda 

Drave ponudil priložnost ne-

katerim mlajšim igralcem. Po 

enakovredni igri se je sreča-

nje končalo z neodločenim 

izidom, strelec za Labod Dra-

vo pa je bil mladinec Martin 
Kurež. Le-ta je dobro strelsko 

formo pokazal že na nedeljski 

tekmi 1. SML, ko je v Ljubljani 

dosegel dva zadetka moštvu 

Interblocka.

Danilo Klajnšek

Varteks – Labod 
Drava 1:1 (0:0)

STRELCA: 1:0 Sačer (69), 1:1 
Kurež (88)

LABOD DRAVA: Germič, Fernan-
dez,, Filipovič, Anđelkovič, Vrabl, 
Prejac, Bošnjak, Horvat, Halilovič, 
Grbec, Zilič. Igrali so še: Đakovič, Ga-
vez, Sahiti, Kurež. Trener: Ljubinko 
Drulovič.

V sredo so ptujski nogome-
taši odigrali v Varaždinu pri-
jateljsko srečanje z Varteksom, 
ki ga trenira nekdanji Dravin 

Nogomet � Prijateljska tekma

Mladinec Kurež izena-
čil tik pred koncem

Foto: Stanko Kozel

Rokmetaše Jeruzalem Ormoža čakajo do konca jesenskega dela prvenstva v MIK ligi še tri tekme: 
proti Merkurju in Celju v gosteh, ter z Rudarjem na Hardeku.

Pretekli teden je Avto moto 
zveza Slovenije v festivalski 
dvorani v Ljubljani pripravila 
svečano podelitev priznanj 
najboljšim tekmovalcem v mo-
tokrosu, supermotu, spidveju, 
enduru, cestno-hitrostnem 
dirkanju, motociklizmu, staro-
dobnem motociklizmu, mini-
motu in kartingu.

Ob številnih tekmovalcih so 
se zbrali vsi državni prvaki in 
dobitniki posebnih priznanj. 
Svečanosti ob podelitvi so se 
udeležili tudi športni delavci 
AMD Ptuj na čelu s predsed-
nikom Urošem Langerholcem. 
V kartingu se je končala 18. 
sezona državnih prvenstev v 
samostojni državi Sloveniji. Le-
tos je bilo na sporedu sedem 
dirk: 2 v Krškem, 3 v Čedadu 
– Italija in 2 na kartodromu v 
Hajdošah. V devetih tekmoval-
nih razredih je nastopalo 82 
voznikov iz 11 klubov-društev. 
Predsednik predsedstva AMZS 
za šport Boris Kotnjak je 
po pozdravu vsem prisotnim 
skupaj s predsedniki komisij 
podelil državnim prvakom 

kristalne vaze. Med dobitni-
ki je bil tudi državni prvak v 

razredu Rotax-seniorji Darjan 
Klobasa, tekmovalec AMD 

Karting � Zaključna prireditev AMZS

Priznanja za Darjana Klobasa in AMD Ptuj 

Rokomet � Jeruzalem Ormož

Pred Ormožani še trije obračuni

Foto: Langerholc

Slika levo: Predsednik AMD Ptuj Uroš Langerholc sprejema priznanje za najboljšo organizacijo kar-
ting dirke v Sloveniji v letu 2008. Slika desno: Darjan Klobasa – državni prvak v razredu Rotax DD2 
senior

Foto: Črtomir Goznik

Martin Kurež v dresu NŠ Poli Drava

nem motociklu razred A 1 do 
letnika 1945 do 250 ccm. Za 
športnika leta 2008 pa je bil 
proglašen Sašo Kragelj – član 
slovenske motokros reprezen-
tance. Naslov je osvojil drugič 
zapored, sedmič v bogati tek-
movalni karieri, ponaša pa se 
s šestnajstimi naslovi državnih 
prvakov, za kar je prejel velik 

kristalni krožnik.
Celotno prireditev je z glas-

beno-pevskimi vložki pope-
strila znana pevka Ana Rotar, 
ki ji je zbrani cvet slovenskega 
moto športa pozorno prisluh-
nil, v pomenkih na preteklo 
sezono pa so nato obujali spo-
mine še pozno v noč.

anc



V 4. krogu mednarodne First 
lige, ki je potekala pretekli vi-
kend v organizaciji avstrijskega 
strelskega društva TUS Fehring 
v Bad Radkersburgu, so se zno-
va odvijali zanimivi obračuni 
najboljših strelcev s pištolo. Fa-
voriti iz Slovenije so še enkrat 
pokazali, zakaj se nahajajo na 
prvih mestih v skupnem se-
števku posameznikov in kljub 
prepričljivi prednosti še na-
prej neusmiljeno meljejo pred 
seboj.

S serijo zmag nadaljuje jur-
šinski strelec Simon Simonič 
ml., ki je s 577 krogi ponovno 
dosegel rezultatski presežek 
in še naprej vzdržuje svojo 
odlično pripravljenost. Dru-
go mesto je osvojil Boštjan 
Simonič, SD Kidričevo, s po-
novitvijo svojega dosežka 575 
krogov iz 2. turnirja, na 3. me-
sto pa se je po krajšem premo-
ru med najboljše znova vrnil 
Aleksander Ciglarič, SD Jože 
Kerenčič, s 573 krogi. Četve-
rico najboljših posameznikov, 
ki so dosegli rezultate čez 570 
krogov, zaključuje Ptujčanka 
Majda Raušl s 571 krogi. Po 
rezultatih sodeč smo v 4. tur-
nirju videli najboljše streljanje 
do zdaj, saj sta tudi najbližja za-
sledovalca Madžar Tatrai s 569 
in Hrvat Hamer s 568 krogi 
prišla blizu najboljšim, dobro 
streljanje pa so pokazali še Si-
mon Simonič s 565 krogi na 
7., Ludvik Pšajd s 564 krogi 
na 8., Matija Potočnik s 560 
krogi na 9. in Mirko Moleh s 
559 krogi na 11. mestu. Med 
ostalimi tekmovalci bi s pozi-
tivno oceno veljalo izpostaviti 
še nastope mlajših slovenskih 

strelcev iz SK Ptuj, SD Juršinci 

in SD Dornava, ki so po večini 

dosegali svoje nove osebne re-

korde(Rok Veršič, Mateja Pe-
šakovič, Ivan Druzovič) in z 

novimi tekmovalnimi izkušnja-

mi napredujejo iz dneva v dan.

V ekipnem seštevku je z le-

tošnjim najboljšim rezultatom 

sezone s 1700 krogi slavila vo-

dilna ekipa SD Juršinci, ki je 

osvojila že tretjo zmago na šti-

rih turnirjih! Na drugem mestu 

so svoj letošnji najboljši ekipni 

dosežek s 1681 krogi ponovili 

Ptujčani, ki so na 3. mestu pre-

hiteli ekipo SD Jože Kerenčič 

iz Miklavža pri Ormožu s 1674 

krogi. Strelci SD Kidričevo so 

s 1659 krogi zasedli 7. mesto, 

druga ekipa Ptujčanov je bila s 

1629 krogi 9., strelci iz Dorna-

ve pa so s 1604 krogi osvojili 

10. mesto.

Vrstni red posameznikov 
po 4. krogu:
1. Simon Simonič ml., JUR   2295 kr.
2. Boštjan Simonič, KID    2284
3. Majda Raušl, PTUJ    2276
4. Simon Simonič, KID    2261
5. Božidar Kolarič, ALZ    2257
6. Matija Potočnik, PTUJ    2231
7. Ferenc Nemeth, ZAL A   2228
8. Tamás Bognar, ZAL B    2226
9. Miran Miholič, JOK    2223
10. Štefan Balaško, TUR   2223

Skupni seštevek ekip 
po 4. turnirju:
1. SD Juršinci   6756 58
2. SK Ptuj A   6684 48
3. SD Alzas   6681 47
4. SD Jože Kerenčič   6648 47 
5. SD Kidričevo   6663 43
6. PLE Zalaegerszeg B   6623 39
7. PLE Zalaegerszeg A   6636 38
8. TUS Fehring    6618 37
9. SK Ptuj B   6438 23
10. SD Turnišče   3336 23
11. ŠSK Coal   4866 19
12. SD Dornava   5840 18
13. SD Juršinci B   4163 12
14. SD Varstroj Lendava  4486 10
Pomen kolon: število vseh krogov, skupno število 
točk

Simeon Gönc
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Strelstvo � 4. krog mednarodne First lige

Znova najboljši, tokrat še z ekipnim rekordom

Začela se je dvanajsta sezona 
tekmovanja v košarkarski ligi 
PARKL. Otvoritev sezone je 
potekala v telovadnici na Haj-
dini, kjer je ekipa Good Guys 
gostila KK Ptuj. Derbi dveh ge-
neracij ptujske košarke, kot so 
tekmo poimenovali akterji na 
parketu, je pripadel starejšim 
in izkušenejšim guysom. Za 
KK Ptuj je bila to prva tekma 
v najmočnejši konkurenci lige 
PARKL, zato lahko od njih več 
pričakujemo v nadaljevanju 
sezone.

Blizu presenečenja so bili 
igralci ŠD Kidričevo, ki so dvo-
boj s podprvaki, ekipo KK Star-

še, izgubili šele v podaljšku. 
Tekma je potekala v znamenju 
dvoboja dveh strelcev, Mitje 
Beka pri Kidričevem in Žige 
Dobrina pri ekipi Starš. Slednji 
se je ustavil pri 32 točkah in za 
eno točko prehitel igralca Ki-
dričevega.

Ekipa TED ŠD Cirkovce je 
v domači dvorani gostila KK 
Rače. Tekmo so bolje začeli do-
mačini, ki so po nekaj minutah 
visoko povedli. Gostje so se v 
nadaljevanju zbrali in že v pol-
času je bila tekma spet napeta. 
Več kot nekajkratno izenačenje 
izida gostom le ni uspelo, na 
koncu so se prve zmage v sezo-

Košarka � Liga PARKL

Podprvaki zmagali šele po podaljšku

Ekipa Špajza ŠD Majšperk

ni zasluženo veselili »tiskarji« 
iz Cirkovc. Le-ti so pokazali do-
bro kolektivno igro, odlično pa 
se je v igro ekipe vklopil njiho-
va letošnja okrepitev Sebastjan 
Holc.

Lanskoletni zmagovalci, KK 
Pragersko, so gostovali v Vid-
mu pri Ptuju pri ekipi ŠD Slam 
Avtoefekt. Prvaki so pokazali, 
da so v dobri formi in da bodo 
tudi letos v krogu najresnejših 
kandidatov za naslov prvaka.

V 2. ligi je prvi krog prinesel 
zmagoslavje gostujočih ekip. 
ŠD Ptujska Gora je doma, v 
telovadnici OŠ Majšperk, go-
stila ekipo KMO Dornava in 

ji morala priznati premoč. V 
isti telovadnici smo bili priča 
tudi »lokalnemu derbiju« med 
ekipama ŠD Podlože in ŠD 
Majšperk. Zmaga je pripadla 
izkušenejši ekipi Špajza iz Maj-
šperka, ki je svoje dolgoletne iz-
kušnje nastopanja v ligi PARKL 
unovčila v zaključku tekme. V 
Staršah je ekipa ŠD Nova vas 
Maribor premagala mlado do-
mačo ekipo.

V drugem krogu se nam pra-
vi derbi obeta na Pragerskem, 
kjer bomo priča ponovitvi 
finalnega obračuna iz lanske 
sezone. Na domači parket pr-
vakov prihajajo Starše.

Boštjan Leskovar, 
Danilo Klajnšek

1. liga
Rezultati 1. kroga: Good 

Guys – KK Ptuj 71:55 (17:10, 
15:15, 14:15, 26:15), ŠD 
Kidričevo – KK Starše 83:91 
(po podaljšku, 14:23, 18:13, 
23:16, 18:21, 10:18), TED 
ŠD Cirkovce – KK Rače 80:75 
(30:17, 16:25, 14:14, 20:19), 
ŠD Slam Avtoefekt – KK Pra-
gersko 72:90 (17:28, 19:19, 
22:22, 14:21).

2. liga
Rezultati 1. kroga: ŠD 

Ptujska Gora – KMO Dornava 
45:57 (15:10, 13:10, 7:18, 10
:19), ŠD Podlože – Špajza ŠD 
Majšperk 69:77 (11:16, 22:10, 
13:25, 23:26), KK Starše mladi 
– ŠD Nova vas Maribor 68:77 
(13:23, 23:18, 17:15, 14:19).

V četrtem krogu končnice so naj-
pomembnejšo zmago dosegli igralci 
VGP Drave, saj so s tem storili po-
memben korak k skupnemu zmagos-
lavju. V neposrednem obračunu ekip 
z vrha lestvice so tesno premagali 
nepopolno ekipo Intere, ob tem pa 
imajo še tekmo manj (Maska Caffe), 
kjer lahko preidejo v vodstvo pred 
zadnjim krogom. Ta bo v vsakem 
primeru odločal o končnem zmago-
valcu kakor tudi o ostalih uvrstitvah. 
Zanimivo bo predvsem v skupini B, 
kjer imajo tri ekipe na vrhu enako 
število točk.

Najboljši posamezni rezultat tega 
kroga je že četrtič v letošnji sezoni 
dosegel Črtomir Goznik (Radio-Ted-
nik), še sedem igralcev pa je prese-
glo mejo 740 podrtih kegljev. Ekip-
no je bila najboljša ekipa Inplana 
(2716), ki se v drugi skupini poteguje 
za mesta od 7. do 12.

Rezultati 4. kroga 
končnice:

za mesta od 1. do 6.: Intera – VGP 
Drava 3:5, Tames – SAR avtomatiza-
cija 6:2, Talum – Maska Caffe 4:4. 

1. INTERA 64 174,7 21
2. VGP Drava 48 167,7 19
3. TAMES 64 159,6 16
4. SAR Avtomatizacija 64 163,4 14
5. MASKA Caffe 48 158,2 9
6. TALUM 64 155,4 9

Za mesta od 7. do 12.: Inplan 
– DaMoSS 7:1, MO Ptuj – Radio-
Tednik 5:3, Hip-hop – Bowling center 
Ptuj 4:4. 

7. INPLAN 64 159,3 20
8. HIP-HOP 64 157,5 20
9. MO PTUJ 64 154,6 20
10. RADIO-TEDNIK Ptuj 60 155,9 13
11. BOWLING CENTER Ptuj 64 149,5 12
12. DaMoSS 64 154,1 11

Za mesta od 13. do 18.: PSS Ptuj 
– Ilkos candles 5:3, Avtoprevozništvo 
Novak – Modmed 4:4, db Transport 
– Garant zavarovanje 4:4. 

13. db TRANSPORT 64 158,3 26
14. PSS Ptuj, d. o. o. 64 147,4 23
15. GARANT Zavarovanje 64 135,3 14
16. AVTOPREVOZ. NOVAK 64 139,3 13
17. ILKOS CANDLES 64 129,0 11
18. MODMED 64 124,1 9

Za mesta od 19. do 21.: MP Ptuj 
– Gravitas 8:0 (b. b.). Prosta je bila 
ekipa Projekta ing. 

19. PROJEKTA ing. 32 149,3 16
20. MP Ptuj, d. o. o. 48 133,6 16
21. GRAVITAS, d. o. o. 48 0 0

Najboljših deset posameznikov 
v skupnem seštevku: 1. Branko 
Kelenc (VGP), povprečje 180,5, 2. 
Črtomir Goznik (Radio-Tednik) 179, 
3. Bojan Klarič (SAR) 178, 4. Robert 
Šegula (Tames) 176,4, 5. Aleš Koro-
šec (Maska Caffe) 175,1, 6. Matej 
Rifelj (Intera) 173,8, 7. Dušan Lozin-
šek (Maska Caffe) 173,3, 8. Branko 
Stele (Intera) 173,1, 9. Boris Saga-
din (Intera) 171,5, 10. Tomi Držaj (db 
Transport) 171,3.

JM

Bowling � Podjetniška liga

VGP bližje skupni zmagi
Najboljših deset posamez-

nikov tega kroga: 1. Črtomir 
Goznik (Radio-Tednik) 787, 2. 
Branko Kelenc (VGP) 763, 3. 
Matej Rifelj (Intera) 756, 4. 
Bojan Klarič (SAR) in Darko 
Ferlinc (Talum) 755, 6. Seba-
stijan Kotnik (Inplan) 752, 7. 
Marjan Varvoda (MO Ptuj) 745, 
8. Dušan Lozinšek (Maska 
Caffe) 740, 9. Tomi Držaj (db 
Transport) in Robert Merc (In-
plan) 700.

Istrabenz Plini Izola 
– Moškanjci Gorišni-
ca 29:30 (12:13)

Moškanjci-Gorišnica: Bratuša, 
Petek 11, Zorli, Šoštarič, Valenko, 
Arnuš, Preac 2, Lozinšek 1, Golob, 
Šterbal, Štuhec 4, Dimec 7, Peček 
4, Horvat, Cvetko 1, Žuran. Trener: 
Darko Žnidarič.

Pomembnost srečanja v derbiju 
ekip s spodnjega dela prvenstvene 
razpredelnice je bila velika, saj so 
se oboji zavedali, da so te točke zelo 
pomembne v borbi za obstanek. 
Lahko bi rekli, da so bili Gorišničani 
po zadnjih zmagah proti Radečam in 
Sežani celo v rahli psihološki pred-
nosti in niso imeli kaj izgubiti, samo 
dobiti.

Na začetku sta obe ekipi naredili 
veliko tehničnih napak, ves čas pa so 
z minimalno prednostjo vodili gostje 
iz Gorišnice. Domačini so na začetku 
drugega polčasa prevzeli pobudo, 
rezultat najprej izenačili in povedli 
za dva zadetka. Gorišničani so proti 
koncu tekme spet prevzeli pobudo 
in v 57. minuti povedli s tremi zadet-
ki. Izolčani niso vrgli puške v koruzo 
in so resno ogrozili vodstvo gostov. 
Priložnost za točko so izpustili v za-
dnjih 40 sekundah, ko jim ob odličnih 
obrambah Sandija Žurana ni uspelo 
izenačiti. Dve pomembni točki sta 
tako romali v Gorišnico, kjer rokomet-
na temperatura ponovne raste. Že 
srečanje naslednjega kroga (6. 12.) 
proti ekipi Grosupljega bo nova pri-
ložnost za osvojitev točk.

Danilo Klajnšek

Rokomet � 1. B SRL (m)

Tesne zmage zaščitni 
znak Gorišnice

Foto: Simeon Gönc

Juršinski strelci Ludvik Pšajd, Simon Simonič ml. in v ozadju Mirko Moleh so v Bad Radkersburgu 
dosegli letošnji ekipni rekord in zmagali s 1700 krogi.

Kegljanje � 1. A SKL – moški, 8. krog
V 8. krogu 1. A SKL je ekipa Radenske ugnala vrsto Interokna iz Dra-

vograda s 7:1 in še vedno drži odlično 2. mesto za vodilnim Konstruk-
torjem, ki je edino moštvo brez poraza. Tudi tokrat se je pri Radenčanih 
najbolj izkazal Milan Kovačič, ki je bil s 614 podrtimi keglji najboljši 
igralec tega kroga.

Radenska – Interokno 7:1 (3490:3349). Radenska: Borovič 602, 
Marinič 559, Emeršič 553, Šebjanič 566, Harc 596, Kovačič 614. 

Drugi izidi: Novolit – Siliko 7:1, Konjice – Ljubljana/Slovan 4:4, Tri-
glav – Proteus 6:2, Konstruktor – Sinet 8:0. 

1. B SKL – ženske, 8. krog
Radenska – Trebnje 2:6 (3088:3106). Radenska: Tibaut 541, Kau-

čič 534, Rojnik 502, Muršič 483, Hojnik 506, Divjak Benko 5222. 
Drugi izidi: Miroteks – Slovenj Gradec 7:1, Rudar – Šoštanj 2:6, Tri-

glav – Proteus 6:2, Ljubelj – ETA 5:3. Radenska je na 5. mestu z 8 
točkami.

Niko Šoštarič
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Nogomet

1. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA
PARI 19. KROGA – SOBOTA ob 13.30: Nafta – Labod Drava; SOBOTA 

ob 16.00: HIT Gorica – Interblock; SOBOTA ob 18.00: Maribor – Luka 
Koper; NEDELJA ob 17.00: MIK CM Celje – Rudar Velenje, Domžale 
– Primorje.

1. SLOVENSKA MLADINSKA NOGOMETNA LIGA
16. KROG: Aluminij – Mura 05 (sobota ob 13.30), Luka Koper – NŠ 

Poli Drava 

1. SLOVENSKA KADETSKA NOGOMETNA LIGA
16. KROG: Aluminij – Mura 05 (sobota ob 11.30), Luka Koper – NŠ 

Poli Drava

Rokomet

2. SLOVENSKA MOŠKA ROKOMETNA LIGA – VZHOD
8. KROG: Drava – Velika Nedelja (sobota ob 17.00 v ŠD Center na 

Ptuju), Pomurje – Arcont Radgona.

Kegljanje

2. SLOVENSKA MOŠKA KEGLJAŠKA LIGA – VZHOD
9. KROG: Pivovarna Laško – Drava (sobota ob 18.00)

2. SLOVENSKA ŽENSKA KEGLJAŠKA LIGA –VZHOD
7. KROG: Miroteks III. – Drava (sobota ob 17.00)

Namizni tenis 

1. SLOVENSKA MOŠKA NAMIZNOTENIŠKA LIGA
6. KROG: Ptuj – Melamin Kočevje (sobota ob 17.00 v ŠD Mladika)

2. SLOVENSKA ŽENSKA NAMIZNOTENIŠKA LIGA
2. KROG: SOBOTA ob 10.00: Sobota – Ptuj; SOBOTA ob 16.00: Krov-

stvo Rakuša Ljutomer – Ptuj

3. SLOVENSKA MOŠKA NAMIZNOTENIŠKA LIGA
3. KROG – SOBOTA ob 10.00: Ptuj II. – Škofja Loka, Cirkovce – Križe; 

SOBOTA ob 16.00: Cirkovce – Škofja Loka, Ptuj II. – Križe.

Tenis

2. ZIMSKA LIGA 2008/2009
3. KROG – SOBOTA ob 9.00 TK Skorba gad – TK Šumari, Enigma 

– TK Štraf; SOBOTA ob 12.00: TK Gorišnica – Kovinarstvo Špurej (vse 
tekme bodo v ŠD Goja v Hajdošah).

Mali nogomet

2. FUTSAL LIGA VZHOD
PARI 9. KROGA: Teleing Marinci – Ptuj ABA Saš (petek – Ljutomer, 

ob 20.30), Maribor Branik –KMN Tomaž (petek ob 19.00), Slovenske 
Gorice – Nazarje (petek – Voličina, ob 20.00), Cerkvenjak Gostišče pri 
Antonu – Bioterme Mala Nedelja (sobota – Benedikt, ob 15.00), Duplek 
TBS Team 24 – FSK Kebelj (nedelja – Maribor ob 15.30).

Zimska liga MNZ Ptuj
SOBOTA ob 8.30: KMN Majolka – ŠD Rim; 9.10: Bar Saš – Bukovci 

Bar Gloria; 9.50: Hobit Pub Apače – Mark 69; 10.30: KMN Poetovio Ptuj 
– Bar Korže; 11.10: ŠD Vitomarci – OKI Team; 11.50: Jure MTS Hajdina 
– KMN Remos: 12.30 Draženci – ŠD As; 13.10: EleaplanetCOMSM In-
ternational – ŠD Polenšak; NEDELJA ob 13.20: O Sole Mio – ŠD Ptujska 
Gora; 14.00: ŠD Destrnik – Virtuozi – Apolon 11; 14.40: Inox ograje 
Majcen – Klub ptujskih študentov.

Tretji KOŠ-ev turnir Ormož 2008
Klub ormoških študentov (KOŠ) v soboto, 6. decembra 2008, s pri-

četkom ob 9. uri v športni dvorani na Hardeku pripravlja tradicionalni 3. 
KOŠ-ev turnir v malem nogometu. Prijavnina po ekipi znaša 60 EUR in 
se bo zbirala do torka, 2. decembra, na TRR: 0215–1138–3522–584 
s pripisom imena ekipe. 

Žrebanje ekip bo potekalo v sredo, 3. decembra, ob 19. uri v prosto-
rih kluba ormoških študentov. Število ekip bo omejeno na 16. Nagradni 
fond je: 500, 300, 200 EUR za najboljše tri ekipe. Kontaktne osebe: 
Uroš Hozyan (041 604 277) in Uroš Krstič (031 510 892).

Danilo Klajnšek

Športni napovednik

reda s programom Zapisnik. 
V ta namen je bilo pred pri-
četkom prvenstva izvedeno 
izobraževanje predstavnikov 
klubov. Kot pozitivno se je 
pokazala tudi odprava eviden-
tiranja rezultatov in lestvic pri 
cicibanih U-10 in U-8. Zaradi 
prenove inštruktorske službe 
in s tem povezanimi programi 
(Grassroots program) razen 
prijateljske tekme z ekipo SAK 
iz Celovca reprezentanca U-13 
ni imela aktivnosti v jesenskem 
delu prvenstva.

S prvim delom smo v celoti 
zadovoljni in bi bili veseli, če bi 
lahko o takšnih dosežkih govo-
rili tudi po drugi sezoni.«

Danilo Klajnšek

Za jesenski del tekmovanja v 
ligah, ki jih vodi MNZ Ptuj, bi 
lahko rekli, da je bil uspešno 
izveden. Večjih pripomb na 
samo tekmovanje ni kakor tudi 
ne na vodenje tekmovanja, 
saj je znano, da MNZ Ptuj to 
delo opravlja na visokem kva-
litetnem nivoju. Zasluge za to 
imajo vsi sodelujoči: službene 
osebe na tekmah, vodstvo tek-
movanja, ki ga uspešno vodi se-
kretar MNZ Ptuj Janko Turk, 
kakor samo vodstvo in organi 
zveze.

Janko Turk nam je uvodo-
ma dejal naslednje: »V ligah 
MNZ Ptuj v tem tekmovalnem 
letu sodeluje 132 ekip, ki so 
razdeljene v 8 kategorij in 15 
skupin. Ekipe v članski in mla-
dinski konkurenci tekmujejo 
tudi v pokalnem tekmovanju 
MNZ Ptuj. V jesenskem delu 
TL 2008/09 je bilo skupaj de-
legiranih 638 prvenstvenih in 
pokalnih tekem (od veteranov, 
članov, do cicibanov U-8), kar 
je v zgodovini MNZ Ptuj največ 
delegiranih tekem v polsezoni. 
Če seštejemo igralce vseh ekip 
iz MNZ Ptuj, tudi tiste iz višjega 
ranga, je po igriščih MNZ Ptuj 
v posameznem vikendu igra-
lo blizu 2000 igralcev. Glede 
na veliko število delegiranih 
tekem v ligah MNZ Ptuj in za-
sedenost sodnikov na republi-
škem rangu je bilo v posamez-
nih terminih zelo težko zagoto-
viti ustrezno število sodnikov. 
Zaradi tega je bilo na nekaterih 
tekmah v mlajših kategorijah 
prisotnih manj sodnikov, kot je 
predpisano. Funkcijo delegata 
na tekmah v ligah MNZ Ptuj 

kateri klubi so izstopali pri po-
gostosti izrekanja disciplinskih 
kazni predvsem iz naslova pre-
majhne kadrovske zasedbe po-
samezne selekcije. Zaradi tega 
je bilo izrečenih tudi nekaj več 
finančnih kazni. Kot posledica 
tega pa je bilo zaznati tudi več 
poskusov oz. ugotovitev na-
stopanja igralcev pod drugim 
imenom. V jesenskem delu pr-
venstva smo odigrali tekme od 
1/16 finala pa vse do 1/2 finala 
pokala tako pri mladincih kot 
članih. Finalista mladinskega 
pokala sta NK Aluminij in NŠ 
Poli Drava, pri članih pa ekipi 
NK Aluminij in NK Stojnci.

Uspešno smo uvedli pisanje 
zapisnikov na tekmah 1. raz-

je skupaj opravljalo 37 delega-

tov.«

Več poskusov 
nastopanja pod 
tujim imenom

O delu disciplinskega sod-

nika in še o pokalnih tekmah 

nam je Janko Turk povedal: 

»Disciplinski sodnik je na 15 se-

jah v jesenskem delu tekmova-

nja izrekel disciplinske ukrepe 

proti igralcem, funkcionarjem 

in klubom. Sodniki so pokazali 

skupaj 1092 rumenih kartonov 

in poslali kar 120 igralcev pred-

časno z igrišča (izključitev). Ne-

Nogomet � Lige MNZ Ptuj v jeseni 2008

Odigranih je bilo več kot 600 tekem

Janko Turk, sekretar MNZ Ptuj

ningih. Glede igralcev ne bi iz-
postavljal prav nikogar, saj smo 
delovali kot celota. Med igralci 
vlada enkratno vzdušje in zara-
di tega so se na igrišču borili 
eden za drugega. Najbolj me 
kot trenerja veselijo dejstva, da 
težimo k hitri igri, da imamo 
več različnih strelcev in da je 
ožja obramba svoje delo opra-
vila z odliko. Po drugi strani 
je res, da imamo še ogromno 
prostora za napredek. Upam, 
da so fantje dojeli, da prven-
stva ni konec, temveč nas čaka 
težji spomladanski del.«

Po končanem prvem delu 
prvenstva so nogometaši iz 
Vidma pri Ptuju končali na dru-
gem mestu prvenstvene raz-
predelnice v 1. ligi MNZ Ptuj in 
so najboljšeuvrščeno moštvo 
iz ptujskega nogometnega ba-
zena. Pred njimi je samo Boč iz 
Poljčan, ki si je priigral tri toč-
ke prednosti.

H kratkemu pogovoru smo 
povabili trenerja in igralca 
Damjana Bezjaka, ki nam je 
o jesenskem delu prvenstva 
povedal naslednje: »Jesenski 
del tekmovanja smo končali 
na 2. mestu z 29 osvojenimi 
točkami in gol razliko 46:10, 
kar v klubu ocenjujemo kot do-
ber dosežek, saj je bil cilj pred 
sezono osvojitev vsaj 20 točk. 
Naš cilj pred sezono ni bil stro-
go vezan na nek določen rezul-
tat, želja je bila uvrstitev med 
prve tri in uveljavitev doma-
čih mladincev. Slednje počasi 
vključujemo v prvo moštvo, saj 
jih večina po tej sezoni prehaja 
v člansko moštvo. Prvi cilj (uvr-
stitev med prve tri ekipe) smo 
dosegli, drugega (uveljavitev 
mladincev) pa le deloma, saj 

skega dela, po moji oceni zelo 
uspešno.

Sezona se je za nas začela 
sanjsko, s tremi zmagami in re-
mijem, nato pa je prišel neka-
ko nepričakovan poraz doma 
z Oplotnico, vendar ne zaradi 
rezultata, temveč zaradi tega, 
ker smo ostali brez treh igral-
cev, ki so bili izključeni. Ven-
dar nas je ta tekma naredila 
še bolj močne in v naslednjih 
tekmah je ekipa pokazala pravi 
karakter, saj smo prišli v pravo 
serijo zmag po zaslugi igralcev, 
ki so verjeli v trdo delo na tre-

so mladinci tekmovali v svo-

jem tekmovanju in so se nam 

mnogokrat pokrivali termini 

tekem. So pa nam precej po-

magali v drugi polovici jesen-

Nogomet � NK Videm

Osnova uspehov je dobro vzdušje v klubu

Člani NK Videm

O pričakovanjih za drugi del 
prvenstva pa nam je Damjan 
Bezjak dejal: »Pričakovanja za 
spomladanski del prvenstva 
so enaka; to pomeni uvrstitev 
med najboljše tri. Če se nam 
bo ponudila priložnost, bomo 
napadli tudi naslov prvaka, 
najbolj pa nas bodo zanima-
la hitra igra, trda obramba in 
ohranitev dobrega vzdušja v 
samem klubu in med igralci, 
kar je po moje glavni pogoj za 
uspeh. Glede okrepitev smo v 

dogovoru z dvema igralcema, 
na katera resno računamo. 
Upam, da nam bo uspelo, več 
okrepitev pa ne pričakujemo, 
saj popolnoma zaupamo v ob-
stoječi kader, ki nas je zastopal 
v jesenskem delu.«

Vsekakor pa uspehov ne bi 
bilo brez vodstva kluba in šte-
vilnih gledalcev, ki v nedeljo 
dopoldne na domačem igrišču 
v velikem številu vzpodbujajo 
svoje nogometaše.

Danilo Klajnšek

Igralci NK Videm v jesenskem delu prvenstva so bili: David Veselič, 
Miha Lah, Dejan Vinko, Renato Bračič, Leon Hrovat, Uroš Bedrač, Dam-
jan Bezjak, Milorad Šipek, Igor Kokol, Dejan Fridauer, Boško Varnica, 
Jakob Poštrak, Rok Kozel, Tim Flajs, Matjaž Topolovec, Damijan Merc, 
Beno Repič, Saša Gajser, Matej Topolovec, David Ulaga in Božidar Ci-
glar.

Strokovno vodstvo pa so sestavljali trener Damjan Bezjak ter po-
močnika Darko Jeza in Gorazd Černila.



V soboto, 22. 11. 2008, je v 
Velenju potekala tekmovanje 
v krosu. Tekma je bila name-
njena izboru najboljših, ki nas 
bodo zastopali na 15. evrop-

skem prvenstvu v krosu, ki 
bo 14. decembra potekalo v 
Belgiji.

Kljub slabim vremenskim 
obetom je vreme zdržalo in tek-

movalci so imeli dobre pogoje 
za tekmovanje. Ptuj je uspešno 
zastopala Maja Veselič, atle-
tinja AK Cestno podjetje 
Ptuj, in dosegla zavidljivo dru-
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Prvaki zmagali v 
derbiju

Derbi kroga je bil odigran med 
lanskimi prvaki, ekipo Zeleni gaj 
ter ekipo Winston. Prvaki so gladko 
zmagali ter tako ostali edino nepora-
ženo moštvo v prvi ligi. Posamezno 
vodi s 15 točkami ter boljšo razliko 
v zmagah Gorazd Kukovica (Zeleni 
gaj), sledi mu Andrej Iljevec (Win-
ston), tretje mesto pa s 14 točkami 
zaseda Igor Čerček (Žaga).

V B-ligi sta bila kar dva tesna ob-
računa, zmagi pa sta v njih odnesli 
ekipi Zeleni gaj II in Haložan. 

A-liga
Rezultati 5. kroga: Sharky – Ring 

10:6 (23:15), Stolp – Luna 12:4 
(26:13), Zeleni gaj – Winston 11:5 
(25:15), Žaga – Saška 12:4 (28:11). 
Prosta je bila ekipa Šterntala. 

1. WINSTON 5 4 0 1 57:23 12
2. ZELENI GAJ 4 4 0 0 46:18 12
3. ŽAGA 4 3 0 1 49:15 9
4. SHARKY 4 3 0 1 42:22 9
5. STOLP 4 3 0 1 36:28 9
6. RING 5 2 1 2 40:40 7

7. ŠTERNTAL 4 0 1 3 16:48 1
8. SAŠKA 5 0 0 5 18:62 0
9. LUNA 5 0 0 5 16:64 0

Pari naslednjega kroga (28. 11. 
ob 20.00): Šterntal – Sharky, Ring 
– Zeleni gaj, Saška – Stolp, Winston 
– Žaga. Prosta je ekipa Luna.

B-liga
Rezultati 4. kroga: Zeleni gaj II 

– Ring II 9:7, Capri ll – Pika 12:4 (26
:13), Haložan – Capri I 9:7 (20:19), 
Mark 69 – Sharky II 4:12 (11:27). 
Prosta je bila ekipa Ptujskih 5.

1. SHARKY II 4 3 0 1 40:24 9
2. HALOŽAN 4 3 0 1 32:32 9
3. ZELENI GAJ II 4 2 1 1 32:32 7
4. RING II 4 2 0 2 28:36 6
5. PTUJSKIH 5 3 1 2 0 30:18 5
6. CAPRI I 4 1 1 2 33:31 4
7. CAPRI II 3 1 0 2 23:25 3
8. PIKA  3 1 0 2 22:26 3
9. MARK 69 3 0 0 3 16:32 0

Pari naslednjega kroga (29. 11. 
ob 20.00): Ring II - Capri I, Capri II 
– Haložan, Pika – Mark 69, Sharky 
II – Ptujskih 5. Prosta je ekipa Zeleni 
gaj II.
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Pikado liga Št. tednik

V petnajstem krogu prve sloven-
ske mladinske nogometne lige so 
mladinci Aluminija visoko premagali 
sovrstnike iz Celja in se po porazu 
vodečih Domžal v Kopru povzpeli na 
vrh prvenstvene razpredelnice. Kidri-
čani še naprej ohranjajo visoki nivo 
forme in motivacije, zato so po pol-
ovici prvenstva še vedno na prvem 
mestu. Trikrat je v razmaku enajstih 
minut v polno za Aluminij zadel slo-
venski mladinski reprezentant Mar-
tin Milec.

Zelo dobro so v Ljubljani proti In-
terblocku igrali tudi mladinci NŠ Poli 
Drava iz Ptuja, ki pa so nesrečno iz-
gubili. Dva zadetka Martina Kureža 
sta bila premalo vsaj za točko.

Isti scenarij se je zgodil tudi v ka-
detski konkurenci, kjer so Kidričani z 
lahkoto opravili s Celjani, Ptujčani pa 
klonili po zadetku, ki so ga dobili tri-
najst minut pred koncem srečanja.

1. SML
REZULTATI 15. KROGA: Aluminij 

– MIK CM Celje 7:0, Interblock – NŠ 
Labod Drava 4:2, Krka – Mura 05 
0:2, Simer šampion – Maribor 2:2, 
Triglav – Dravograd 2:0, Bilje Primor-
je – Slovan 3:0, HIT Gorica – Rudar 
Velenje 4:0, Luka Koper – Domžale 
3:1.

1. ALUMINIJ 15 12 1 2 43:20 37
2. INTERBLOCK 15 10 5 0 36:12 35

3. DOMŽALE 15 11 1 3 48:17 34
4. HIT GORICA 15 9 3 3 27:15 30
5. MURA 15 8 3 4 30:28 27
6. MARIBOR 15 7 4 4 28:19 25
7. LUKA KOPER 15 6 6 3 33:22 24
8. TRIGLAV 15 6 3 6 30:22 21
9. MIK CM CELJE 15 6 3 6 37:30 21
10. SIMER ŠAMP. 15 4 4 7 26:27 16
11. BILJE-PRIM. 15 4 3 8 24:30 15
12. DRAVOGRAD 15 3 5 7 19:27 14
13. SLOVAN 15 4 2 9 13:26 14
14. POLI DRAVA 15 4 1 10 18:32 13
15. KRKA 15 1 3 11 15:57 6
16. RUDAR (V) 15 0 3 12 10:52 3

ALUMINIJ – MIK CM CELJE 
7:0 (3:0)

STRELCI: 1:0 Krajnc (24), 2:0 Ko-
vač (40. avtogol), 3:0 Rešek (42), 4:0 
Milec (69), 5:0 Milec (71), 6:0 Milec 
(80), 7:0 Črnčič (87)

ALUMINIJ: Zajc, Draškovič, Lon-
čarič (Mlakar), Pislak, Jovič, Rešek, 
Krajnc (Babšek), Tominc, Meznarič 
(Koren), Črnčič, Milec. Trener: Bojan 
Flis.

INTERBLOCK – NŠ POLI 
DRAVA 4:2 (3:2)

STRELCI: 0:1 Kurež (20), 1:1 Av-
dič (23), 1:2 Kurež (34), 2:2 Avdič 
(36), 3:2 Snoj (42), 4:2 Avdič (48)

NŠ POLI DRAVA: Kocen, Vinkovič, 
Pečnik, Firnbek, Fekonja (Grajfoner), 

Krajnc, Sahiti, Kurež, Šoštarič (Vido-
vič), Roškar, Kozar (Jazbec) Trener: 
Franc Fridl.

1. SKL
REZULTATI  15. KROGA: Aluminij 

– Mik CM Celje 3:0, Interblock – NŠ 
Poli Drava 2:1, Simer šampion – Ma-
ribor 1:2, Krka – Mura 05 3:0, Bilje 
Primorje – Slovan 1:3, HIT Gorica 
– Rudar Velenje 2:2, Luka Koper 
– Domžale 1:0, Triglav – Dravograd 
0:1.

1. MARIBOR 15 12 2 1 36:7 38
2. SIMER ŠAMP. 15 9 2 4 33:17 29
3. HIT GORICA 15 9 2 4 23:14 29
4. DOMŽALE 15 9 2 4 25:18 29
5. MIK CM CELJE 15 8 2 5 26:15 26
6. LUKA KOPER 15 7 3 5 25:14 24
7. INTERBLOCK 15 6 6 3 28:22 24
8. MURA 05 15 7 3 5 19:18 24
9. ALUMINIJ 15 7 2 6 26:14 23
10. POLI DRAVA 15 6 4 5 21:14 22
11. SLOVAN 15 5 4 6 19:17 19
12. RUDAR (V) 15 5 4 6 24:26 19
13. KRKA 15 3 3 9 13:34 12
14. TRIGLAV 15 2 3 10 13:37 9
15. DRAVOGRAD 15 1 4 10 12:34 7
16. BILJE-PRIMOR. 15 0 2 13 8:49 2

ALUMINIJ – MIK CM CELJE 
3:0 (1:0)

STRELCI: 1:0 Ostroško (9), 2:0 
Žurej (58), 3:0 Pučko (77)

ALUMINIJ: Peršuh, Čeh, Ostroško, 
Vindiš, Polajžer (Jus), Pulko (Perger), 
Žurej (Sitar), Pučko (Jevšovar), Grei-
foner, Petek, Rumež (Horvat). Trener: 
Simon Vidovič.

INTERBLOCK – NŠ POLI 
DRAVA 2:1 (1:0)

STRELCI: 1:0 Bratina (57), 1:1 
Matjašič (67), 2:1 Tomič (77)

NŠ POLI DRAVA: Topič, Simonič 
(Goričan), Perger, Serdinšek, Roškar, 
Kajzer (Strel), Pernek (Pukšič), Lju-
bec, Hauptman, Matjašič (Kocuvan), 
Pauko. Trener: Damjan Vogrinec.

LIGA U-14
REZULTATI 16. KROGA: Aluminij 

– MIK CM Celje 1:0, NŠ Poli Drava 
– Rudar Velenje 1:2, Ljutomer – AHA 
EMMI Bistrica 1:2, Železničar – Nis-
san Ferk Jarenina 5:0, Dravograd – 
Tehnostroj Veržej 1:0, Brežice – Ma-
ribor 0:6, Mura 05 – Simer šampion 
1:0, Nafta – Radgona 4:0.

1. MURA 05 16 13 2 1 66:10 41
2. DRAVOGRAD 16 13 0 3 36:16 39
3. MARIBOR 16 12 2 2 67:9 38
4. RUDAR VELENJE 16 11 3 2 51.14 36
5. MIK CM CELJE  16 10 2 4 36:11 32
6. ŽELEZNIČAR 16 9 3 4 58:15 30
7. TEHNO. VERŽEJ 16 9 2 5 35:16 29
8. SIMER ŠAMP. 16 9 1 6 55:21 28
9. ALUMINIJ 16 6 4 6 18:18 22
10. POLI DRAVA 16 7 0 9 34:36 21
11. NAFTA 16 6 1 9 36:41 19
12. BREŽICE 16 4 0 12 19:69 12
13. A. E. BISTRICA 16 3 0 13 17:78 9
14. JARENINA 16 2 2 12 23:40 8
15. LJUTOMER 16 2 1 13 9:53 7
16. RADGONA 16 0 1 15 2:115 1

NŠ POLI DRAVA – RUDAR 
VELENJE 1:2 (0:1)

STRELCI: 0:1 Šme (34), 1:1 
Krajnc (50), 1:2 Muslimovič (62)

NŠ POLI DRAVA: Tetičkovič, Le-
skovar, Zupanič (Abraham), Trep, 
Slanič, Metličar (Rogina), Golob, 
Pivko, Krajnc, Nahberger (Vaupotič), 
Kirič. Trener: Miran Ljubec.

ALUMINIJ - MIK CM CELJE 
1:0 (0:0)

STRELEC: 1:0 Podbrežnik (63)
ALUMINIJ: Frlež, Rajh, Leskovar, 

Zajc, Dvoršak, Cafuta (od 54. Špeho-
nja), Goljat (od 48. Koren), Sagadin, 
Planinšek (od 64. Gerečnik), Pod-
brežnik (od 68. Simonič), Šešo. Tre-
ner: Tomislav Grbavac

Danilo Klajnšek

Foto: Črtomir Goznik

Mladinci Aluminija (rdeči dres) so z zmago proti Celjanom skočili na vrh, mladinci NŠ Poli Drava pa 
so izgubili eno mesto na lestvici.

Ela Valenko in 
Oscar Križanec prva 
v katah

V soboto, 22. novembra 
2008, je v Oplotnici potekal 
1. krog šolske karate lige. Tek-
movalo je 120 tekmovalcev iz 
30 osnovnih šol. Iz Karate-do 
kluba Ptuj in Markovci so za 
OŠ Mladika, Grajena, Kidriče-
vo, Olge Meglič, Gorišnica in 
Markovci tekmovali Katja Va-

lič, David Murko, Špela Pernek, 
Tinka in Ela Valenko, Mitja Ko-
stanjevec, Nina Strelec, Andraž 
in Tomaž Šuta, Krištof in Oscar 
Križanec ter Rebeka Kovačec. 
Dosegli so lep ekipni uspeh, 
saj sta Ela Valenko in Oscar 
Križanec zmagala v katah, 
stopničko nižje so bile Katja 
Valič, Špela Pernek ter Re-
beka Kovačec, tretje mesto 
v katah pa je osvojil Krištof 
Križanec.

jk

Karate � Šolska liga  

Dobitniki priznanj iz Karate-do kluba Markovci in Ptuj

Atletika 

Maja Veselič potuje v Belgijo

Maja Veselič

Nogomet � 1. SML, 1. SKL, U-14

Kidričani z visoko zmago na sam vrh

Maja Veselič: 
»V AK Cestno podjetje Ptuj 

treniram že dobri dve in pol 
leti. Z atletiko sem se prvič sre-
čala v šoli. Na šolskem krosu 
so opazili moj potencial in od 
takrat treniram pod okriljem 
trenerja Aleša Bezjaka. Sem 
dijakinja tretjega letnika Gim-
nazije Ptuj, športni oddelek. V 
tem času mi je uspelo uspešno 
uskladiti šolske in športne ob-
veznosti. Kros v Velenju je bil 
zame vstopnica za prvo več-
je atletsko tekmovanje, zato 
sem imela pred tekmovanjem 
malce več treme. Hvala bogu, 
v soboto ni snežilo, zato so 
bili pogoji za tek kar dobri, le 
zelo hladno je bilo. Vesela sem 
svojega uspeha in veselim se 
tekmovanja v Belgiji.«

Round robin turnir 
U-14 �� Luka in Oliver 
najuspešnejša 

V Rogaški Slatini so v sobo-
to in nedeljo nastopali dečki 
in deklice do 14 leta starosti. 
Razdeljeni so bili v skupine po 
4 igralce oz. igralke. Dečkov 
je skupno nastopilo 43, deklic 
pa 13. Izmed članov TK Terme 
Ptuj sta Luka Merc in Oliver 
Baklan dosegla vse tri zmage, 
Mitja Čuš je zmagal dvakrat, 
Miha Kosi pa tokrat ni dose-
gel zmage. 

Pri dekletih je Neja Krajnc 
Domiter dvakrat zmagala, en-
krat pa je bila poražena. 

Najbolj razburljiva dvobo-
ja je imel Oliver Baklan, ki je 

moral za zmago dvakrat igrati 
tie-break. 

Turnir dečkov 
do 11 let �� Sven do 
tretjega mesta

V Mariboru je na igriščih TK 
Branik potekal turnir za mlaj-
še kategorije od 8 do 11 leta 
starosti. Pri dečkih do 11 leta 
starosti je Sven Lah z dvema 
zmagama zasedel končno 3.- 4. 
mesto. 

V kategoriji mini tenis sta 
nastopila Blaž Vidovič in Ur-
ban Gnilšek, oba pa sta izpa-
dla v 1. krogu. Podobno se je v 
kategoriji dečkov do 10 let zgo-
dilo Martinu Domanjku. 

JM

Tenis � TK Terme Ptuj

go mesto, ki je njena vstopnica 
za EP v Belgiji. Tekmovala je v 
kategoriji mladink na 4000 m, 
proga pa je bila speljana okoli 
velenjskega jezera. Maja bo s 
svojim trenerjem še ta teden 
odpotovala na državno pr-
venstvo Hrvaške, ki bo v ne-
deljo potekalo v Stubicah. To je 
še en izziv pred velikim tekmo-
vanjem. Držimo ji pesti.

Aleksandra Jelušič



Anica Ternovšek je učite-
ljica, ki s svojim zagnanim 
delom zapusti neizbrisan pe-
čat v otrocih in odraslih, s ka-
terimi se srečuje pri svojem 
delu. Vodila je številne akcije, 
s katerimi je pripomogla k 
promociji športa in zdrave-
ga preživljanja prostega časa 
mladih. Na idrijskem podro-
čju je s svojimi idejami in de-
lom prispevala k izboljšanju 
prostorskih pogojev različ-
nih športnih objektov. Je do-
bitnica bronaste in srebrne 
plakete ZTKO Idrija. Njene 
plesne skupine so sodelovale 
na območnih srečanjih ple-
snih skupin in nastopale na 
številnih prireditvah za širšo 
javnost tako v šoli kot izven 
nje ter v tujini. Kot športnica 
je dosegla vidne rezultate v 
maratonu, gorskem teku, tri-
atlonu, plavalnem maratonu, 
kolesarjenju. S tem si je pri-
služila naslov občinske špor-
tnice leta 1999. Kot učiteljica 
športne vzgoje je uspešno 
vodila zimske in letne šole 
v naravi in plavalne tečaje. 
Z učenkami je na športnih 
tekmovanjih dosegla najvišja 
mesta na področnem in dr-
žavnem nivoju. Ob delu se 
redno strokovno izpopolnju-
je in svoje bogate izkušnje in 
znanja prenaša na študente, 
kolege v zbornici in starše.

UR

Ob letošnji predaji funk-
cije princa karnevala v roke 
novemu princu Veganu Tur-
niškemu je namreč Miran 
Urih, majer Cirkovški, vsem 
princem podaril sadiko lipe 
z željo, da bi jo zasadili na ka-
kšno posebno mesto. In prvi 
je to željo izpolnil plemeniti 
Moškon Rajh z Lančjega dvo-
ra, sicer četrti princ po vrsti. 
Odločitev, da jo posadi prav v 
Lancovi vasi, je pojasnil z be-
sedami, da mu je tamkajšnja 
društvo Korantov, ki deluje 
pod okriljem folklornega dru-
štva, veliko pomagalo pri usto-
ličenju in prinčevanju. Ker pa 
je bil ustoličen na Ptuju, živi 
pa v občini Hajdina, je ob vi-
demskem županu Frideriku 

Bračiču na slovesnost povabil 
tudi ptujskega župana Štefana 
Čelana in hajdinskega župana 
Radoslava Simoniča. In pove-
dati je treba, da so se ob vseh 
dosedanjih ter letošnjem 
princu karnevala slovesnosti 
posaditve lipe res udeležili 
prav vsi trije prvi možje ob-
čin; hajdinski župan je prišel 
celo z obema podžupanoma.

Uradni del slovesnosti z 
zasaditvijo je bil sicer kar 
kratek, preden je plemeniti 
Moškon zasadil lipo, so nekaj 
besed povedali vsi trije žu-
pani: Bračič je spregovoril o 
simbolnem pomenu lipe kot 
oznake za slovenski živelj, Če-
lan je spodbodel ostale prin-
ce, da naj čimprej sledijo zgle-

du svojega kolega in lipe zasa-
dijo na čim širšem območju 
ter tako simbolno zakoličijo 
široko carstvo, Simonič pa je 
ne brez ponosa poudaril, da 
sta med princi tudi dva njiho-
va občinska kletarja. Zbrane 
je nagovoril tudi predsednik 
Konfederacije karnevalskih 
mest (FECC) Branko Brumen, 
ki je med drugim omenil, da 
bi lahko začeli razmišljati o 
vseslovenskem karnevalskem 
princu, s posebno medaljo pa 
se je za veliko truda okoli or-
ganizacije pustovanja zahvalil 
predsedniku društva Koranti 
Danilu Turku. Po nagovorih 
je sledila zasaditev sadike 
lipe, ob kateri je v zemljo 
zakopana tudi steklenica s 
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Lancova vas � Nova naloga karnevalskih princev

Posajena prva »prinčeva lipa«
V Lancovi vasi, na dvorišču tamkajšnjega vaškega doma, se je konec minulega tedna zgodil prav 
poseben dogodek. Princ karnevala iz leta 2003, plemeniti Moškon Rajh z Lančjega dvora, je namreč 
v prisotnosti vseh dosedanjih ptujskih princev karnevala in letošnjega princa ter treh županov za-
sadil prvo »prinčevo lipo«.

Ptuj � Pravica do različnosti

Sem strpen, ker sem drugačen
16. november je bil mednarodni dan strpnosti, ki ga je razglasil Unesco. V sloven-
ski mreži šol Unesco ASP, katere člani smo Vrtec Ptuj, OŠ Cirkovce, OŠ Destrnik-
Trnovska vas, ŠC Ptuj – Ekonomska šola in Gimnazija Ptuj, združeni v Unesco 
ASP središče Ptuj, vsako leto na ustvarjalen način poudarimo pomen tega dne 
za naše vsakdanje strpno ravnanje.

Foto: SM

Zasaditvi prve prinčeve lipe v Lancovi vasi so ob treh županih prisostvovali vsi dosedanji in letošnji 
karnevalski princi.

Foto: Tatjana Novak

Foto: arhiv OŠ Mladika

Anica Turnšek je prejela priznanje za življenjsko delo na področju 
športa otrok in mladine.

Foto: SM

Prvo lipo je takole zasadil princ Plemeniti Moškon Rajh iz Lančje-
ga dvora in to kar – lastnoročno.

Ptuj � Priznanje Anici Turnšek z OŠ Mladika

Predana športu in vzgoji
Zveza društev športnih pedagogov Slovenije je 13. novembra učiteljici športne 
vzgoje na OŠ Mladika Anici Ternovšek podelila priznanje za življenjsko delo na 
področju športa otrok in mladine.

V UNESCO ASP središču 
Ptuj smo se letos odločili, da 
obeležimo mednarodni dan 
strpnosti skupaj, veliki in 
mali v skupnem ustvarjanju. 
Sara, Tjaša, Tamara, Sara, Ta-
deja, Gloria, Vida, Špela, Ta-
nja, Sara, Doroteja, Alja, Anja, 
Tjaša, Tina, Venesa, Sara, Žiga, 
Nuša, Mišel, Kaja, Anita, Gre-
gor, Vanessa, Luka, Asja Kata-
rina, Patrik, Jakob, Žan, Blaž, 
Nik in Tjaša so ustvarjali pod 
vodstvom likovne pedagogi-
nje in koordinatorice UNES-
CO dejavnosti na OŠ Cirkovce 
Tatjane Novak. V pomoč so ji 
bili Aleš Marđetko, koordina-
tor na OŠ Destrnik–Trnovska 
vas, Janja Šterbal Vindiš, ko-
ordinatorica na Ekonomski 
šoli Ptuj, Barbara Gačnik, ko-

ordinatorica v Vrtcu Ptuj, in 
Sonja Žižek, vzgojiteljica, ter 
Jolanda Murko, pomočnica 
vzgojiteljice v enoti Narcisa, 
skupina 5–6 let.

Vsem udeležencem delav-
nice je zaželela dobrodošlico 
ravnateljica Gimnazije Ptuj 
Melani Centrih, v ustvarjanju 
pa so se nam pridružili tudi 
Božena Bratuž, ravnateljica 
Vrtca Ptuj, s pomočnicama, 
Ivica Korez, ravnateljica OŠ 
Cirkovce, in Drago Skurjeni, 
ravnatelj OŠ Destrnik-Trno-
vska vas. Različnost religij, 
jezikov, kultur, etnij ni ra-
zlog za konflikte, temveč je 
zakladnica, ki nas vse bogati, 
naučiti se spoštovati drug 
drugega ne glede na njego-
vo velikost, starost, obleko, 

glasbo, ki jo posluša, hrano, 
ki jo uživa, knjigo, ki jo bere, 
igrače, s katerimi se najraje 
igra. V likovni delavnici »Sem 
strpen, ker sem drugačen«, 
smo slikali sebe oz. druge. Sli-
kali smo človeške figure v vsej 
naši raznolikosti videzov, ho-
bijev, želja, pričakovanj, ciljev, 
zmožnosti, starosti, nadarje-
nosti … Ustvarjalnost nam je 
dajala krila, učili smo se, kako 
poskrbeti za dovolj topline v 
lastnem srcu, da je bomo ime-
li dovolj tudi za druge.

V naši delavnici je bilo to-
plo in prepričana sem, da je 
vsak odnesel del te topline v 
svojo sredino.

Darja Rokavec,
koordinatorica UNESCO 

ASP na Gimnaziji Ptuj

sporočilom o spoštovanju in 
miru za zanamce, nato pa še 
prijetno druženje ob dobrem 
prigrizku, kot se za visoko 

plemstvo spodobi.
SM



Najlepše darilo ptujskim otro-
kom pa bi bilo drsališče, ki ga 
imajo že vsa mesta. Že vrsto let ga 
načrtujejo tudi na Ptuju. Morda pa 
ga bo prinesel letošnji praznični 
december. Terme Ptuj, ki so se le-
tos odločile za nakup turističnega 
vlakca, želijo praznično vzdušje 
obogatiti tudi z drsališčem pod 

šotorom, ki že stoji. Pogovori v tej 
smeri že potekajo. Upati je, da se 
bodo uspešno končali.

Letošnje leto bo za Terme Ptuj 
uspešno, prvo leto uspešnega de-
lovanja zaključuje tudi njihov prvi 
hotel, hotel Primus, ki je v zadnjih 
treh mesecih zaseden že 60-od-
stotno. Če bo se bo takšen trend 

Foto: Črtomir Goznik

Priprave na drugo rimsko poroko bodo v Termah Ptuj pričeli takoj po novem 
letu. Za prvo se je potegovalo blizu 50 parov od blizu in daleč.

Nagradno turistično vprašanje

Kmalu razpis za drugo rimsko poroko
Tudi na Ptuju se že vidi, da se bližajo praznični dnevi. Praznično mestno okrasitev so že izobesili. Prva praznična decembrska prireditev bo miklavže-
vanje, ki ga vsako leto pripravijo na Mestnem trgu. Prireditve Veseli december s prihodom dedka Mraza pa že tradicionalno pripravljajo v Vrtcu Ptuj v 
sodelovanju z MO Ptuj in četrtnimi skupnostmi.
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Zahodna Afrika je nedvomno 
doživetje zase, ki v vsakem posa-
mezniku pusti globok, nepozaben 

NAGRADNO TURISTIČNO VPRAŠANJE
Kako se je nekoč imenovala Prešernova ulica na Ptuju?

________________________________________________________

Ime in priimek:__________________________________________

Naslov: ________________________________________________

Davčna številka:  __ __ __ __ __ __ __ __

Potovanje po poteh kolonizacije in mogočnih afriških kraljestev � Gana, Togo in Burkina Faso (22.)

Za konec di, predvsem v večjih urbanih sre-
diščih, kjer se kaže izredna pohle-
pnost tako po denarju kot tudi po 
politični moči, ki v veliko primerih 
prerašča okvirje človeške racional-
nosti.

Vse dokler bodo po vsakih po-
litičnih volitvah razmere povsem 
nestabilne in dokler bodo vodilni 
politiki v tako veliki meri manipu-
lirali z ljudmi, kot sva jim bila pri-
ča midva, tako dolgo se Zahodna 
Afrika ne bo mogla razvijat, kot bi 
si vsi želeli. Prav tako se je kar tež-
ko znebiti občutka, da četudi ima-
jo nekateri posamezniki možnost 
osebnega razvoja, pa le tega ne iz-
koriščajo, saj živijo iz dneva v dan 
in po načelu, kaj lahko storiš jutri, 
pusti do naslednjega tedna. Zaho-
dna Afrika je vredna obiska, prav 
tako si zasluži razvoj in upam, da se 
bodo našli posamezniki, ki bodo 
ta potencial izkoristili v dobro rev-
nih, preprostih ljudi. Mnogokrat 
so nama ljudje pripovedovali, da 
imajo preprosto dovolj vojn, kon-
fliktov, ropanj in posilstev. Želijo 
si predvsem mir, blagostanje pa bo 
že prinesel čas.

Seveda pa v tem delu sveta spo-
znaš, kaj pomeni biti lačen, kaj po-
meni biti odvisen od enega dolarja 
na dan in nenazadnje, kaj pomeni 
življenje brez prihodnosti. Mno-
gi popotniki, ki sva jih srečala na 
poti, se s temi besedami najver-
jetneje ne bi strinjali, saj v turi-
stičnih središčih ne opaziš tega, 
kar opaziš v tradicionalnih vaseh, 
daleč od oči turistov. Kar preveč-
krat pozabljamo, da na tem svetu 
obstajajo lačni otroci, brez staršev 
in brez doma, obstajajo nemogoče 
življenjske razmere, v katerih se iz 
dneva v dan prebija celotna druži-
na, in pozabljamo, da lahko tudi z 
majhno donacijo spremeniš usodo 
teh ljudi.

Konec

Foto: UŽ

Mogočno deblo drevesa, kamor naj bi se naselili prvi prišleki v dolino.

pečat. Toliko naravnih in kultur-

nih potencialov, ki so v veliki meri 

še povsem neizkoriščeni, napove-

duje svetlo prihodnost ljudem, naj 

si bo v mestih ali na vasi. Potrebno 

bi bilo le spremeniti miselnost lju-

Foto: UŽ

Tradicionalna ženska Tamberma doline z delčkom slonovine na bradi, ter v 
ozadju animistični sakralni objekti.

nadaljeval, je uspeh zagotovljen, 
čeprav so v napovedih zelo previ-
dni. Izstopajoči del dejavnosti leta 
2008 pa je kongresni turizem, kjer 
so presegli vsa pričakovanja. V tem 
segmentu so pripravili kar 200 
manjših oziroma večjih prireditev. 
Računali so na deset odstotkov go-
stov iz kongresnega turizma, sedaj 
jih beležijo dvajset. Pokazalo se je, 
da je Ptuj zanimiva kongresna de-
stinacija, v katero ljudje radi priha-
jajo in se tudi radi vračajo. Odločili 
so se za segment srednje velikih 
kongresov in manjših prireditev. 
Tu je velika tržna niša.

Kriza, ki že kaže zobe na raz-
ličnih področjih, se bo zagotovo 
pokazala tudi v turizmu. Kot je po-
vedal direktor Term Ptuj, d. o. o., 
Andrej Klasinc, so krizo vzeli zelo 
resno, hkrati pa tudi kot izziv. V 
tem trenutku se sicer še ne kaže, 
zagotovo pa jo bo čutiti že v za-
četku leta 2009. Ocenjujejo, da 
bo kritičnih prvih šest mesecev, 
še posebej pa januar in februar. 
Pripravljajo posebne programe, 
in jih cenovno usklajujejo glede 
na povpraševanje. V tem trenutku 
so jih pripravili do 1. marca 2009, 
ki vključujejo tudi bogat program 

pustnih prireditev. V klubu Gemi-
na XIII bodo prireditve potekale 
v okviru prinčeve trdnjave, trajala 
pa bodo celih 14 dni. Takoj po no-
vem letu pa bodo pričeli priprave 
na drugo rimsko poroko z izbi-
ro parov, ki bi se želeli poročiti v 
rimskem stilu. Rimske zgodbe, ki 
jih pripoveduje Primus, so gostje 
sprejeli kot svoje.

Slovenski del Evropskega zdru-
ženja karnevalskih mest, ki ga vodi 
Ptujčan Branko Brumen, šteje dva-
najst članov. Predstavniki vseh dva-
najstih članov so se 11. novembra 
zbrali na Ptuju, ob inavguraciji 10. 
princa karnevala, ki ima že na za-

četku svojega mandata veliko dela. 

Danes se bo ob 18. uri v Domu kra-

janov Draženci srečal s člani TD 

Korant Draženci in KTD Klopotec 

Soviče-Dravci. Pravilnega odgovo-

ra na Nagradno turistično vpraša-

nje nismo prejeli že dvakrat, zato 

bo prejemnik pravilnega odgo-

vora na današnje vprašanje prejel 

šest vstopnic za kopanje v Termah 

Ptuj. Za to pa se že splača potrudi-

ti. Danes vprašujemo, kako se je 

nekoč imenovala Prešernova ulica 

na Ptuju. Odgovore pričakujemo 

v uredništvu Štajerskega tednika, 

Raičeva ulica 6, do 5. decembra.



Foto: Internet
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Vonj po snegu
Klemen in Katarina sta minuli teden za-

klenila korenine, po prvih jesenskih slanah 
pa je odpadlo še zadnje listje z drevnin, 
narava je legla k zimskemu počitku, ko se 
v zraku že čuti vonj po snegu. Naravo bo 
odel s snežno odejo, da si bo ob mirnem 
počitku nabrala dovolj moči za naslednjo 

vegetacijo.
V vrtu v času zimskega počitka z rastlinjem ne počnemo 

nič takšnega, kar bi ga lahko zmotilo pri mirovanju. Pripo-
ročljivo pa je opraviti razna zemeljska dela, kot je globoko 
rahljanje zemlje, grobo ravnanje, naprava raznih nasipov ali 
zasipavanja. Glinasto, ilovnato, zbito ter zemljo, ki jo name-
ravamo pognojiti s hlevskim gnojem ter zelenim podorom, 
globoko prekopljemo v pozni jeseni, da se bo skozi zimo v 
zemlji, kjer ne zmrzuje, vršila huminifikacija. Globoko pre-
kapanje vrtne zemlje opravimo, ko zemlja ni preveč razmo-
čena, zmrzla ali zasnežena. Pustimo jo v grobi brazdi delova-
nju zimske zmrzali, da bi se tako bolje napojila zimske vlage, 
zdrobila grobi grudičasti zlog ter da bi v njej zmrznilo čimveč 
talnih škodljivcev. Poravnamo je šele spomladi tik pred setvi-
jo ali posaditvijo vrtnin. O gnojenju s hlevskim gnojem pa 
še to: gnojimo v kolobarju, običajno po eno tretjino gredic v 
enem letu. Gnojenje opravimo v pozni jeseni, tako da hlevski 
gnoj zakopljemo, kjer se bo pozimi vršila njegova razgradnja 
v humus. Mnoge rastline gnojenja s hlevskim gnojem ne pre-
našajo, marveč se mora ta povsem razgraditi v humus, ki je v 
tleh nosilec mikrobiološkega življenja in rodovitnosti tal.

Apnenje vrtnih tal je koristno, ne pa vselej za vse vrste vr-
tne zemlje in rastlinja, ki ga gnojimo. Tla so lahko različne 
kemične reakcije, kisla, bazična ali nevtralna. Od reakcije in 
vrste tal je odvisna izraba rastlinskih hranil. V kislih tleh se 
ne sprošča fosfor, ki je rastlini potreben za tvorbo cvetov in 
razvoj plodov, v zakisanih tleh pa je tudi zmanjšana vezava 
dušika iz zraka, ki ga rastlina potrebuje za rast. V bazičnih 
tleh pa se zaradi pomanjkanja nekaterih talnih kislin ne to-
pijo vsa rastlinska hranila enakomerno dostopna rastlinam. 
Nekatere rastline, kot so borovnice, rododendroni in razni 
iglavci, uspevajo le v kisli zemlji, nasprotno pa bledikave ra-
stline, ki rastejo na preveč bazični zemlji, v razvoju zaostajajo 
zaradi slabše asimilacije. Za večino vrst vrtnega rastja je naj-
primernejša pH-vrednost med 6 in 7,5, s katero merimo sto-
pnjo kemične reakcije zemlje, pri čemer je nevtralna reakcija 
tal v vrednosti pH 7. Poznavanje tega je potrebno iz razloga, 
ker so tla podvržena že po naravi povečanemu zakisanju, to 
pa odpravljamo z apnenjem tal. Z apnenjem težko zemljo raz-

kisamo, apno pa tla sočasno zrahlja in varuje pred zaskorje-
nostjo, spodbuja razkroj organskih snovi v tleh, nekatere ško-
dljive organizme v tleh pa tudi uničuje. Apnenja ne izvajamo 
na pamet. Pri vzpostavitvi vrta glede na njegovo rabo pred 
tem opravimo kemično analizo zemlje, nato pa v zaporedju 
nekaj let zaradi skladnejše prehrane rastlin in vzdrževanja 
rodovitnosti vrtne zemlje to ponavljamo. Pri apnenju vrtne 
zemlje ne pretiravamo. Apnenje vršimo, ko narava počiva, ne 
vseh odmerkov hkrati, marveč v časovnih razmikih, nikakor 
pa sočasno z uporabo hlevskega gnoja, ker pri tem nastaja 
amoniak, ki se sprošča v zrak.

V SADNEM VRTU še po potrebi zavarujemo sadno drevje s 
popravilom ograje ali ovijanjem debel pred divjadjo. Ob sne-
ženju, ko težak sneg ogroža lomljenje vej, sneg otresemo z 
drevesnih krošenj, občutljivejše sadne vrste ter mlajše sadne 
rastline pa zavarujemo pred zimsko pozebo.

V ZELENJAVNEM VRTU še popravimo ostanke vrtnin, ki 
ne vzdržijo zimske pozebe ali jih ustrezno zavarujemo. Zele-
njadnic v zmrzlem stanju ne pobiramo, dokler se ne odtalijo, 
ker se jim poškoduje celičje in so potem neuporabne.

V OKRASNEM VRTU pa pospravimo v zimsko hrambo še 
poslednje lončnice. Izkopane čebulice, korene ali gomolje, ki 
smo jih vložili na sušenje na zračnem in senčnem prostoru, 
očistimo prsti in rastlinskih ostankov ter v ustrezni embalaži 
spravimo v zimsko hrambo, kjer ne zmrzuje.

Miran Glušič, ing. agr.

V vrtu

Zanimiva goba, ki je do-
stopna skozi vso leto in je 
dobila ime najbrž zaradi 
tega, ker je njen klobuk 
v začetku podoben ostri-
gam, v nadaljnji rasti pa 
se razširi tudi do 30 centi-
metrov.

Barva klobuka je rumenka-
sta, svetlo rjava ali jeklenosi-
va. Pridelovalci te priljublje-
ne gobe vedo, da je gojenje 
na lesu ali slami kar zahtevna 
tehnika gojenja, ki zahteva 
zaprte oz. senčne prostore 
in tudi gojenje v kateremko-
li mesecu v letu je pogojeno 
s pridelkom oz. kvaliteto in 
količino. Tako letno obliko 
ostrigarja najpogosteje gojijo 
od marca do julija in zimsko 
od junija do novembra in 
spomladi do aprila.

Tako kot večina gob tudi 
bukov ostrigar slovi glede 
hranilne vrednosti po vseb-
nosti velike količine vode, 
ki je je v 100 g kar 90 g, še 
največ ima beljakovin, in si-
cer 1,8 g na 100 g, zelo malo 
maščob, okrog 0,2 g, ogljiko-
vih hidratov 2,9 grama ter 
pomembne vitamine in mi-

nerale za organizem, kot so 
vitamin B1, B2, vitamin D, 
od mineralnih snovi pa je po-
trebno omeniti kalij in fosfor. 
Cenjenost teh gob je zaradi 
okusa, ki spominja na gobe, 
ki rastejo v gozdu, imajo pa 
še eno posebnost, in sicer 
to, da je užitna tudi surova. 
Eterična olja, ki jih vsebuje, 
dajejo gobi posebno aromo, 
pospešujejo izločanje želodč-
nih sokov in s tem spodbujajo 
tek. Zanimivo in pomembno 
je tudi, da vsebuje kar precej 
vitamina D, ki ga v zelenjavi 
ne najdemo.

Pred uporabo gobe očisti-
mo, vendar pri tem pazimo, 
da odstranimo le ostanke 
listja, slame in jih ne obrezu-
jemo, hkrati ne odrezujemo 
kocena več, kot je potrebno, 
kajti ravno v tem delu se skri-

Kuharski nasveti

Bukov ostrigar

vajo pomembne sestavine 
arome. Ostrigarji so gobe, 
ki so izredno okusne v juhi, 
priloga k mesnim jedem, do-
datek pri kuhani kaši, omaki, 
ki jo prelijemo čez dušeni riž, 
od mesa se ujemajo s peru-
tnino, svinjino in govedino. 
Večje klobuke ostrigarjev 
lahko paniramo po dunaj-
sko, pariško ali v žvrkljanem 
testu in ocvremo. Vsaj enkrat 
poskusite, kako je ta goba do-
bra dušena na maslu in zači-
njena samo s soljo, poprom, 
česnom in peteršiljem. Pri 
dodajanju začimb in dišav 
moramo biti bolj skopi, da ne 
prekrijemo značilnega, celo 
žlahtnega okusa te gobe.

Če jih imamo v velikih ko-
ličinah, so te gobe primerne 
tudi za zmrzovanje. Tako kot 
tudi za vse ostale velja, da jih 
pred zmrzovanjem blanšira-
mo za kratek čas v vreli vodi 
in nato po porcijah pakiramo 
in zmrznemo. Dobre in oku-
sne so tudi vložene v kisu. 
So ene redkih gob, ki tudi po 
dolgem kuhanju ohranijo svo-
jo obliko. Najidealnejši čas za 
toplotno obdelavo je 10–25 
minut za kuhanje, 2–3 minu-
te za peko v ponvi ali na žaru, 
3–5 minut za cvrenje in pra-
ženje ter 10 do 15 minut za 
dušenje. Najokusnejšo juho 
dobimo, če jih kombiniramo 
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Gospod Vlado ni navedel 

zelo pomembnega podatka, 

ali se kužek tudi praska, ozi-

roma ali ga koža srbi. Na kva-

liteto in videz dlake pri kuž-

kih izrazito vpliva način in 

kvaliteta prehrane. Bernski 

planšarski psi spadajo med 

pasme, ki imajo pogosto te-

žave s kožo zaradi nepravilne 

prehrane. Gospod Vlado ne 

s krompirjem ter začinimo s 
soljo, majaronom, lovorom, 
poprom in peteršiljem ter 
na koncu izboljšamo okus s 
kislo smetano. Dobrodošla 
kombinacija so tudi s šampi-
njoni ali drugimi gojenimi 
gobami. Od začimb se ujema 
s poprom, peteršiljem, čebu-
lo, česnom, lovorom in maja-
ronom.

Zadnje čase jih pogosto 
pripravljamo tudi z ribami, 
in sicer s fileji postrvi, tako 
da file postrvi začinimo s so-
ljo in poprom, povaljamo v 
moki in spečemo z obeh stra-
ni. Posebej pripravimo oma-
ko, in sicer tako, da na manjši 
količini maščobe prepražimo 
očiščene in narezane ostri-
garje. Ko gobji sok povre, 
solimo in dodamo sesekljani 
peteršilj ter kislo smetano. 
Fileje postrvi damo na kro-
žnik in jih prelijemo z omako 
ostrigarjev.

Če še niste ugotovili, o ka-
teri gobi danes govorimo, jo 
morda poznate pod imenom 
orgle, školjkarica, škripel, 
trnovka ali bukova ostriga. 
Pripravite pa jo lahko na vse 
načine tako kot pripravljate 
ostale užitne gobe, le da po 
toplotni obdelavi vedno ob-
drži svojo obliko in ima zelo 
dober okus.

Vlado Pignar

Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljenč-
kov nam pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.

Tačke in repki

Mastna in nesvetleča 
dlaka pri planšarju
Bralec gospod Vlado ima kužka pasme bernski planšar. 
Pojavljajo se težave z dlako, ki se ne sveti, je mastna in 
ima tudi močno neprijeten vonj. Kužka sicer kopajo, ven-
dar ne pomaga. Hranijo ga z briketi, testeninami in kon-
zervami za pse.

navaja, s katero hrano hra-

nijo psa. Danes je na tržišču 

ogromno vrst bolj ali manj 

kvalitetnih vrst hrane. Ne-

kateri kvalitetni proizvajalci 

izdelujejo hrano celo za po-

samezne pasme živali, saj ima 

vsaka pasma določene speci-

fične zahteve glede pravilne 

prehrane. Skratka, sama pre-

hrana je izredno pomembna 

pri zagotavljanju lepe, voljne 
in svetleče dlake. Na voljo 
so tudi dodatki, kot so ome-
ga maščobne kisline, ki zelo 
pripomorejo h kvalitetni in 
svetleči dlaki, vitamini, po-
sebej prirejeni za dlako, kot 
npr. biotin, in še vrsta drugih 
vitaminsko-mineralnih pri-
pravkov, ki vplivajo na kvali-
teto dlake. Posebno poglavje 
so tudi šamponi. Nepravilno 
izbran šampon je lahko vzrok 
mastni in nesvetleči dlaki, 
prhljaju in tudi srbenju kože. 
Šampon, čeprav je kvaliteten, 
lahko slabo vpliva na našega 
kužka, če ga ne prenaša.

Drugo področje pa so bole-
zenska stanja, ki lahko prive-
dejo do nesvetleče in mastne 
dlake. Vedeti moramo, da se 
na kvaliteti in lesku dlake 
odraža zdravstveno stanje 
živali. Svetleča in lepa dlaka, 
ki ne izpada, je vsekakor izraz 
zdravstvenega stanja živali. 
Pri kužku gospoda Vlada, bi 
lahko bil vzrok omenjenemu 
stanju glivična okužba kože, 
predvsem glivice iz rodu Ma-
lasezia. Le-te povzročajo tudi 
specifičen smrad kože, ki je 
lahko prav neprijeten.

Polne paranalne vrečke so 

prav tako pogost vzrok ome-
njenim težavam. Nepravilno 
delovanje notranjih orga-
nov, jeter in ledvic je možen 
vzrok, prav tako nepravilno 
delovanje žlez z notranjim iz-
ločanjem (ščitnica in nadled-
vična žleza). Kot lahko vidi-
mo, je potencialnih vzrokov 
za težave, kot jih omenja go-
spod Vlado, kar precej. Svetu-
jem mu, da pripelje kužka na 
pregled. Najprej bomo izloči-
li potencialna organska obo-
lenja. Pogosto je potreben 
odvzem krvi in s tem pregled 
funkcionalnega delovanja 
notranjih organov. Izločiti je 
treba tudi vsa stanja alergije, 
pri katerih je sicer razen zgo-
raj omenjenih simptomov 
prisotno še močno praskanje 
živali, saj koža močno srbi in 
pojavljajo se tudi ekcemi. Če 
bo vse v redu, se bomo po-
svetili prehrani in izbrali pri-
merno hrano, ki bo ustrezala 
njegovemu psu. Kužka bo 
najverjetneje treba okopati v 
medicinskem šamponu, s ka-
terim bomo na koži delovali 
proti glivicam in bakterijam.

Emil Senčar, dr. vet. med.
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te na računalnik, ampak ročno. 
Končno bi lahko prebrskali po 
kakšni stari škatli in našli staro 
nalivno pero, ki bi ga s kančk-
om ali dvema dobre volje uspo-
sobili in začne naj se pisanje. 
Zaposlite svoje misli in najdite 
izzive, denar vam ne bo nikoli 
prinesel sreče. Kajti prava sre-
ča se skriva globoko v vašem 
srcu in v notranjosti vaše duše. 
Pomembno pa je, da se lotite še 
kakšnega prostovoljnega dela 
in da pomagate ljudem v stiski. 
In da ne pozabim, omenjeni 
znesek, ki ga dolgujete sorodni-
kom, je zelo velik, torej izdelaj-
te načrt, kako jim boste začeli 
vračati. Ne razmišljate o tem, da 
bi vas obiskala sreča in bi zadeli 
na lotu, kajti z lastnim delom in 
prizadevanji boste dosegli veli-
ko. Kocke usode se bodo zasu-
kale tako, da imate od vsega do-
ločene koristi. Če pa se ozrem 
v daljno prihodnost, pa bo zelo 
dobro, če opustite rek, kakor 
dobljeno, tako izgubljeno. In 

Kako se kadruje v naši družbi
Janez iz okolice Ptuja pravi, da že dol-

go budno spremlja dogajanja tako na po-
litičnem kot gospodarskem področju, pa 
tudi v okolju, v katerem dela. Ne more pa 
doumeti, kako se kadruje v naši družbi, 
zasluge in uspešno delo bi vendar morali 
imeti prednost pred takšnimi in drugač-

nimi interesi ter hobiji. Zanima ga strokoven pogled na 
to dogajanje.

Janez ima prav, ko meni, da bi uspešno strokovno delo 
posameznika moralo imeti prednost pri kadrovanju, toda 
vsakdanja praksa kaže, da so prednostni kriteriji vsekakor 
pogosto pri kadrovanju na določene oblastvene položaje in 
funkcije čisto nekaj drugega. Ljudje se združujemo v različ-
na združenja (tudi politična) zaradi skupnih interesov, lobiji 
pa imajo tudi vedno skupni interes oplemenitenja kapitala 
in monopola, da si pridobijo čimveč poslov, financiranih iz 
javnih sredstev, ki se zbirajo iz davkoplačevalskih sredstev 
vseh nas. Ljudje, ki ponavadi tudi iz lastnih teženj zastopajo 
na različne načine take skupne interese potem, ne glede na 
svoje strokovne sposobnosti, dobijo tudi oblastvene funkcije 
in položaje in tako so interesi posameznih skupin in lobijev 
še bolj izpolnjeni in krog je sklenjen. Podobno se dogaja tudi 
v podjetjih in javnih ustanovah, da lahko marsikdo vztraja 
na svojem položaju leta in desetletja ter ohranja s tem nekako 
tudi svojo »uspešnost«. Toda to se dogaja tudi drugod po svetu, 
ne glede na sistem in ideološko ozadje.

Če malo razmislim, bi bilo verjetno drugače samo pod po-
gojem, da bi bilo ustavno uzakonjeno, da ne sme nihče biti na 
nobeni oblastveni funkciji več kot pet let, toda to je popolna 
iluzija, saj še tega ni mogoče uzakoniti, da nekdo ne bi mogel 
biti poslanec v državnem zboru in župan istočasno, čeprav 
je neskladje interesov (občega in lokalnega) več kot očitno. 
Janez in mi vsi se bomo pač morali sprijazniti s tem, kako je, 
saj posamezniki, ki odločajo o zakonih in tudi ustavi, nimajo 
zaradi ohranjanja lastnega statusa prav nobene želje po revi-
diranju česarkoli, kar bi jih lahko ogrozilo.

Mag. Bojan Šinko
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Finančna kriza 
dobiva krila

Nadaljevanje
Obstajalo je 

tveganje, da 
bodo prejele 
manjše me-

sečne obresti oziroma da 
obresti zaradi nezmožnosti 
plačila dolžnikov sploh ne 
bo. Banke so se tako znašle 
v položaju, ko so bile glede 
na raven kapitala preveč 
izpostavljene slabim posoji-
lom in vse manj vrednim na-
ložbam. Obstajala je resna 
nevarnost, da bodo banke 
enostavno propadle. Zaradi 
te nevarnosti se je povsem 
ustavilo kroženje denarja 
po finančnem sistemu, kar 
je celotno globalno gospo-
darstvo pahnilo v težave.

Ker je bančni sektor klju-
čen steber gospodarstva, 
obstaja nevarnost, da v pri-
meru propada ene banke 
propadejo tudi preostale 
banke.

Na resnost razmer je po-
kazal propad investicijske 
banke Lehman Brothers, ki 
je do letos delovala vse od 
leta 1850. Istega dne je bila 
prodana tudi druga investi-
cijska banka Merrill Lynch, 
dva dneva za tem pa je vla-
da ZDA s finančno injekcijo, 
vredno 85 milijard ameri-
ških dolarjev, pomagala eni 
največjih svetovnih zavaro-
valnic, družbi AIG.

Globalno je tako prišlo 
do nacionalizacije bank in 
drugih finančnih institucij 
v Evropi.

Vsakodnevne objave te-
žav finančnih institucij so 
vplivale na varčevalce v 
bankah, ki so začeli iz bank 
dvigovati svoje prihranke, 
vlagatelji na borzi so pro-
dajali delnice ne glede na 
vrednost, kar je pripeljalo 
do sesutja vrednot in celo-
tnega sistema.

Trenutna finančna kriza 
je nekaj držav pahnila na 
rob bankrota. Iz te godlje 
se bodo rešile le s tem, da 
bodo uvedle precej drastič-
ne programe ekonomske-
ga prilagajanja, ki jih bodo 
spremljali bolj ali manj ob-
sežni paketi finančne po-
moči iz tujine, pri katerih 
bo imel pomembno vlogo 
zopet Mednarodni denarni 
sklad.

Kot zanimivost naj po-
vem, da se je Slovenija s 
prevzemom evra in nera-
zvitostjo bančnega sistema 
skoraj z gotovostjo izognila 
bankrotu. Pri nas se bo kri-
za pokazala le z znižanjem 
gospodarske rasti in pove-
čanjem brezposelnosti.

Mitja Petrič

da imate v sebi neko ogromno 
moč. 

Izpopolnjevanje v tujih jezi-
kih vam bo koristilo celo življe-
nje in pravilno je, da to nadalju-
jete. Morate najti v sebi moč in 
bolj zaupati svoji intuiciji. 

Sreča ni nekaj abstraktnega, 
ampak nekaj, kar je dostopno 
vsakemu na tej preljubi Zemlji. 
Menim, da boste v tujino šli ne-
kje do meseca marca, vendarle 
se boste kmalu vrnili v Sloveni-
jo – kajti pogrešali boste doma-
če hribe in doline. Neka vez, ki 
vas žene v tujino, je samo dolo-
čen beg, kajti niste se soočili s 
tistimi dejavniki, s katerimi bi 
se morali. Čeprav imate veliko 
časa in menite, da ste zelo svo-
bodni, boste omenjeno občuti-
li šele, ko boste daleč od doma. 
V tem ni nič narobe, kajti po 
vrnitvi nazaj domov boste uvi-
deli, kaj imate in kaj lahko do-

sežete. Zaposlili se boste v neki 
izobraževalni ustanovi in delili 
svoje znanje tujih jezikov. Spo-
znali boste, kako veliko lahko 
dajete ljudem in da je življenje 
lahko prelep cvet lotosovega 
lista. Sreča je nekaj, kar je na 
strani pogumnih ljudi. Naj pa 
še enkrat omenim, pojdite v 
tujino, toda dopustite možnost, 
da je to sprva krajši čas in bo-
ste kasneje podaljšali. Če pa se 
stvari zalomijo, pa zaupajte v to, 
da ima v vašem primeru Vesolje 
z vami drugačne načrte. Celo 
svoje življenje pa ostajate pogu-
mna in samoiniciativna ženska 
in si utirate nove poti in sledite 
priložnostim. Menim pa, da ne-
koč najdete notranji mir in da 
bo upanje tisti drobni navdih v 
popolnosti upanja.

Obiščite me lahko na spletni 
strani: www.tadej-sink.si

Tadej Šink, horarni astrolog

zamislite se, kako bi kakšen 
evro privarčevali. Resnica je ta, 
da je to zelo težko in vendarle 
se da. Ozrite se malo okoli in 
boste uvideli, kaj lahko ljudje 
naredijo iz sebe, če imajo voljo 
in motivacijo. Mnenja sem tudi, 
da vas čaka še mnogo lepega in 
da morate biti nekoliko bolj ra-
cionalni in bo zarja jutrišnjega 
dne popolnejša. 

Šifra: Tujina
Vprašanje: Zanima me, 

ali naj se preselim v tujino, 
če bom tam srečna in kdaj 
naj to storim – na začetku 
leta ali na sredini leta 2009. 
Hvala za odgovor!

Odgovor: Ko ste pisali to 
vprašanje, ste bili zelo neodloč-
ni in nekoliko zasanjani. Seve-
da čutite globoko v sebi, da je 
čas za osebno spremembo in 

Šifra: Ole, ole, ole 
Vprašanje: V podjetju 

nam kar naprej znižujejo 
plače, čeprav je podjetje 
uspešno. Dobim 100 do 150 
evrov manj kot pred letom. 
Imam 10.000 EUR dolga pri 
sorodnikih. Če dobim za 
rojstni dan ali za praznike 
kaj denarja, ga moram po-
rabiti za položnice. Pravim 
»kakor dobljeno – tako izgu-
bljeno«. Ali bom imela kdaj 
kaj več denarja?

Odgovor: Usoda vedno piše 
neko svojo pot in riše neizbri-
sna znamenja. Spoštovana bral-
ka moje rubrike, zdi se mi in 
pri tem me vsekakor potrjujejo 
tudi planeti, ste zelo optimistič-
ni, zvedavi in radovedni. To je 
vsekakor dobro in vendarle je 
potrebno na življenje pogledati 
objektivno. Živimo v stresnem 
času in sleherni človek na tej 
preljubi Zemlji ima določene 
pomisleke, kako naprej. Tako 
bi vam svetoval naslednje, na-
rediti si načrt in ugotovite, za-
kaj porabljate denar. Prepričan 
sem, da pol stvari, ki jih naba-
vite, ne rabite in vam ležijo v 
omari in čakajo na boljše čase. 
Se vam ne zdi, da imate preveč 
časa in da sami ne veste, kam bi 
z njim. Priporočam vam, da si 
na list papirja zapišete, kaj vas 
veseli in seveda tega ne naredi-

Astrolog Tadej svetuje Tadej Šink, horarni astrolog, 
svetuje osebno in pisno:
- odgovori na konkretno vpra-
šanje
- interpretira rojstno karto
- nakaže smernice za eno leto 
naprej v prihodnosti
Naslov: Grenc 24, Škofja Loka, 
tel. 04 51 52 601, GSM 041 
428 966.
V Štajerskem tedniku za bralce 
odgovarja brezplačno! Pri vpra-
šanju napišite točen čas (ura, 
datum) in kraj, ko ste si vpra-
šanje zastavili.

V primeru, da tudi vas zanima kakšno vprašanje in 
ne poznate odgovora, mi pišite in odgovor bomo poi-
skali skupaj. Zavedati se velja, da tam, kjer je volja, je 
tudi pot. Seveda boste sami tisti, ki se odloči. Pismu ne 
pozabite priložiti šifre in vse skupaj pošljite na naslov 
Štajerskega tednika; kmalu boste prejeli odgovor. Po-
membno je, da situacijo opišete na kratko in napišete 
točen datum, uro in kraj vprašanja. Zvezde sreče bodo 
sijale visoko nad oblaki in vam pošiljale nevidne signa-
le ljubezni!

Duševno zdravje

Naš današnji svet, ki je del nas 
in našega okolja, je odvisen od 
tega, kako smo reagirali in kaj 
smo počeli v preteklosti. Kar 
danes delamo v službi, doma, na 
plesu, smo v preteklosti določili 
s svojim mišljenjem, s svojimi de-
janji. To, da sem ustanovila dru-
štvo Feniks – kvaliteta življenja, 
sem se odločila pred tremi leti. 
Tako sem tedaj razmišljala in sem 
sledila temu, kar sem menila, da 
je dobro in prav zame in za mojo 
okolico. O predavanjih in delav-
nicah se odločam, ko dobim po-
vezavo z ljudmi, ki jih ustvarjajo. 
Nekaj delavnic vodim sama, za 
druge pa se dogovorim z ljudmi, 
ki delajo na različnih področjih 
in so pripravljeni svoje znanje in 
izkušnje podeliti z nami.

Vsak človek, ki se zavestno od-
loči delati na sebi, na izgradnji 
svoje osebnosti, lahko napreduje. 
Napreduje v takšni meri, kot se 
sam osredotoči, odvisno od tega, 
kaj ga zanima in v katero smer 
ga njegov notranji glas usmerja. 
Da  lahko zaslišimo svoj notranji, 
višji jaz, se moramo umiriti in 
usmerjati svojo pozornost v svo-
jo notranjost, nasprotno od tega, 
kar smo se do tedaj učili. V šolah 
in doma so nas ponavadi učili, 
da moramo poslušati druge in 
se ravnati po tem, kaj pametnejši 
povedo, kaj drugi menijo o tem, 
kar se dogaja. S tem, ko posluša-
mo druge, ki so pametnejši od 
nas, se učimo, kako in kaj delati 
v svojem življenju. To nam lahko 
pomaga do neke mere, če želimo 
delati in biti takšni, kot so drugi. 
Vendar pridejo trenutki, ko se 
moraš o sebi odločat sam – in 
tedaj ne veš, kako in zakaj. Koga 

tedaj poslušati, na koga se obr-
niti, da bo rešitev takšna, kot jo 
želimo? Kdo je tisti, ki nam lahko 
pove, kar MI ŽELIMO?

V svojem bistvu smo enkratna 
bitja – unikati. Nihče ni boljši od 
nas in nihče nam ne more dati 
boljšega nasveta, kot ga lahko 
poiščemo v svoji notranjosti. 
Pravi odgovor na vsa vprašanja 
je že v nas, samo poiskati ga 
moramo. Mnogokrat iščemo 
nasvete in odgovore v drugih 
ljudeh, ko jih dobimo, pa nismo 
zadovoljni z njimi, kljub vsemu 
naredimo po svoje – vendar se 
nam zdi, da nam je lažje, če smo 
se z nekom pogovorili o pro-
blemu, ki nas je mučil. Če bi si 
vsak dan vzeli nekaj minut časa 
zase in bi premislili o zadevah, 
jih razčlenili, potem pa počakali 
na rešitev, se bo najboljša rešitev 
tako našla. Sebe lahko slišimo le 
tedaj, ko vse drugo utihne, ko iz-
gine hrup okrog nas in smo sami 
s seboj. Tedaj nam na plan privre 
ideja, ki je bila zatrta v nas in ki 
je samo naša. Ko se odločamo 
sami zase, ne moremo več odgo-
vornosti prenašati na druge in 
se zavedamo, da je samo od nas 
samih odvisno naše življenje in 
vse situacije, ki so v njem.

Marsikdaj se bojimo odgo-
vornosti in nam je lažje, da to 
prenesemo na druge. Tedaj 
govorimo, da ne moremo nič, 
da je takšno pač življenje. Da 
nismo sami krivi, ker nimamo 
službe, da nismo sami krivi, ker 
imamo preveč kilogramov, da je 
vse splet okoliščin. Ravno zato 
je potrebno delo na sebi – da 
spoznamo, da lahko vse situaci-
je v našem življenju spremeni-

mo in izboljšamo. Kaj lahko jaz 
danes naredim, da bom dobila 
boljšo službo? Kaj lahko danes 
naredim, da bom imela lepšo 
postavo, kaj lahko danes nare-
dim, da bom boljša mama, kaj 
lahko danes naredim, da bom 
dobra prijateljica, partnerka??? 
To, kar bomo danes razmišljali, 
kar bomo danes naredili, to se 
nam bo v prihodnosti povrnilo. 
To, kar večina časa razmišljamo, 
v kar vlagamo svojo energijo, 
moč in voljo, se nam kasneje v 
našem življenju uresniči. Zato – 
če danes razmišljate, da nimate 
službe in kako je to hudo, pa nič 
ne ukrenete v tej smeri, vam bo 
jutri, pojutrišnjem še huje. Kaj 
lahko danes naredite? Poiščite 
delodajalce, pogovarjajte se z 
ljudmi, napišite prošnje, iščite 
možnosti, rešitve ... Jutri, pojutri-
šnjem se bo pokazala možnost, 
da iščejo prav vas.

Pred nekaj leti sem samostoj-
no opravljala svoj posel. Kasne-
je sem to opustila in v svojem 
razmišljanju sem imela nekaj 
časa, kako je to grozno, kako vse 
propada, kako se ne da delati 
samostojno ... Potrebovala sem 
kar nekaj časa, da se spoznala, 
da me je ravno moje razmišlja-
nje in kasneje dejanja pripeljalo 
tako daleč, da sem opustila svojo 
dejavnost. Tedaj mi je bilo življe-
nje težko, vse sem videla temno 
in nisem videla izhoda, rešitve. 
Mislila sem, da je pač kriza in da 
tako mora biti. Kasneje sem do-
življala mnogo različnih »težkih« 
situacij, ki sem jih nevede sama 
priklicala. Nekaj časa sem bila 
tudi brez zaposlitve in spet sem 
mislila, da tako pač mora biti ... 

Svetovanje za vas, za vse nas …

Harmonija s seboj
Osebnostna rast, vse metode, ki sem jih opisovala v preteklih člankih, namen 
svetovanja in osveščanja je v tem, da se mi kot osebnost harmoniziramo – to je 
sestavimo skupaj. Da sestavimo delčke sebe – združimo svoj fizični, mentalni in 
duševni svet. Tako postanemo kot celotna osebnost mnogo bolj značajni, lažje 
se odločamo v danih situacijah, naše življenje postaja lažje in pestrejše.

Ko sem bila v finančni stiski, mi 
ni preostalo drugega, kot da sem 
poiskala službo. Ker sem nujno 
potrebovala službo, sem sprejela 
prvo, ki mi je bila na dosegu. Če 
bi me vprašali pred nekaj leti, mi 
tedaj ta služba verjetno ne bi bila 
po volji. Izkazalo se je, da je to 
bila dobra poteza – oz. sem ime-
la srečo. S svojim sedanjim razu-
mevanjem bi rekla, da mi je bila 
namenjena, da se naučim nekaj, 
česar do tedaj nisem znala ali pa 
nisem hotela videti ali vedeti.

Vsak dan je čas za naš napre-
dek, za našo spremembo. Tako 
kot osebnostno sama napredu-
jem tudi poslovno in imam tudi 
na tem področju dobre uspehe, 
spet sem samostojni podjetnik, 

ki z vsem svojim premoženjem 
odgovarja za posel in za svoja 
poslovna dejanja.

Sedaj sem se odločila, da de-
lam po načelu: življenje je igra, 
zato so moje poslovne odločitve 
MNOGO lažje kot pred leti. Z 
zaupljivostjo gledam na vsa do-
gajanja in se zavedam, da je spet 
vse odvisno od mene in tega, 
kar bom storila danes, da mi 
bo jutri bolje, kot mi je bilo 
včeraj.

Ko živimo v harmoniji s sa-
mim seboj, smo srečni in zado-
voljni na vseh področjih svojega 
življenja.

Milena de Viktory, 
poslovno in osebnostno 

svetovanje, 051 413 354



stili v soboto, 6., nedeljo, 7., in 

ponedeljek, 8. decembra, ob 

19.30 v Cankarjevem domu.

Kreslin koncert 8. decem-

bra posveča 20. obletnici 

ustanovitve Amnesty Inter-

national Slovenije, saj je eden 

prvih članov in pomemben 

podpornik prizadevanj te or-

ganizacije za človekove pra-

vice. Že leta 1990 je slovenski 

Amnesty posvetil koncert v 

Križankah, ki je bil pravza-

prav prvi večji koncert z Bel-

tinško bando in je pomenil 

začetek njihove dolgoletne 

skupne glasbene poti.

MZ

Vsebina: Ben je tipični 
hollywoodski producent: v 
nenehnem stanju produci-
ranja ima v žerjavici po več 
filmov hkrati, a zaradi holly-
woodske politike sodelova-
nja, kjer so dogovori le ustni, 
se vse sproti tako spreminja 
in sesuva, da film dejansko 
uspe posneti le najboljšim 
producentom. Ben je eden 
izmed njih, toda ko mu enega 
od filmov le uspe posneti, se 
prava kalvarija šele začne, saj 
imajo vsi svoje vizije: režiser, 
igralci, studio, scenaristi itd. 
Nič čudnega, da je Ben živč-

Glasbena karavana Z Go-
ričkega v Piran, ki je pred 
dobrim letom pospremila 
izid albuma Cesta, se je avgu-
sta lani pričela na Goričkem 
pri Viktorju v Strukovcih in 
je v dveh dneh prinesla se-
dem koncertov in šest verzij 
pesmi Z Goričkega v Piran. 
Pesem so zaigrali prijateljski 
bandi, ki so Kreslina z ekipo 
pričakali v posameznih me-
stih. Marzla vada v Mariboru, 
Carpe diem v Celju, Loreley 
na avtobusu, Ana Pupedan v 
Postojni ter Zmeelkov v Pira-
nu. In seveda cestni band Ce-
sta, v katerem so se Malim bo-
govom pridružili Gal Gjurin, 
Andraž Mazi (Gal in Galeri-
sti), Tomaž Rous (Siddarta) in 
Runjoe (Elvis Jackson). Kara-
vano so spremljali tudi prek-
murski oldtimerji Veterani in 
koprski oldtimerji Adriatic. 
Karavana se je po dveh dneh 
popotovanja iz Goričkega v 
Piran po koncertu v portoro-
škem Avditoriju zaključila.

V teh dneh, v času, ko se 
je odprla avtocesta Maribor–
Murska Sobota, pa je Vlado 
pripravil ponatis, kjer se Ce-
sti in Križiščem pridružujejo 
še Stranpotja, bonus štirih 
pesmi in enega videospota: 
To ni političen song – Vlado 
Kreslin in Neisha, Goodbye 
Jim Goodbye Joe – Milan 
Kreslin, Z Mure na more Ja-
dransko – Vlado Kreslin in 
Neno Belan, Z Goričkega v 
Piran – Prekmurska godba 
Bakovci ter Abel in Kajn – 
Vlado Kreslin in Severa Gju-
rin (videospot).

Stranpotja prinašajo tudi 
aktualni singel, ki bo pospre-
mil reizdajo na radijskih va-
lovih, energično in udarno 
skladbo To ni političen song, 
duet Vlada Kreslina in Neis-
he, ki je bil posnet na kon-
certu v Cankarjevem domu 
decembra lani.

Poleg vseh naštetih aktiv-
nosti pa se Vlado Kreslin 
pripravlja tudi na letošnje 
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Mariborska skupina Germinal, ki je v zadnjem času pritegni-
la precej pozornosti z aktualnim singlom Bit Prestissima, je v 
mariborski dvorani ŠTUK premierno predstavila material s pri-
hajajočega albuma Kaos v rdeči. Omenjeni nastop je bil prvi v 
nizu promocijskih koncertov, ki jih zasedba planira v prihajajo-
čem zimskem obdobju, z njimi pa želijo čim širši slovenski publi-
ki v živo predstaviti svojo vizijo sodobnega kitarskega rocka.

***
Novi single pevke Tanje Žagar z naslovom Dnevi sreče, dne-

vi žalosti se nahaja na njenem prvencu, dvojnem albumu, ki 
je izšel letos v maju. Tanja je pesem v hrvaškem jeziku z naslo-
vom Dani sretni prvič predstavila aprila, ko je z njo nastopila 
na mednarodnem glasbenem festivalu Melodije Mostara 2008 v 
Mostarju in zanjo prejela nagrado za najboljšo pesem festivala. 
Slovensko besedilo za pesem je napisal Tanjin prijatelj, sloven-
ski kantavtor Adi Smolar. Čutna pesem je kot nalašč za čas, ko 
obujamo spomine in dragocene trenutke, ki jih tkejo tako dnevi 
sreče kot tudi dnevi žalosti.

***
Odlična dvojica Murat & Jose je na radijske postaje poslala 

nov singel, z naslovom Captamur. Po izjemno uspešni skladbi 
Nazaj z Janezom Bončino Benčem in Postan Ti Sam s soul pevko 
Mayo je tokratni 'le' avdio, saj zanj Murat in Jose ne bosta sne-
mala videospota. V Captamur, ki je sicer latinski izraz za ''ujeti 
smo“, Murat in Jose razglabljata o tem, kaj vrti današnji svet.

***
Marko Vozelj je posnel videospot za aktualni single Zdaj moj 

svet, ki se nahaja na nedavno izdanem albumu Moj svet. V spotu 
bomo videli tudi mlado igralko Ano Dolinar, režisersko taktirko 
pa je vihtel Miha Tozon. Snemanje je potekalo v studiu Arkade-
na v Trzinu, ekipa pa je snemanje izkoristila tudi za martinova-
nje in tako Markov prvi video izdelek skupaj proslavila pozno v 
noč. Na male ekrane spot prihaja prav te dni.

Pripravila: MZ

Slo POP novice

Filmski kotiček

Kaj se je zgodilo

What Just Happened
Igrajo: Robert De Niro, 
Catherine Keener, Robin 
Wright, Bruce Willis 
Režija: Barry Levinson
Scenarij: Art Linson po 
lastni knjigi 
Žanr: komična drama
Dolžina: 104 minut
Leto: 2009
Država: ZDA

na razvalina, katere zasebno 

življenje je že zdavnaj šlo ra-

kom žvižgat. Njegov najno-

vejši film je testno občinstvo 

spljuvalo, pri naslednjem 

projektu mu težave povzroča 

razvajeni Bruce Willis in stu-

dio grozi, da bo ukinil film. 

Medtem skuša rešiti svoj že 

drugi propadel zakon in biti 

oče dvema otrokoma iz prve-

ga zakona  …

Hollywood je hecno mesto. 

Glasbeni kotiček

Ponatis albuma Cesta
Pred več kot letom dni je izšla Cesta, odličen album Vla-
da Kreslina, zbirka enkratnih osebnih izpovedi in liričnih 
duetov. Plošča je še zmeraj aktualna, poslušana in med 
najbolje prodajanimi v Sloveniji.

10. ANAVRIN: GOLA
9. ALYA: ABSOLUTELY MOJ

8. MANCA ŠPIK: LE DA JE OB TEBI
7. DAN D: JUTRANJA

6. KRISTINA: REKLA SEM KONEC
5. ICE: KJE SI ZDAJ

4. MAJA KAMPL: UJETA V SANJE
3. ANŽEJ DEŽAN: ŠOPEK MAKA

2. ADI SMOLAR: BREZ DLAKE NA JEZIKU
1. NEISHA: OBČUTEK

tradicionalne koncerte v 
Cankarjevem domu, ki so že 
18 let znanilci vznemirljive-
ga decembrskega pričakova-
nja. So uvod v praznik in tudi 
sami po sebi praznik vseh 
ljubiteljev dobre godbe, ki z 
glasbenim sporočilom prilju-
bljenega Prekmurca vedno 
znova radi prisluhnejo njego-
vi kitari – tudi če ni tista črna 
– in njegovemu glasu.

Koncert v slogu, značilnem 
za Kreslina, polnem improvi-
zacije in presenetljivih glas-
benih vložkov, bo obujal spo-
mine na legendarne dobre 
stare muzikante iz Beltinške 
bande. Koncerti se bodo zvr-

Glede na to, kakšne filme v ve-
likih količinah bruha iz sebe, 
se zdi, da v njem uspejo le sla-
bi scenaristi z zanič idejami. 
Resnica je ravno obratna: v 
Hollywoodu ne moreš uspe-
ti, če nisi vrhunski scenarist. 
Slabih ne potrebujejo, ker jih 
je že ogromno. Le najboljši 
lahko pridejo in šele oni po 
nareku filmskih studiev pi-
šejo sranje. Ni slabih filmov 
brez odličnih scenaristov. 
Poleg gledalcev to seveda 
prizadene najbolj scenariste 
same, ki svoj gnev ventilirajo 
s pomočjo knjig, ki jih napiše-
jo o tej umazani in nepošteni 
bleščeči industriji.

Te knjige so izjemno zani-
mivo branje in daleč preka-
šajo vse, kar je Hollywood 
kdajkoli posnel. Najbolj zna-
ni insajderski pogled na Hol-
lywood je napisal scenarist 
William Goldman v svojima 
knjigama Adventures in Sc-
reen Trade in Which Lie Did 
I Tell? (Katero laž sem že po-
vedal?). Fant ve, o čem govo-
ri, saj je oscenaril ogromno 
dobrih filmov (Butch Cassi-
dy and Sundance Kit, All the 
President's Men, Marathon 
Man, Misery, Good Will Hun-
ting itd.), medtem ko je za še 

bolj resničen pogled v gnoj-
šnico obvezno branje knjige 
Hollywood Animal scenarista 
Joeja Eszterhasa (Flashdance, 
Basic Instict, Sliver, Jade itd.), 
da ne govorimo o množici 
drugih knjig.

Eden od teh »govorečih« 
scenaristov, Art Linson, je 
tako napisal scenarij po lastni 
knjigi na to temo, in nastal je 
film Kaj se je zgodilo. Ker je 
insider, je toliko bolj nena-
vadno, da je bil do filmske 
industrije tako blag. Morda 
pa se je naučil lekcije Willi-
ama Goldmana, ki ga po iz-
daji prve knjige ni nihče več 
poklical naslednjih pet let 
in zato Art ni hotel ugrizniti 
roke, ki jo hrani. Rezultat je 
mlačen in medel film, ki si-
cer navrže nekaj resničnih in 
grenkih resnic Hollywooda, 
a vse skupaj je videti preveč 
politično korektno do studia, 
da bi bilo vredno ogleda. Kot 
da se je scenaristu zgodilo 
točno to, kar se dogaja liku 
režiserja v filmu: studio je 
zahteval milejši ton in s tem 
posledično film pokvaril. Re-
zultat je hitro pozabljiv nič 
od filma, ki ima sicer veliko 
povedati, a si ne upa.

Matej Frece

Foto: M. Ozmec

Vlado bo decembra svojo publiko ponovno razveselil s tradicional-
nimi koncerti.
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Horoskop

SOBOTA, 29. november:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 6.30, 

7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30 in 19.00). 5.45 Na današ-
nji dan. 6.00 Obvestila (še 7.00, 9.00, 
11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 6.45 HOROSKOP. 9.30 Novice. 
10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 
in 17.45). 10.40 V VRTU (ponovitev). 
11.15 Kuharski nasveti (ponovitev). 
11.55 Minute kulture. 12.00 Sredi 
dneva. 13.10 Šport. 13.45 Po študent-
sko. 17.30 POROČILA. 20.00 SOBOTNI 
BUM: ŠPORT in GLASBA (Janko Bez-
jak), vmes ob 21.15 Modne čvekarije z 
Barbaro Cenčič Krajnc in ob 22.00 Po 
študentsko (ponovitev). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Murski val).

NEDELJA, 30. november:
5.00 Uvod. 5.30 NOVICE (še 6.30, 

7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 15.30 
in 19.00). 5.45 Na današnji dan. 6.00 
OBVESTILA (še 7.00, 9.00, 11.00, 
15.40 in 19.05). 6.45 HOROSKOP. 
8.00 Med ljudskimi godci in pevci 
(Marjan Nahberger). 8.40 MISLI IZ BI-
BLIJE. 8.50 Po romarskih poteh. 9.10 
Mali oglasi (še 9.50). 9.40 Kuharski 
nasveti z Vladom Pignarjem in novi-
narjem Martinom Ozmecem - v živo. 
10.00 Rajžamo iz kraja v kraj (pono-
vitev). 11.50 Kmetijska oddaja. 12.00 
Opoldan na Radiu Ptuj: Te domače viže 
(Natalija Škrlec), Svetloba duha. 13.00 
ČESTITKE POSLUŠALCEV. 19.00 Prav-
ljica za otroke z Jankom Košanom. 
20.00 do 24.00 GLASBENE ŽELJE PO 
POŠTI IN TELEFONU. 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Murski val).

PONEDELJEK, 01. december:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 9.00. 

5.30 NOVICE (še 6.30, 7.30, 8.30, 9.30, 
10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 5.45 Na današnji dan. 
9.00 Odmevi iz športa. 10.00 Obvestila 
(še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 18.00 
in 19.05). 10.15 Mali oglasi (še 10.45, 
17.15 in 17.45). 11.50 Minute kulture. 
12.00 SREDI DNEVA. 13.10 Šport. 
14.40 Povejte svoje mnenje - anketa. 
16.30 Mala štajerska kronika. 17.30 

NOVICE. 18.00 Kultura. 19.00 Pravljica 
za otroke z Jankom Košanom. 19.10 
COUNTRY (izbor Rajka Žule). 19.30 
Med ljudskimi pevci in godci (Marjan 
Nahberger, ponovitev). 20.00 VEČERNI 
PROGRAM: 20.00 Kviz Piramida (Vlado 
Kajzovar), 21.00 Country glasba, 22.10 
Glasbene želje (SMS). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Radio Kranj).

TOREK, 02 december:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 

9.00. 5.30 NOVICE (še 5.30, 6.30, 
7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 5.45 
Na današnji dan. 6.45 Kakšen dan 
se nam obeta. 8.00 Varnost na Ptuju. 
9.00 IZPOD POHORJA (Nataša Po-
gorevc). 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.10 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.00 ZDRAVNIŠKI NASVETI. 
11.50 Minute kulture. 12.00 SREDI 
DNEVA. 13.10 Šport. 13.45 Danes v 
Podravju. 14.40 Povejte svoje mnenje 
- anketa. 17.30 Novice. 18.00 Odda-
ja v živo. 19.00 Pravljica za otroke z 
Jankom Košanom. 19.05 AVTORADIO 
(Danilo Majcen) ali Narejeno v Italiji. 
20.00 Oddaja o slovenski zabavni 
glasbi. 22.10 Glasbene želje (SMS). 
24.00 Skupni nočni program (Radio 
Kranj).

SREDA, 03. december:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 

9.00. 5.30 NOVICE (še 5.30, 6.30, 
7.00, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 
14.30, 15.30, 19.00 in 22.00). 6.00 
Na današnji dan. 6.45 Horoskop. 
7.10 Vprašanja in odgovori. 9.00 Po 
Slovenski goricah (Zmago Šalamun). 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.00 MOZAIK SLOVENIJE. 11.50 Mi-
nute kulture. 12.00. Evropska unija 
in Slovenija (Anemari Kekec). 13.10 
Šport. 13.45 Danes v Podravju. 14.40 
Povejte svoje mnenje - anketa. 17.30 
POROČILA. 18.00 Vrtičkarije (z Mišo 
Pušenjak in Karolino Putarek). 19.00 
Pravljica za otroke z Jankom Košanom. 

19.10 Popularnih 11 (Janko Bezjak). 
20.00 ABCD (Davorin Jukič). 20.10 
Glasbene želje (SMS). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Radio Ptuj).

ČETRTEK, 04. december:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 

9.00. 5.30 NOVICE (še ob 5.30, 
6.30, 7.00, 7.30, 8.30, 10.30, 11.30, 
13.30, 14.30, 15.30 in 19.00). 6.00 
Na današnji dan. 6.45 Horoskop. 
9.00 Z ormoškega konca (Natalija 
Škrlec). 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 
in 17.45). 11.00 Modne čvekarije (po-
novitev). 11.50 Minute kulture. 12.00 
Sredi dneva. 12.50 Nasveti za dušev-
no zdravje (mag. Bojan Šinko). 13.10 
ŠPORT. 13.45 Danes v Podravju. 
14.40 Povejte svoje mnenje - anketa. 
17.30 POROČILA. 18.00 Vroča linija. 
19.00 Pravljica za otroke z Jankom 
Košanom. 19.30 Te domače viže 
(ponovitev). 20.00 ORFEJČEK. 24.00 
SKUPNI NOČNI PROGRAM (Radio 
Ptuj).

PETEK, 05. december:
5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 

9.00. 5.30 NOVICE (še ob 5.30, 6.30, 
7.00, 7.30, 8.30, 9.30, 10.30, 11.30, 
13.30, 14.30, 15.30 in 19.00). 6.00 
Na današnji dan. 6.45 Horoskop. 7.10 
Vprašanja in odgovori. 9.40 Astročvek. 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 
Mali oglasi (še ob 10.45, 17.15 in 
17.45). 11.50 Minute kulture. 12.00 
Sredi dneva: Napovednik prireditev. 
13.10 Šport. 13.45 Danes v Podravju. 
14.40 Povejte svoje mnenje - anke-
ta. 16.15 V VRTU (ing. Miran Glušič). 
17.30 POROČILA. 18.00 Rajžajmo iz 
kraja v kraj. 19.00 Pravljica za otroke 
z Jankom Košanom. 19.15 Duševno 
zdravje (mag. Bojan Šinko, pon.), Skriti 
mikrofon, pon. 20.00 PETKOV VEČER 
(Marjan Nahberger). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM (Radio Robin).
Frekvence: 89,8, 98,2 in 104,3 MHz!
POSLUŠAJTE NAS NA INTERNETU: 
www.radio-tednik.si

OVEN
Zadnji dnevi novembra in prvi v 
decembru bodo zelo radovedni, 
polni navdiha in upanja. Stvari 

se bodo odvijale po ključu hitro in učinkovito. 
Kreativen čas prihaja v pogledu službe in tako se 
stvari končno uredijo tako, kot si boste želeli. Toplo 
ognjišče in prijeten klepet.

BIK
Čeprav je zunaj mrzlo in so zadnji 
dnevi novembra nekoliko bolj pu-
sti, pridobite upanje in energijo 

za prihodnost. Pričele se bodo predpriprave za za-
dnji mesec leta in sprejeli boste tudi neko strateško 
odločitev. Finančno se ne boste smeli pritoževati. 
Vzemite si čas zase.

DVOJČKA
Prijetno bo, kajti družba vam 
bo odgovarjala in predvsem se 
boste zadrževali tam, kjer bo ve-

liko ljudi. Priložnosti za uspeh se bodo stopnjevale 
in blesteli boste v skupinskem delu. Mladi pred-
stavniki tega znamenja boste zaljubljeni do ušes. 
Finančno bo radovedno.

RAK
V ljubezni bo pričakovati neko 
strast in povečano mero roman-
tike. Stvari se bodo odvijale na 

prijeten način in našli boste tisto, kar si želite. Sle-
dili boste osebni legendi in se povezali z notranjimi 
smerokazi. Primeren čas bo, da radikalno spreme-
nite videz. Bolj drzno bo v službi.

LEV
Kocke usode se bodo zasukale 
tako, da imate od vsega sami 
korist. Raziskovali boste stvari, ki 

odstopajo in so v lastnem bistvu skrite. Sreča bo 
nekaj zelo pomembnega in ustvarjalno se boste 
lotili novih navdihov. Morje strasti bo valovilo v 
ljubezni.

DEVICA
Znani boste po tem, da bo pri 
vas doma veselo in zabavno. 
Prav gotovo ne boste počivali, 

ampak si boste zadali nove delovne naloge in ob-
veznosti. Umetniški talenti bo nekaj, kar v danem 
obdobju močno izstopa. Odpravite se v gledališče 
ali v opero.

TEHTNICA
Ozavestili boste pojem o sreči 
in stvari naredili tako, da imate 
od vsega sami koristi. Na delo-

vnem mestu vas čaka neka radikalna priložnost 
in ugodne iztočnice napredovanja. Z ničemer ne 
boste smeli odlašati in zavedajte se, da se počasi 
daleč pride.

ŠKORPIJON
Okrepila se bodo znanja, ki so 
vezana na svet duhovnosti in 
ezoteričnih zakonitosti. Vsekakor 

boste skozi lastno delo in prizadevanje pridobili 
upanje in energijo za prihodnost. Odločili se boste, 
odšli strmo naprej in blesteli v pogledu financ. Več 
bo tudi sproščenih pogovorov.

STRELEC
Vsekakor se boste izkazali v 
retoriki besed in dosegli uspeh. 
Pravzaprav povlečete določene 

niti tako, da se bosta lahko cedila med in mleko. 
Varovati se boste morali zapravljivosti, kajti denar 
prihaja in odhaja. V pogledu ljubezni bo pestro in 
zanimivo.

KOZOROG
Čeprav boste sami kovali načrte 
prihodnosti, ima za vas usoda 
presenečenje. Sprva morda ne-

koliko bolj šokantno, a nobena juha se ne poje tako 
vroča, kot se skuha. Odločili se boste in naredili 
spremembo na osebni ravni. Čeprav boste sprva 
dvomili, bodo odzivi pozitivni.

VODNAR
Kamenčki v mozaiku spoznanja 
se bodo zasukali tako, da ostaja 
upanje in da drzno verjamete 

v svoje sanje. Razmisliti velja tudi o tem, kaj vam 
podarja upanje in na delovnem mestu cvetite. Če 
ste pred kratkim pridobili službo, boste morali za-
vihati rokave.

RIBI
Čeprav veljate za ene med 
bolj umetniškimi znanji, boste 
omenjeno v tem tednu dali na 

stranski tir in se aktivno lotili vsega tistega, s čimer 
ste odlašali. Pravzaprav boste naredili določene 
premike na bolje in napredkom ne bo videti konca. 
Pri partnerju pa najdite prijatelja.

Zvezdni pozdrav! Tadej Šink, horarni astrolog

Ugankarski slovačrek: AETOS = italijanska znamka motorjev; ASZODI = madžarski skladatelj (Ferenc, 1929-7); AVZI = kraj južno od Vebakeivna na Norveškem; INTESTAT = pokojnik brez oporoke; KONRADS = 
avstralski plavalec (John, 1942-); NAJ = perzijsko ljudsko glasbilo, pihalo; REDIGAST = slovenski prabog, tudi Radogost; SASANIDI = perzijska vladarska dinastija; TRAMONT = belgijski filmski režiser in scenarist 
(Jean Claude, 1934-1996).

Rešitev te križanke: vodoravno: Stoa, troska, rante, Amiet, motokros, Aristofan, spornost, Konrads, trg, Eleazar, usta, rek, razvidnost, stemnitev, DV, VI, naj TOS, AJ, mel, omega, Ne, ihta, Atila, naravni, Kaas, 
nojevec, Aszodi, Arta, Iravadi, Tilia.

KLUBSKI PROGRAMI
Do petka, 12. decembra, je na ogled razstava Punk In 

Novi Val V Jugoslaviji Sloveniji.
Petek, 28. novembra, ob 19. uri: potopis: Filipini - skriv-

nostna dežela prijaznih ljudi. Matej Košir je popotnik, ki 
je po izobrazbi geograf in smo ga v CID že gostili. Tokrat 
nam bo predstavil zanimivosti in doživetja z otočja s pre-
senetljivo prestolnico Manilo, najstarejše riževe terase na 
svetu, petelinje boje, plemenske borbe med domačini, ki 
ponekod še veljajo za ljudožerce! Pa kulinariko, ki se ne 
brani niti pasjega mesa, rajske plaže, karaoke in ljudi, ki 
so popotnika povsem očarali.
SKUPNOSTNI PROGRAMI
Neformalno učenje

Še vedno je mogoče sodelovati v naslednjih tečajih in 
delavnicah:

tečaj bas kitare – mentor Herman Gajser
tečaj igranja na afriške djembe – mentor Boris Magda-

lenc
literarna skupina – mentorica Kristina Kočan
novinarska skupina – mentorica Polona Ambrožič
elektro delavnica – mentor Daniel Krapša

NOVO!
Tečaj znakovnega jezika gluhih– mentorica Marija Ko-

ser, tolmačka znakovnega jezika
Likovne cidarije - delavnice za osnovnošolce (od 1. 

do 9. razreda), namenjene spodbujanju njihove likovne 
ustvarjalnosti, osvajanju novih znanj in veščin na področ-
ju likovne umetnosti ter razvijanju njihovega samostojne-
ga likovnega izražanja.

V novembru vpisujemo v PRAZNIČNE DELAVNICE. 
Vodila jih bo Lea Kolednik, študentka likovne umetnosti 
na Pedagoški fakulteti v Mariboru. Zajemajo plastično ob-
likovanje, ki ga bodo udeleženci usvajali z izdelovanjem 
okraskov za jelko, okrasnih kipcev, figuric za jaslice in 
nakita. Potekale bodo ob četrtkih, 4., 11. in 18. decembra, 
od 16.30 do 18. ure. Cena vseh treh delavnic skupaj je 30 
EUR. Prijave zbiramo do zasedenosti mest.
NAŠE STALNO POVABILO

Mlade vabimo, da nam sporočite svoje interese glede 
preživljanja svojega prostega časa - potrudili se bomo 
omogočiti vse, ki so uresničljivi glede na naše zmožnosti.
INFORMIRANJE

Nova številka CIDOPISA je na voljo v CID Ptuj, v knjiž-
nici, na osnovnih in srednjih šolah, v kavarni KPŠ in na 
mnogih drugih mestih na Ptuju. Svoj brezplačen izvod 
lahko dobite v CID!

CID Ptuj, Osojnikova cesta 9, 2250 Ptuj, www.cid.si, 
tel 780 55 40, GSM 041 604 778, e-naslov cid@cid.si. CID 
Ptuj je od 1. junija odprt od ponedeljka do petka od 9. do 
18. ure.

CID vabi!



Upravni odbor strojnega 
krožka Posestnik, ki mu pred-
seduje Anton Zemljak, je 
pred časom na svoji seji potr-
dil udeležbo na omenjenem 
sejmu, tudi zaradi tega, ker je 
na njem sodelovalo podjetje 
MaterMacc, katerega pred-
stavnik za Slovenijo je na lan-
ski letni konferenci strojnega 
krožka predstavil program 
specialnih sejalnic v kmetij-
stvu. Kasnejša demonstracija 
mehanizacije je na šolskem 
posestvu na Turniščah kot 
prikaz štela tudi v petletno 
obveznost izvajalcev ukrepov 
SKOP. Člani krožka so na pot 
odrinili zgodaj zjutraj v petek, 
14. novembra, ter na prizo-
rišče prispeli v dopoldnevu 
istega dne.

Po uradnih podatkih je 
sejem v petih dneh obiska-
lo 140.682 obiskovalcev. V 
sklopu spremljevalnega pro-
grama so bile organizirane 
delavnice, seminarji, forumi 
in konference z demonstra-
cijami, npr. tudi spretnostne 
vožnje s traktorji, katerim so 
zadnja pogonska kolesa pri-
vzdignili in jih nadomestili 

s prosto vrtečimi transpor-
tnimi koleščki na posebnem 
hidravlično vodenem kovin-
skem okvirju. S tem so simu-
lirali nepredvidljive razmere 
pri upravljanju traktorjev kot 
transportnih agregatov. Da je 
bilo veliko stožcev zmaliče-
nih skoraj do nerazpoznavno-
sti, ni potrebno posebej pou-
darjati. Razstavišče, ki je bilo 
v ogromnih pokritih halah, je 
služilo kot razstavni prostor 
za preko 1600 razstavljav-
cev iz 40 držav sveta, tokra-
tni sejemski dogodek pa je bil 
še posebno svečan, saj so pra-
znovali 90-letnico traktorjev 
Fiat, in 75-letnico motorjev 
znamke Lamborghini. Poleg 
vodilne sejemske teme name-
njene področju biogoriva in 
obnovljivih virov energi-
je (kar se mimogrede sklada 
tudi s konceptualno miselno-
stjo in prizadevanjem Evrop-
ske komisije ter ukrepov 
skupne kmetijske politike), 
so veliko pozornost nameni-
li tudi področju tehnoloških 
inovacij v povezavi z labora-
torijskimi znanstvenimi razi-
skavami novih materialov ter 

mehatronike. Iz tega naslova 
so najboljšim dosežkom na 
gala spremljevalni prireditvi 
v Bologni (Re Enzo Palace) 
podelili nagrade »Tehnical 
Novelties award«. Prireditev 
so s svojim obiskom počastili 
še eminentni gostje iz politič-
ne srenje, ki imajo kar veliko 
besede v razvojnih usmeri-
tvah, seveda v smislu podpo-
re razvojnih projektov, kjer 
pa brez finančnih inputov te 
vedno dražje zgodbe nikoli 

ne bi doživele svojih ugodnih 
razpletov. Priznati pa je po-
trebno, da so lovke recesije 
prodrle tudi do tega segmenta 
kmetijstva, zato so mnogi po-
slovni partnerji svoje namere 
in ambicije opazno zavijali v 
tančico tovrstne negotovosti. 
Na forumu je sodelovala še 
ena slavljenka, namreč CEJA 
(Conseil européen des jeu-
nes agriculteurs, European 
Council of young farmers), ki 
je 6. novembra 2008 v Rimu 
praznovala svojo 50-letni-
co. Organizacija na evropski 
ravni združuje nacionalna 
združenja mladih kmetov, v 
Sloveniji je to ZSPM, Zveza 
slovenske podeželske mladi-
ne, le-to pa sestavljajo pravne 
osebe, Društva podeželske 
mladine  Slovenije. CEJA je ob 
koncu lanskega leta gostovala 
tudi v Sloveniji, ko so v Dobr-
ni izvedli Evropsko konferen-
co mladih kmetov ter izbrali 
Inovativnega mladega kmeta, 
ki mu je mikavno nagrado 
podelila sama Mariann Fi-
scher Boel, evropska komi-
sarka za kmetijstvo in razvoj 
podeželja. Imenovanje Inova-
tivnega mladega kmeta 2008 
bo 6. decembra v Žalcu. Sicer 
pa je bila razstavljena široka 
paleta kmetijske mehanizaci-
je za poljedelstvo, vrtnarstvo, 
travništvo, vinogradništvo, 
gozdarstvo … Videti je bilo 
mogoče celo kitajske traktor-
je, s katerimi Kitajci želijo na 
evropski trg, a hkrati opaziti 
nek čuden pridih optičnih in 
tehničnih kitajskih rešitev.

Po zaključku impozantne 
prireditve so se udeleženci 
ustavili še v nepozabnih Be-
netkah, obiskali pa so tudi 
tovarno leta 2008 zmagovite 
ekipe konstruktorjev formule 
1, Ferrari. Že na zunaj, pred 
tovarno, je viden ogromen 
vetrovnik, ki služi aerodina-
mičnim izboljšavam teh kot 
strela hitrih cestnih, športnih 
bolidov. Žal v proizvodne 
prostore obiskovalci ne sme-
jo, obiščejo pa lahko Gallerio 
Ferrari, kjer se lahko človek 
za 12 € vstopnine nagleda 
tega rdečega, preteklega in 
sedanjega hitrostnega čudeža 
na štirih kolesih …

Jože Murko,
Kmetijska svetovalna služba
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Podravje � Strojni krožek »Posestnik« v Italiji

Ogled kmetijske mehanizacije
EIMA (Esposizione Internazionale di Macchine per l'Agricoltura) je tradicionalni sejem kmetijske 
mehanizacije, katerega vsebina se odraža kot posledica močne mednarodne rasti kmetijskih trgov 
prav do nedavne preteklosti. S tega vidika bodo organizatorji ob tem sejmu organizirali še vzpore-
dne sejme, naslednje leto npr. v Abu Dhabiju (Združeni arabski emirati) in v Indiji.

Foto: Jože Murko

Pršilniki različnih izvedb

Od tod in tam
Zakl � 80 let Anice Copak

V Zaklu je praznovala 80 let Anica Copak. Njena 
največja ljubezen je vrtnarjenje, cvetje in urejanje okolice 
domačije ter ohranjanje starih predmetov, ki jih ima veliko. 
Poročila se je daljnega leta 1946. Negovala je bolno mater, 
očeta ni bilo več, zato se je morala poročiti zelo mlada, saj 
na srednje veliki kmetiji ni bilo moške roke. V zakonu so 
se jima rodile hčerke Marija, Brigita in Tamara. Z možem 
sta morala na kmetiji in hiši veliko postoriti, saj je bila hiša 
s slamo krita in narejena iz lesenih brun. Hiška ji še danes 
služi, ker so jo zelo lepo prenovili. Mož Viktor je umrl pred 
16 leti. Ker živi sama, se vedno veseli obiskov svojih treh 
hčera z družinami, 3 vnukov in 4 vnukinj. S ponosom pove, 
da je že tudi trikrat prababica.

Zdenka Golub

Podlehnik � 160 let Elizabete in Cecilije 

V novembru so člani podlehniške Karitas pripra-
vili praznovanje ob osemdesetem rojstnem dnevu 
dvojčic Cecilije in Elizabete Lozinšek. Najprej jima je 
čestital p. Janko Gašparič, predsednik Stanko Vaupotič z 
verzom, ki ga je spesnil prav zanju, nato pa jima je Marica 
Repinc poklonila darilo, vsi pa čestitali z globokim spošto-
vanjem. Upihnili sta tudi svečke na torti. Sta duhoviti dvoj-
čici, aktivni članici Karitasa, župnijski sodelavki, Haloze pa 
sta prehodili po dolgem in počez. Radi bereta, poklepetata 
o prebrani knjigi in radi imata živali. Rojeni sta 18. 11. 1928. 
Otroštvo sta preživeli v Dežnem na majhni kmetiji- kočariji. 
Sedaj živita v hiški ob župnijski cerkvi sv.Trojice.

Zdenka Golub

Ptuj � Cvetača velikanka sredi mesta

Pred kratkim je naše uredništvo obiskala naša zve-
sta bralka Otilija Privšek, upokojenka iz Kariževe 2 v 
Ptuju, sicer dolgoletna upravnica Pošte Kidričevo. V 
rokah je ponosno držala pravcato cvetačo velikanko, 
ki je zrasla na njenem vrtu ob hiši. Očiščena odvečnih 
listov je cvetača velikanka tehtala kar 2,55 kg, premer nje-
nega cveta pa je bil skoraj 40 cm. Zares, skoraj neverjetno. 
Sicer pa nam je gospa Tilčka zaupala, da je na njenem vrtu 
še pet velikih cvetač, a nobena ni zrasla tako velika. Zado-
voljna je tudi z rastjo drugih vrtnin, saj so zaradi ugodne 
poletne klime nadpovprečne velikosti. Tako bi zlahka našli 
še kakšno solato velikanko, predvsem endivija letos dobro 
uspeva, pravi, pa radič, zelje in blitva prav tako. Na vrtu pa 
ima tudi precej sadnega drevja, kjer je bilo letos veliko če-
šenj in marelic, breskev nekoliko manj, medtem ko je ore-
he, jabolka in hruške precej oklestila toča.

-OM

Foto: M. Ozmec

 Foto: ZG

 Foto: ZG

Foto: Jože Murko

Posvet pred nakupom

Foto: Jože Murko

Pred tovarno Ferrari
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Trenutno v Sloveniji deluje 
štirinajst Centrov vseživljenj-
skega učenja. Vseživljenjsko 
učenje je potreba sodobnega 
časa, Točke vseživljenjskega 
učenja so namenjene vsem, 
in to brezplačno. Danes v bi-
stvu ni več razlike med življe-
njem, učenjem in delom, ker 
je na koncu vse ena celota, 
tako je na najboljši možen na-
čin pospremil odprtje Cen-
tra vseživljenjskega učenja 
predstavnik ene od točk vse-

življenjskega učenja Danilo 
Čeh iz ZRS Bistra Ptuj.  

Odprtja so se udeležili 
konzorcijski partnerji Cen-
tra vseživljenjskega učenja 
in predstavniki podpornih 
partnerjev, občin, ki so poka-
zale veliko zanimanje za delo-
vanje Točk vseživljenjskega 
učenja in so tudi zagotovile 
prostore za njihovo delova-
nje. Iz ZRS Bistra je sodeloval 
Danilo Čeh, iz občine Videm 
župan Friderik Bračič, iz Mar-

kovcev župan Franc Kekec, 
iz Območne obrtno-podje-
tniške zbornice Ptuj Boris 
Repič, v. d. sekretarja, iz Ljud-
ske univerze Ptuj direktorica 
mag. Klavdija Markež in mag. 
Petja Janžekovič, iz Ormoža 
direktorica Knjižnice Franca 
Ksaverja Meška Milica Šavora 
in iz PRJ Halo Cirkulane Nata-
ša Erlač. V okviru Centra vse-
življenjskega učenja Podravje 
bo delovalo deset točk vseži-
vljenjskega učenja, decembra 

jih bodo odprli še v Majšper-
ku, Cirkulanah in Ormožu.

Direktorica Ljudske uni-
verze Ptuj mag. Klavdija Mar-
kež je poudarila, da so zelo 
zadovoljni, ker jim je uspelo 
Center vseživljenjskega uče-
nja pripeljati na Ptuj oziroma 
širše lokalno okolje. Gre v bi-
stvu za zelo pomembno pri-
dobitev za celotno Podravje, 
saj so se pod eno streho zdru-
žile vse oblike brezplačnega 
formalnega in neformalnega 
izobraževanja ter vse druge 
oblike, vključno s svetova-
njem, skratka vse, kar ljudje 
potrebujejo, s ciljem, da bi se 
izboljšala kakovost in učinko-

vitost sistemov izobraževanja 
in usposabljanja. Domače in 
tuje primerljive analize ka-
žejo, da v Sloveniji še nismo 
dovolj uspešni pri zagota-
vljanju pogojev za udeležbo 
vseh prebivalcev v procesu 
vseživljenjskega učenja, pri 
čemer velja še posebej opo-
zoriti na socialno izključene 
kategorije prebivalcev, ki 
nimajo dostopa do stalnega 
vseživljenjskega učenja in 
izobraževanja. To pa njihov 
že tako slab socialni in eko-
nomski položaj še dodatno 
poslabšuje. Glavni cilj delo-
vanja Točk vseživljenjskega 
učenja je povečati vključe-

nost prebivalstva v različne 
oblike neformalnega učenja, 
ne samo računalniškega opi-
smenjevanja. Center vseži-
vljenjskega učenja je izredno 
pomembna pridobitev z vidi-
ka socialnega, izobraževalne-
ga in svetovalnega področja, 
je še posebej poudarila direk-
torica LU Ptuj. Njegovo delo-
vanje v obdobju 2008/2013 
v celoti financirata Evropski 
socialni sklad in Ministrstvo 
za šolstvo in šport, seveda pa 
je njihov cilj, da bi na tem po-
dročju delovali še desetletja. 
V občinah Spodnjega Podrav-
ja so veseli, da se dejavnost iz 
Ptuja prenaša v lokalne sku-
pnosti, da bodo oblike nefor-
malnega izobraževanja čim 
bolj dostopne ljudem zunaj 
mesta, ki pogosto nimajo mo-
žnosti, da bi se zanje odločali. 
Z novim načinom delovanja 
pa postajajo te oblike izobra-
ževanja dostopnejše. Točke 
vseživljenjskega učenja so 
namenjene vsem prebival-
cem, še posebej pa bodočim 
podjetnikom, študentom 
(absolventom), mladim razi-
skovalcem, težje zaposljivim, 
dolgotrajno brezposelnim, 
ženskam po 50. letu starosti, 
socialno ogroženemu pode-
želskemu prebivalstvu, inva-
lidom, starejšim osebam in 
kmetom.

MG

Ptuj � Odprli Center vseživljenjskega učenja Podravje

Neformalno izobraževanje – potreba življenja
26. novembra so v Ljudski univerzi na Ptuju svečano odprli Center vseživljenjskega učenja Podravje, ob tem pa še sedem Točk vseživljenjskega učenja 
v Markovcih, na Destrniku, v Vidmu pri Ptuju, v ZRS Bistra Ptuj, CIPS-u na Ptuju, Območni obrtno-podjetniški zbornici in v Kidričevem.

Foto: Črtomir Goznik

Novembra je bila v prostorih Ljudske univerze Ptuj tiskovna konferenca, ki so jo povezali s svečanim 
odprtjem Centra vseživljenjskega učenja Podravje oziroma Točk vseživljenjskega učenja.

Foto: Črtomir Goznik

V okviru Centra vseživljenjskega učenja Podravje bodo delovale 
Točke vseživljenjskega učenja na več lokacijah na Ptuju, v Mar-
kovcih, Destrniku, Vidmu, na Destrniku, v Kidričevem, Cirkulanah 
in Ormožu.

Kot je pojasnil završki žu-
pan Miran Vuk, ki nas je o 
prejemu tožbe obvestil v sre-
do popoldne, je Občina Za-
vrč, ki jo zastopa odvetniška 
pisarna Čeferin iz Grosuplje-
ga, 11. julija 2007 vložila tož-
bo zoper občino Gorišnica, 
ki jo zastopa odvetnik Veljko 
Škovrlj iz Ptuja, zaradi uvelja-
vitve plačila dolga 77.953,01 
s pripadajočimi obrestmi. 
V sodbi je pojasnjeno, da se 
vloženi zahtevek nanaša na 
vrnitev takse za obremenje-
vanje vode in onesnaževanja 
okolja, ki jo je v letih 2001 
do 2005 na podlagi dogovo-
rov Občina Zavrč odstopila 
Občini Gorišnica, ta pa se je 
zavezala prejeta sredstva vr-
niti najpozneje vsakega 31. 
decembra posameznega leta. 
To pa se žal ni zgodilo.

Tožena stranka, torej Ob-
čina Gorišnica, je v odgovo-
ru na tožbo navedla svoje 
mnenje, da občine, ki nimajo 
primernih investicij, ne mo-
rejo pridobiti sredstev iz dr-
žavnega proračuna. Nadalje, 
da taksa za obremenjevanje 

okolja predstavlja namenska 
sredstva, ki jih tožeča stran-
ka, torej Občina Zavrč, na 
podlagi Uredbe o okoljski da-
jatvi za onesnaževanje okolja 
zaradi odvajanja odpadnih 
voda ne bi mogla pridobiti 
v svoj proračun. Svet občine 
Gorišnica tudi ni sprejel skle-
pa, s katerim bi župana poo-
blastil za podpis pogodb s to-
žečo stranko – Občino Zavrč. 
Občina Gorišnica pa navaja 

tudi, da ni sklenila dogovora 
o vrnitvi sredstev, ker bi to 
pomenilo kršitev zakona o 
javnih financah, saj naj bi šlo 
za pranje strogo namenskih 
sredstev.

Občina Zavrč pa zatrjuje, 
da je med strankama šlo za 
čisto pogodbeno razmerje, 
na osnovi katerega je Občini 
Gorišnica odstopila sredstva 
za njeno investicijo. Občina 
Zavrč v letih 2001 do 2005 ni 

izpolnjevala pogojev iz prej 
omenjene Uredbe o okoljski 
dajatvi za onesnaževanje oko-
lja zaradi odvajanja odpadnih 
voda in bi zato sredstva, ki bi 
se zbrala na njenem obmo-
čju, morala vrniti v državni 
proračun, zato je na podlagi 
dogovorov ta sredstva odsto-
pila Občini Gorišnica, vrnitev 
vseh sredstev pa je zahtevala 
za izvedbo lastne investicije.

Občina Gorišnica je tudi v 
nadaljnjih zatrjevanjih meni-
la, da Občina Zavrč kot tožni-
ca ni upravičena do vrnitve 
sredstev, ki jih je odstopila 
Občini Gorišnica, saj naj bi to 
pomenilo nezakonito razpo-
laganje z namenskimi sredstvi 
in zaobid uredbe. Določilo 
dogovorov naj bi nasprotova-
lo predpisom in morali, zato 
naj bi bila v smislu obligacij-
skega zakonika pogodba del-
no nična. Občina Zavrč naj 
ne bi imela nobene podlage 
za zahtevek, saj naj bi šlo za 
solidarnost med občinama, 
pravna podlaga nakazil pa 
naj bi bilo le darilo.

Občina Zavrč je sicer pri-
znala, da je šlo za namenska 
sredstva, ob tem pa navedla, 
da je omenjena sredstva od-
stopila na predlog Občine 
Gorišnica in ker je ocenila, 
da je bolje, da jih uporablja 
katera od občin na njenem 

območju, kot pa da gredo na-
zaj v državni proračun. Meni-
la je torej, da gre za dopustni 
pravni posel, ki nima značaja 
in pravne narave darilne po-
godbe ali katere koli druge 
brezplačne podlage.

Okrožno sodišče na Ptuju 
je po izvedenem dokaznem 
postopku, v katerem je pre-
gledalo in ocenilo vse listine, 
ki sta jih predložili obe stran-
ki, in po zaslišanju prič Slavka 
Visenjaka in Jerneja Šömna 
ter županov obeh pravdnih 
občin Jožeta Kokota in Mi-
rana Vuka, tožbenemu zah-
tevku Občine Zavrč ugodilo, 
saj je zaključilo, da je v celoti 
utemeljen.

Zoper omenjeno sodbo 
Okrožnega sodišča na Ptuju 
je sicer še možno vložiti pri-
tožbo v 15 dneh od prejetja 
pisnega opravka, vendar si v 
Občini Zavrč s tem ne belijo 
glave, saj so prepričani, da je 
dovolj dokazov, da je pravi-
ca na njihovi strani. In kako 
bodo reagirali na Občini Go-
rišnica? Župan Jože Kokot 
nam je včeraj v telefonskem 
pogovoru zatrdil, da te sod-
be sploh še ni prejel ter do-
dal, da se bodo, če je sodišče 
resnično razsodilo v korist 
Občine Zavrč, v Občini Go-
rišnica zagotovo pritožili, saj 
so prepričani, da se namen-
ska sredstva države lahko 
koristijo le za namene, ki so 
določeni z zakonom. In če bo 
tako, bomo o tem, kakšen bo 
sodni epilog omenjenega go-
spodarskega spora, zagotovo 
še poročali.

M. Ozmec

Zavrč-Gorišnica � Sodni spor zaradi nevrnjenih sredstev

Je Vuk ugnal Kokota?
Okrožno sodišču v Ptuju je po okrožni sodnici Mileni Vajda odločilo, da je Občina Gorišnica kot to-
žena stranka v gospodarskem sporu dolžna tožeči stranki, Občini Zavrč, plačati 77.953 evrov dolga 
z zakonskimi zamudnimi obrestmi, kar naj bi skupaj zneslo okoli 125.000 evrov, za nameček pa naj 
bi plačala še 5.812 evrov sodnih stroškov.

Foto: M. Ozmec

Župan občine Gorišnica Jožef Kokot: “Sodbe še nisem prejel; če je 
sodišče odločilo v korist občine Zavrč, se bomo zagotovo pritožili.”

Foto: M. Ozmec

Završki župan Miran Vuk s sodbo v rokah: “Z zadovoljstvom sem 
prejel sodbo v imenu ljudstva, ki je odločila v korist pravice, ta pa 
je očitno na naši strani, tako kot je naš denar.”



Nerešeno nacionalno vpra-
šanje je najedalo habsburško 
monarhijo. Na »ogroženem« 
spodnještajerskem območju, 
kjer je vse bolj izstopalo vpra-
šanje bodočnosti monarhije 
in kjer so se vse bolj oglašale 
zahteve po koncu vojne, je 
bilo za ptujske Nemce po-
membno obvarovati se pred 
slovenstvom. H krepitvi nem-
škega duha, nemške kulture 
in samozavesti naj bi svoj 
prispevek vnesli »pogovorni 
večeri« na Ptuju, na katerih 
so nastopale osebnosti av-
strijskega političnega življe-
nja; Ornigov občinski urad 
je taka srečanja odkrito pod-
piral. Hkrati je Štajerc ostro 
nastopal proti konceptu 
majniške izjave – proti »jugo-
slovanski sanjariji«, proti de-
klaracijskim shodom. Primer 
nam je zborovanje kmetske 
zveze v Zupančičevi gostilni 
na Ptuju 2. februarja 1918, ko 
je skupina štajercijancev ob 
policijskem spremstvu pod 
vodstvom Karla Linharta iz-
zivalno nastopila na shodu. 
Državni poslanec, ptujski po-
sestnik Mihael Brenčič, je na-
mreč zborovalcem pojasnil, 
da je že zahteval odgovor v 
avstrijskem državnem zboru 
o pregonih podpisnikov maj-
niške deklaracije.

Ptujski Nemci so se v tem 
času tudi vse bolj zavedali 
»zaskrbljujočih« razmer v »go-
spodarsko popolnoma izsesa-
nem« okraju zaradi »prenape-
tega« rekviriranja, ko je »potr-
pežljivo prebivalstvo« posta-
jalo nemirno. Tako je ptujski 
župan Josef Ornig velikokrat 
pisal avstrijskim državnim or-
ganom, a je hkrati za naspro-
tje med »nemškim mestom« 
Ptujem in »delom« nahujska-
nega slovenskega prebival-
stva v okraju obtoževal posa-
mezne narodnjake, tako dr. 
Franca Jurtela, dr. Miroslava 
Ploja in dr. Ivana Fermevca. 
Za ptujsko nemštvo je bila 
odločitev oblasti o prepovedi 
deklaracijskih shodov samo 
priložnost za odkrit politični 

nastop kljub težkim življenj-
skim razmeram. Dodajmo, da 
je Ornig nekajkrat terjal pri 
dunajskih uradih pomoč pri 
oskrbi prebivalstva, Štajerc 
pa je še 12. maja 1918 pisal o 
»brezobzirni« rekviziciji živi-
ne v izčrpanem okraju. Hkra-
ti je glasilo nenehno izražalo 
skrb za očuvanje nemštva. Ko 
je Štajerc npr. branil nemško 
šolo na Bregu v septembru 
leta 1918, je zapisal, kako so 
starši spoznali, »kateri narod 
in jezik ima boljšo bodoč-
nost«.

Strah pred morebitnim 
koncem habsburške monarhi-
je pa je vendarle tlel med spo-
dnještajerskim nemštvom, ki 
je iskalo pomoč v vladarski 
hiši. Slovenski gospodar je 
tedaj pisal o bojazni Nem-

cev in nemškutarjev pred 
jugoslovanskim gibanjem in 
o prizadevanjih, da bi se sre-
čali z avstrijskim vladarjem. 
Ptujski Nemci so se zavzeto 
vključevali v priprave na av-
dienco pri cesarju. V stiku s 
spodnještajerskimi župani je 
Josef Ornig od februarja 1918 
pripravljal odhod deputacije 
na Dunaj. Odlaganje spreje-
ma je bilo za ptujskega župa-
na zaskrbljujoče, ker je šlo za 
»nemško stvar«. 25. maja 1918 
je Ornig popeljal spodnješta-
jerske župane k cesarju Karlu 
I. v Baden pri Dunaju. Tam so 
prisotni zahtevali cesarjevo 
odločnost do tistih, ki spra-
vljajo državo v nevarnost. V 
nagovoru je Josef Ornig ce-
sarju izrazil naklonjenost do 
monarhije in hkrati obsodil 

zamisel o »nekem jugoslo-
vanskem kraljestvu«. Sprego-
voril je tudi zastopnik »čisto 
avstrijske« Štajerčeve stranke 
Karl Linhart in pozval cesarja, 
da v prid »mogočne« Avstrije 
zastavi svojo besedo pred ve-
liko nevarnostjo.

Pod vtisom cesarjevih be-
sed, da je potrebno za narode 
monarhije storiti kaj le »v av-
strijskem okvirju«, so ptujski 
Nemci hiteli zaščititi svoje 
interese. Nemško bodočnost 
so videli v vzgoji mladine. 
Zato je tudi občinski svet 
nasprotoval podržavljanju 
ptujske gimnazije kot dežel-
ne ustanove. Po Ornigu bi to 
imelo za posledico nastavitev 
slovenskih profesorjev na 
zavodu. Zato pa se je ptujski 
župan »iz narodnih razlogov« 
obračal na graško Südmark, 
dunajski Schulverein in dru-
ge urade za pomoč nemški-
ma dijaškemu in dekliškemu 
domu – »močnima stebro-

ma« pri krepitvi nemštva na 
Ptuju. Ohranjanje nemštva v 
ptujski »trdnjavi«, ki jo obkro-
ža okrog sto tisoč slovenskih 
prebivalcev, zadeva po župa-
novem mnenju širšo nemško 
skupnost. In četudi bi prišlo 
do jugoslovanske države, je 
potrebno dijaška domova 
ohraniti. Tako je pisal Josef 
Ornig.

Dogajanja na fronti in krha-
nje koalicije centralnih sil v 
zadnjih mesecih vojne so bila 
za ptujsko nemštvo znamenje 
začetka konca: manifest ce-
sarja Karla 17. oktobra 1918 je 
pomenil tudi razpad Avstro-
Ogrske; 11. novembra je mo-
narhija podpisala premirje. 
V oktobru mesecu se je Josef 
Ornig z ženo Avrelijo, roj. 
Straschill, umaknil v Gradec.

Prelomni dogodki so se-
gli tudi na naše območje. Na 
razvalinah habsburške mo-
narhije so podrejeni narodi 
polagali temelje lastne držav-

nosti. Že sredi avgusta 1918 
je bil v Ljubljani ustanovljen 
Narodni svet, 6. oktobra pa 
so zastopniki jugoslovanskih 
narodov v monarhiji ustano-
vili Narodni svet Slovencev, 
Hrvatov in Srbov. Isti dan je 
Ljubljana praznovala osvo-
boditev. Konec oktobra 1918 
je Narodni svet za Slovenijo 
sestavil Narodno vlado Slove-
nije. V obmejnih krajih pre-
vrata niso dočakali povsem 
nepripravljeni, saj je bila za 
njimi že živahna deklaracij-
ska dejavnost. Ob prevratu so 
bili na našem območju zdru-
ženi okoli Narodnega sveta 
za Štajersko, ustanovljenega 
26. septembra 1918. Ta je 
pod predsedstvom dr. Karla 
Verstovška dosegel pri gra-
škem namestništvu, da so 1. 
novembra nastopili v sloven-
skih krajih slovenski okrajni 
glavarji. Na Ptuju je bil to dr. 
Otmar Pirkmaier.

1. novembra 1918 je bivši 
major avstro-ogrske vojske 
Rudolf Maister prevzel po-
veljstvo nad Mariborom in na 
vsem »spornim« spodnješta-
jerskim območjem. Narodni 
svet je Maistru podelil čin ge-
nerala, slovenski vojaki pa so 
morali ostati pod orožjem.

Kaj se je dogajalo 
na Ptuju v teh pre-
vratnih dneh?

Prve vesti o državnem pre-
vratu so dospele na Ptuj proti 
večeru 29. oktobra, ko se je 
vrnil iz Ljubljane dr. Ivan Fer-
mevc. Še isti večer se je dogo-
voril z dr. Otmarjem Pirkma-
ierjem o nadaljnjih ukrepih. 
Naslednji dan so se zbrale v 
Narodnem domu ugledne 
politične osebnosti, da bi 
konstruirali Okrajni narodni 
svet. V predsedstvo so bili 
izvoljeni Mihael Brenčič, dr. 
Fran Jurtela in dr. Ivan Fer-
mevc kot predsedujoči.

Nadaljevanje prihodnjič 
Ljubica Šuligoj

Obhod po mestu v narodnih nošah. (Vir: ZAP.)
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Ptuj � V oktobrskih in novembrskih dneh pred 90 leti

Na razvalinah habsburške monarhije
Ko se na pomlad leta 1918 avstrijska ofenziva na Piavi ni posrečila in so na nemško ofenzivo na zahodu odgovorile antantne armade, je bil 
to tudi začetek konca habsburške monarhije. Vznemirjenost je zdaj zajela tudi ptujsko nemštvo. Sprehodimo se skozi ta čas.

Gerent dr. Fran Jurtela se je 18. decembra 1918 zavzel pri naro-
dni vladi v Ljubljani za nadaljnje avtonomne pristojnosti ptujske 
mestne občine. (Vir: ZAP.)

Podžupan nemškega občinskega sveta Johann Steudte se je 25. 
novembra 1918 zahvalil avstrijskim državnikom za sprejem in ra-
zumevanje v prizadevanjih vključitve ptujskega območja v okvir 
Nemške Avstrije. (Vir: ZAP.)

Z obhodom po mestu v narodnih nošah in zahvalno mašo pred dominikansko vojašnico je prebivalstvo 
proslavilo ustanovitev Kraljevine Srbov, Hrvatov in Slovencev. (Vir: Arhiv Zgodovinskega oddelka PMP.)
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STORITVE

AKCIJA JEKLENIH PLATIŠČ! Popusti 
do 35 %! Za: renault megane, scenic 
(6,0 x 14), ford focus, fusion, fiesta 
IV (6,0 x 15), VW sharan, seat alham-
bra, ford galaxy (6,0 x 15 in 6,0 x 16), 
renault laguna facelift (6,5 x 15) in 
BMW 5 (6,5 x 15). Vulkanizerstvo 
Korošec & Trgovina Kord-M, Mari-
borska c. 49/b, Ptuj. Tel. 02 788 50 
54.

SERVIS TV-aparatov ter ostale ele-
ktronike. Servis pralnih in sušilnih 
strojev. Storitve na domu. RTV-servis 
Elektromehanika Ljubo Jurič, s. p., 
Borovci 56 b. Tel. 755 49 61, GSM 
041 631 571.

36 LET SOBOSLIKARSTVA – PLE-
SKARSTVA Ivana Bezjaka, s. p., Vi-
tomarci. Brušenje parketa, fasade. 
Izkušnje, svetovanje, kvalitetno delo. 
Priporočamo se. Tel. 757 51 51, 
GSM 031 383 356; www.pleskar-
stvo-bezjak.si.

Mali oglasi

FASADE iz stiropora, mineralne 
volne, barvanje fasad, zaključni 
ometi, vsa notranja slikopleskar-
ska dela. Jože Voglar, s. p., Za-
bovci 98, tel. 041 226 204.

KNAUF (stene in stropi), PARKE-
TARSTVO in KERAMIČARSTVO 
Branko Černesl, s. p., KPK, Mu-
retinci 65 a, Gorišnica. Tel. 041 
457 037.

POLAGANJE TLAKOVCA – iz-
kopi, priprava terena, prevozi 
gramoza, prevozi in razkladanje 
z dvigalom. Janez Ploj, s. p., Dor-
nava 79 a, Dornava. Tel. 02 755 
27 40, GSM 041 612 929.

Petek, 28. november
17.00 Ptuj, Osnovna šola Olge Meglič, prireditveni prostor, prireditev ob 

dnevu šole s kulturnim program
18.00 Gorišnica, v občinski dvorani, poučno predavanje Dejavniki tveganja 

za srčnožilne bolezni, predavala bo gospa Marta Tetičkovič Ranfl, 
dr. med., specialistka splošne medicine, po predavanju bo možno 
merjenje krvnega tlaka in sladkorja

19.00 Podlehnik, v dvorani, kulturni večer Po kruhu diši, pripravlja KD Pod-
lehnik v sodelovanju z Društvom podeželskih žena občine Podlehnik

19.00 Ptuj, cerkev svetega Petra in Pavla, Karitas ptujske in završke de-
kanije prireja v tednu karitasa, ki poteka pod geslom Rad te imam, 
zaupam ti!, 14. dobrodelni koncert

19.00 Ptuj, CID, potopis Filipini – skrivnostna dežela prijaznih ljudi, z vami 
bo popotnik Matej Košir

19.30 Maribor, SNG, balet, premiera, La Traviata, VelDvo, za abonma 
Opera in Balet premiera in izven

20.00 Maribor, SNG, drama, Za narodov blagor, StaDvo, za abonma 
Drama in izven

- Ptuj, CID, neformalno učenje, tečaj bas kitare, tečaj igranja na 
afriške djembe, literarna skupina, novinarska skupina, elektro delav-
nica …

Sobota, 29. november
  9.30 Ormož, jedilnica osnovne šole, proslava ob dnevu starejših občanov
10.00 Miklavž pri Ormožu, srečanje starejših občanov vseh, ki so dopolnili 

70 let
11.00 Maribor, prostori Waldorfske šole, božični bazar
17.00 Ormož, poročna dvorana gradu, okrogla miza o duhovnosti, religijah 

in medregijskem dialogu
18.00 Vitomarci, telovadnica POŠ, osrednja slovesnost ob 10. prazniku 

občine Sveti Andraž v Slovenskih goricah
18.00 Ormož, zelena dvorana Glasbene šole, koncert učencev Glasbene 

šole Ormož
18.30 Središče ob Dravi, Sokolana, proslava ob 40-letnici Teritorialne 

obrambe s slavnostnim koncertom orkestra slovenske vojske
19.00 Ptuj, klub Gemina XIII, I. Štajerski večer v grand hotelu Primus
19.30 Maribor, SNG, balet, La Traviata, VelDvo, za izven
20.00 Maribor, SNG, drama, Za narodov blagor, StaDvo, za abonma 

Drama vikend 1 in izven
- Ormož, izlet na Mojstrovko, zelo zahtevna tura, prijave na telefon 

041 698 741

Ponedeljek, 1. december
20.00 Maribor, SNG, drama, Za narodov blagor, StaDvo, za abonma Dija-

ški 3 in izven

TV Ptuj
Sobota ob 21.00 in nedelja ob 10.00: Otvoritev 

hotela Mitra. Tabor zveze Društev gene-
rala Maistra na Ptuju. Razstava v spomin 
generalu Maistru. Predstavitev knjige Javne službe, državne 
pomoči in javno-zasebna partnerstva. Premiera filma o fotografu 
Stojanu Kerblerju. Umetnine iz keramike na ogled v Miheličevi 
galeriji na Ptuju. Ljubiteljski likovniki razstavljajo v Salonu ume-
tnosti na Ptuju. Zaključek bralne značke v Knjižnici Ivana Potrča 
Ptuj. Gost Viktorinovih večerov Lojze Peterle, evropski poslanec. 
Dejaven Svet za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Mestne 
občine Ptuj. Svetovni dan spomina na žrtve prometnih nesreč, 
dokumentarni film Padel je velikan. Revija pihalnih orkestrov v 
Gimnaziji Ptuj.

Kino Ptuj
28., 29. in 30. november, ob 19.00 Žaga 5 – grozljivka. Ob 21.00 Dar Fur: 

Vojna za vodo – dokumentarec.
Sobota, 29. 11., ob 21.00 Dar Fur: Vojna za vodo – dokumentarec (po pred-

stavi bo gost Tomo Križnar odgovarjal na vprašanja o filmu).

Prireditvenik 

NOVO NA PTUJU! Trajno od-
stranjevanje dlak, pigmentnih in 
žilnih nepravilnosti z elos tehno-
logijo. MILUMED, d. o. o. Tel. 02 
745 01 43 www.milumed.si

STROJNI ESTRIHI IN OMETI. 
Pero Popovič, s. p., Gajevci 26 a, 
Gorišnica, tel. 041 646 292.

WELLNESS KLUB PTUJ, Cvetkov 
trg 1 (Zlata črta), Ptuj, organizi-
ra brezplačne Wellness analize 
telesa in svetovanje o zdravem 
načinu življenja. Kontaktni osebi: 
Darinka 041 461 266, Tomaž 
031 621 594. Uradne ure od 
ponedeljka do petka od 11. do 
13. ure.

ZAMUŠANI, vinograd na parceli 
1460 m2, z možnostjo gradnje vin-
ske kleti ali vikenda na lepo razgledni 
točki, prodamo, cena 5.300 €. Tel. 
041 245 054.

PRODAMO enonadstropno hišo v 
Dražencih 34 c, p. Hajdina, in podari-
mo lepo vrtno zemljo. Franci Pernat, 
Draženci 34 c. Tel. 031 763 222.

V GORIŠNICI pri Ptuju prodam sta-
novanjsko hišo 100 m2, popolnoma 
obnovljeno zunaj in znotraj, z urejeno 
okolico, cena ugodna. Tel. 031 684 
075.

PRODAMO hišo z zemljo v Vintarov-
cih 65, Destrnik. Tel. 041 987 378 ali 
031 641 923.

PTUJ, manjšo stanovanjsko hišo, 
delno adaptirano, vseljivo, na lepi 
lokaciji, zemljišča 9 a, prodam. Cena 
95.000 €. Tel. 041 245 054.

IZVAJAMO vsa gradbena dela: no-
vogradnje, adaptacije, ometi, ograje, 
polaganje tlakovcev, izdelava škarp 
ter manjši izkopi, ugodno. Priporo-
čamo se. Zidarstvo Hami, Milan Ha-
meršak, s. p., Jiršovci 7 a, Destrnik, 
telefon 051 415 490.

PVC-OKNA IN VRATA ter izvedba 
predelnih sten, spuščenih stropov 
in izdelava mansardnih stanovanj – 
ugodno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 
52, Ormož, GSM 041 250 933.

UGODNA PRODAJA: stenski opaž: 
12, 16, 20 mm, ladijski pod, bruna, 
rezan les, možna dostava. Informaci-
je 03 752 12 01, GSM 041 647 234, 
tinles@siol.net, www.tinles.si, TIN 
LES, d. o. o., Stranice.

PREMOG, zelo ugodno, z dostavo. 
Telefon 041 279 187, Prevozništvo 
Vladimir Pernek, s. p., Sedlašek 91, 
Podlehnik.

KMETIJSTVO

ODKUPUJEMO suhe bučnice. Tel. 
740 82 22.

PRODAM bikca ter krave in telice po 
izbiri. Tel. 041 288 063.

PRODAJAMO jabolka za ozimnico 
sorte jonagold, zlati delišes, idared. 
Sadjarstvo Ber, Kočice 38, Žetale. 
Tel. 769 26 91, možna dostava.

PRODAM visoko brejo kravo. Tel. 
753 51 01.

PRODAM hlevski gnoj. Tel. 740 84 
27.

SADNO DREVJE, jablane stare in 
nove sorte, hruške, breskve, mareli-
ce, slive, višnje, naši, nešplje, kutina 
ter češnje tudi na šibko rastoči pod-
lagi gizela vam nudi Drevesnica Holc 
pri gasilskem domu Grabšinski breg, 
Zagorci 61, Juršinci. Telefon 758 08 
91, 041 391 893.

NESNICE rjave, stare 13 tednov, pro-
dam, 3 EUR, dostava na dom. Marčič, 
Starošince 39, telefon 792 35 71.

PRODAM štiri ovce in štiri podarim 
kupcu. Telefon 763 10 91.

MOTORNA VOZILA

PRODAM Škodo favorit, letnik 
1991, prevoženih 70000 km (2. 
lastnica). Tel. št.: (02) 783 0411 ali 
041 754 854.

PRODAM renault megan 2,0, letnik 
97. Tel. 040 155 105.

PRODAM štiri zimske gume z jekle-
nimi platiščih, Unirojal 175 /70/14 
T, rabljene eno sezono. Tel. 041 522 
165.

EKSPRES POPRAVILA OBLAČIL. 
Milena De Vektory, s. p., Mari-
borska cesta 15, Ptuj. Telefon 
051 413 354.

ZA DELAVCE oddamo v najem 
opremljeno hišo z 10 ležišči v 
bližnji okolici Ptuja. SC LARS, 
d. o. o., Mariborska c. 35 a, Ptuj. 
Tel. 02 788 59 60, gsm: 041 
834 860.

VSE IZ INOXA: cevi, pločevi-
na, palice, vrvi, vijaki, dimniki, 
okovje, ograje po načrtu, dobite 
v trgovini Ramainoks, d. o. o., 
Kopališka 3, Kidričevo, 02 780 
99 26.

PO ZELO UGODNIH CENAH 
odkupujemo vse vrste hlodovi-
ne. Možnost odkupa na panjih. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3/D, 
3250 Rogaška Slatina. Ostale 
informacije dobite na tel. 041 
326 006.

POKRIVANJE STREH Z VAŠIM 
ALI NAŠIM MATERIALOM VAM 
NUDI PODJETE Tesarstvo Milan 
Mlakar, s. p., Domžale, za opra-
vljeno delo garancija. Telefon, 
faks 01 724 26 45 ali 041 223 
389.

IZVAJAM strojne omete. IUST, 
Vinko Kokot, s. p., Dravski dvor, 
Ul. Paherjevih 4. Miklavž. Tel. 
041 726 398.

VELIKA PREDNOVOLETNA 
AKCIJA: fasada + financiranje! 
Garantiramo ugodne cene izo-
lacijskih fasad. Nudimo ugodno 
kreditiranje preko UniCredit 
Bank. SC LARS, d. o. o., Maribor-
ska c. 35 a, Ptuj. Tel. 02 788 59 
60, gsm 041 834 860. 

DO 40 % znižanje avtoplaščev, 
ponudba velja do odprodaje za-
log, nudi Vulkanizerstvo Zdravko 
Lamot, s. p., Ulica svobode 13, 
2204 Miklavž, tel. 02 629 62 
77.

DOM-STANOVANJE

IŠČEMO opremljeno garsonjero ali 
enosobno stanovanje v Ptuju. Tele-
fon 031 297 127.

NEPREMIČNINE

VIR PRI ZADRU, parcelo z začeto 
gradnjo, s hišno številko, prva vrsta 
od morja, v lepem urejenem naselju, 
prodam. Tel. 041 245 054.

RAZNO

PRODAM ladijski pod debelin 12, 16 
in 20 mm, bruna ter ostali gradbeni 
les, možna dostava. Tel. 041 331 
831.

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce in drobna-
rije. Plačam takoj. Telefon 041 897 
675.

ZELO UGODNO prodam nerjaveče 
sode, 50 l, CO2 jeklenke, betonske 
cevi, premer 30 cm, 500-l hladilno 
komoro. Tel. 041 245 054.

PRODAM klavirsko harmoniko Hoh-
ner atlantic deluxe 120-basno in kla-
virsko harmoniko Hohner 96-basno 
ter diatonično trivrstno. Telefon 041 
733 973.

VIŠJA STROKOVNA ŠOLA ŠC PTUJ, ki v sodobno urejenih pro-
storih nekdanje vojašnice na Vičavi izobražuje redne in izredne štu-
dente v programih EKONOMIST, MEHATRONIKA ter UREJANJE 
PODEŽELJA IN KRAJINE, želi v svoj predavateljski zbor pritegni-
ti nove sodelavce iz gospodarstva, pa tudi negospodarstva.
Ste pripravljeni svoje bogato visokošolsko ali morda tudi akadem-
sko znanje, pridobljeno tudi z večletnim delom v praksi, prenesti 
na generacije sedanjih in bodočih študentov?
Na spletni strani www.scptuj.si je vse, kar morate vedeti, preden 
se odločite za klic na št. 787 18 12 zaradi razgovora o možnostih 
sodelovanja.
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V SPOMIN

Mariji Mohorič
IZ TRNOVSKE VASI 25

Minilo je leto, ko smo se odeli v žalost, 
črnino in poskušali razumeti, da te ni 
več med nami.
Draga Marica, spomin ostaja v naših srcih živ in ljubeč.

Vsi domači

Kje si, mama, naša,
kje mili tvoj obraz ...
Kje je roka tvoja,
ki skrbela je za nas ...

SPOMIN
Mineva eno leto, odkar nas je zapustila 
naša mama, babica, prababica, tašča in 
sestra

Marija Sok
ZAMUŠANI 55
Hvala sem, ki prižgete svečko in postojite ob njenem grobu.

Njeni najdražji

V naša srca si se vpisal,
čas ne bo nikoli te izbrisal,
pa čeprav spokojno spiš,
z nami kakor prej živiš.

V SPOMIN
Janez Pulko
1943 - 1998

IZ DOBRINE 46
22. novembra je minilo deset let, odkar si nas zapustil, naš 
dragi oče, tast in dedek.
Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem grobu in 
poklonite cvet ali svečko.

Žalujoči: hčerka Ida z Alešem ter vnuka Marko in Jan

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame, tašče, 
babice in prababice

Rozalije Haložan
IZ PLANJSKEGA

se iskreno zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, znancem 
in prijateljem, ki ste nam stali ob strani in nam izrekli sožalje. 
Hvala za podarjene sveče, cvetje in sv. maše. Prav tako tudi 
g. župniku za opravljen cerkveni obred, govornici ob odprtem 
grobu in pogrebnemu podjetju Mir za vse opravljene storitve.
Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči: vsi njeni

Ko živel sem, ljubil sem vas vse.
Zdaj, ko me več med vami ni,
ljubite me v spominu vi.
Povsod, kjer hodil si,
za tabo so bile sledi,
sledi marljivih rok,
le zadnja sled vodi tja,
kjer ni nazaj poti.
Za vse še enkrat hvala,
in če usoda nam bo dala,
morda nekje spet snidemo se mi!

SPOMIN
Mineva deseto leto, odkar nas je zapustil naš dragi in zlati 
mož, oče, tast in dedek

Martin Novak
IZ BRATISLAVCEV 11
27. 9. 1931 - 28. 11. 1998

Dobrota tvojega srca ne mine, hvaležnost bogati spomine. 
Iskrena hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njegovem 
grobu.

Tvoji najdražji, ki te bomo imeli vedno radi

Že trideset let v grobu spiš,
v mislih naših še živiš,
spomin nate še vedno zaboli,
ker tebe več med nami ni.
Dokler bomo mi, boš z nami tudi ti.

V SPOMIN
29. novembra mineva 30 let, odkar nas 
je zapustil

Janez Mahorič
Z GOMILE 1 PRI DESTRNIKU
Iskrena hvala vsem, ki se ga radi spominjate, mu prižgete 
svečko in poklonite lepo misel.

Vsi tvoji

Tiho teče reka življenja,
tiho teče solza lepega spomina,
umre srce, a ostane bolečina
v srcu dragega in večnega spomina.

SPOMIN
29. novembra mineva 10 let, odkar te ni 
več med nami

Terezija Gavez
CIRKULANE 20
Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njenem grobu in ji 
prižigate svečo.

Tvoj najdražji

Ko so vama pošle moči,
zaprla sta trudne oči,

a čeprav spokojno spita,
z nami naprej živita.

V SPOMIN

Kokol

Hvala vsem, ki jima poklonite lepo misel, svečko ali cvet.
Njuni najdražji

Elizabeta
2 leti

Martin
7 let

Rad si imel ljudi okrog sebe,
jih razveseljeval in spoštoval,
toda – zaman je bil tvoj boj,
zaman vsi dnevi tvojega trpljenja,
bolezen je bila močnejša od življenja.

SPOMIN

Danes mineva leto dni, odkar si nas 
zapustil, dragi

Milan Božičko
IZ SLAP 22 A, PTUJSKA GORA

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu z lepo mislijo.

Vsi najdražji

Tvoje pridne roke,
pošteno in dobro srce
so naš ponos
in lep spomin na te.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi sina, brata, strica in 
botra

Antona Hercoga
IZ SLATINE 44

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, 
darovali cvetje, sveče in za svete maše, nam pa ustno in pisno 
izrekli sožalje.
Zahvala g. dekanu Emilu Dreuu za opravljen pogrebni obred, 
pevcem za odpete žalostinke, govorniku g. Miru Lesjaku za 
poslovilne besede, godbeniku za odigrano Tišino, DU Cirku-
lane, praporščaku, zastavonoši, obema nositeljema križev, 
pogrebnemu podjetju Mir za opravljene storitve.
Vsem še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: mama in bratje z družinami

Za vsakogar pride enkrat pomlad,
ki je nikoli ne bo dočakal.

ZAHVALA
Naslednje pomladi ne bo dočakal naš 
mož, oče, dedek in tast

Slavko Valant
Radi bi se zahvalili ge. Jovanović, dr. med., g. Novaku, dr. med., 
in prof. dr. Zwittru, dr. med., ki so mu pomagali premagovati 
bolezen.
Hvala pogrebnemu podjetju Mir, govornici ge. Pulko, p. Gav-
denciju za opravljen obred, govorniku LD Dravinja-Majšperk 
g. Avblju, rogistom in članom LD Dravinja-Majšperk za zadnje 
slovo in zadnji pogon. Hvala članom Lovskih družin Cirkovce, 
Kidričevo, Podlehnik, Stoperce in Žetale.
Hvala sorodnikom, sosedom in znancem, zaposlenim Perut-
nine Ptuj, d. d., in In obs medicus, d. o. o., za izrečena ustna in 
pisna sožalja, za darovano cvetje, sveče in maše.
Hvala vsem, ki ste kakor koli pripomogli, da smo se tako dos-
tojno poslovili od njega.
Še enkrat hvala vsem in vsakomur posebej.
Naj počiva v miru.

Žena Rozalija, hčerki Milena in Nada z družinama

Že leto dni v grobu spiš,
v mislih naših še živiš,
spomin na tebe še vedno zaboli,
ker tebe več med nami ni.
Dokler bomo mi,
boš z nami tudi ti.

Na grobu lučke ti gorijo
in rožice tvoj zadnji dom krasijo.
A če bi te solza obudila,
ne bi tebe, draga mama,
črna zemlja krila.

SPOMIN

30. novembra mineva leto žalosti, odkar nas je za vedno zapu-
stila naša draga žena, mama, sestra in svakinja

Kristina Lah
IZ LEŠNICE 18, ORMOŽ

Hvala vsem, ki ji prižigate sveče, nosite cvetje in z lepo mislijo 
postojite ob njenem preranem grobu.

Njeni najdražji

ASFALTIRANJE
WILLIAMS d.o.o.

E - mail: asfalti@williams.si
www.williams.si

GSM.: 051 626 075 041 345 711,

Razpored dežurstev 
zobozdravnikov

Petek, od 13.00 do 19.00 ure
Sobota, od 7.00 do 12.00 ure

Zorica Kurilj, dr.dent.med.
Ptuj, v Platani



Toda tudi po tem jeznem 
medklicu so mladi ostali na 
stališču, da se pač lahko seksa 
tudi brez ljubezni, ko pa jih je 
Gerlova izzvala z vprašanjem, 
ali bi sami to naredili, ne da 
bi bili v partnerja zaljubljeni, 
so bili, zanimivo, enotnega 
mnenja, da ne bi. Vsaj zdaj ne, 
morda pa kdaj v prihodnosti, 
kajti kdo od njih pa ve, kako 
bodo razmišljali in živeli čez 
deset let ... Zanimivo ob tem 
je bilo, da so to mnenje delili 
tako fantje kot dekleta, brez 
razlike. Sicer pa so bili dokaj 
enotnega mnenja, da je pri 
spolnosti ljubezen vsekakor 
zaželena, če že ne nujno po-
trebna.

Je spolnost nekaj 
naravnega ali nekaj 
posebnega?!

Na vprašanje, kdaj zače-
ti s spolnostjo, da bo lepa, 
so mladostniki odgovarjali 
dokaj uniformirano, da pač 
takrat, ko so zreli, kaj pa ta 
pojem dejansko predstavlja, 
je bilo zavito v meglo. S po-
močjo Gerlove so se nekako 
zedinili, da morajo biti ljudje 
za lepo spolnost tako fizično 
kot psihično odrasli in zre-
li, sposobni sprejemati tudi 
posledice, kot je morebitna 
nosečnost, ter se uspešno 
spopasti tudi z morebitnimi 
razočaranji. Kljub temi pa so 
kot starostno mejo za začetek 
spolnega življenja definirali 
srednješolska leta, torej po 
končanju osnovnošolskega 
izobraževanja. Nadvse zani-
miva ugotovitev za tako mla-
de glave pa je bila tudi ta, da 
je lep spolni odnos odvisen 
tudi ali celo predvsem od pri-
čakovanj obeh vpletenih; to-
rej, če so pričakovanja preve-
lika, nerealna ali pa jih spolni 
partner pač ni izpolnil iz ka-

kršnegakoli razloga, je lepota 
akta hudo pod vprašajem.

Prav luštno pa je bilo sli-
šati tudi izjave o tem, ali je 
spolnost nekaj naravnega ali 
nekaj posebnega, kjer so se 
mladostniki kar lovili med 
obema pojmoma, ki bi verje-
tno še marsikateremu odra-
slemu naredila sive lase. Ugo-
tavljali so, da je spolnost po 
eni strani čisto naravna stvar 
v smislu biološke potrebe, 
razmnoževanja in načina ži-
vljenja ljudi, da pa je po drugi 
strani tudi nekaj posebnega, 
sploh ko se zgodi prvič ... in 
hkrati vsakokrat, ko se zgodi 
prvič z drugim, novim par-
tnerjem.

Več kot dveurno parlamen-
tarno razpravo na temo ljube-
zni in spolnosti so zaključili 
s problematiko istospolnih 
partnerjev, kjer so ugotavljali, 
da pač v naši družbi še vedno 
veljajo hudi predsodki glede 
tega, zaradi česar trpijo pred-
vsem otroci staršev, ki se od-
ločijo za takšno partnerstvo, 
saj so na nek način še vedno 
ožigosani, vsaj tako ali še bolj 
kot istospolna partnerja.

Sicer je upati, da pro-
stodušne in iskrene izjave 
osnovnošolcev, predvsem 
kar zadeva (ne)povezanost 
spolnosti in ljubezni, niso 
rezultat osebnih izkušenj, 
ampak le videnega, slišanega 
in prebranega – že to pa je 
dovolj za razmislek, kakšne 
vrednote bodo obvladovale 
življenje prihodnjih genera-
cij odraslih ...

SM

Pri vprašanju, kaj je pravza-
prav ljubezen, se mladostni-
kom niti ni prehudo zatikalo; 
strinjali so se, da je to nekaj 
lepega, med odgovori pa so 
se znašli tudi takšni, da je to 
vez med ljudmi, da je to po-
ljub, da je to najlepši trenu-
tek, da je ljubezen povezana 
s čustvi, da je to nekaj naj-
lepšega, kar lahko da človek 
drugemu in tudi prejme od 
drugega, da ljubezen pomeni 
biti nekomu zvest, da je to ne-
kaj, kar nosimo v srcu, da je 
to poseben občutek do dolo-
čene osebe ... Do tu vse lepo 
in prav, ko pa so razpravljav-
ci dajali odgovore na to, kaj 
je spolnost, se je začela prav 
zanimiva debata med njimi 
samimi, ki je moderatorka 
Nevenka Gerl od začetka ni 
hotela posebej usmerjati.

Tako je bilo za začetek sli-
šati, da je spolnost »izraz do 
osebe, ki se ji predaš«, na kar 
je takoj sledila replika, da se 
predaš lahko tudi policistom, 
pa to menda nikakor ni spol-
nost. Naslednja trditev je na-
vajala, da je spolnost fizična 
združitev dveh, ki se imata 
ponavadi rada, pri čemer pa 
se je že začel pogovor o tem, 
da za sam spolni akt ljube-
zen ni nujno vedno prisotna, 
ampak se ta lahko zgodi tudi 
brez nje. Temu je sledila teza, 
da je spolnost seks, pa spet 

Najbolj zanimive izjave malčkov v vrtcu o tem, kaj je 
ljubezen:

- to je, ko dedek babici lakira nohte na nogah, ker se 
sama ne more več sklanjati;

- ljubezen je, ko daš drugemu večji del svojega pečenega 
krompirčka, pa ne vzameš nič nazaj;

- ko se smeješ, čeprav si utrujen;

- ko mami najprej poskusi kavo, ali je dobra, šele potem 
jo da očiju popiti;

- ko se ti trepalnice kar naprej spuščajo gor in dol;

- ko mamica vidi atija v kopalkah in si sploh ne misli, 
da je to žalosten prizor ...

Napoved vremena za Slovenijo Danes bo sprva še pretežno 

jasno z meglo po nekaterih ni-

žinah. V nižjih delih Primorske 

ter v jugovzhodni in severovzho-

dni Sloveniji bo večinoma deže-

valo, drugod večinoma snežilo. 

Najnižje jutranje temperature 

bodo od -10 do -2, ob morju 0, 

najvišje dnevne od -1 do 3, na 

Primorskem do 8 stopinj C.

V soboto in nedeljo bo oblač-

no. Občasno bodo padavine, 

več jih bo v nedeljo in pogostej-

še bodo v zahodni Sloveniji. Po 

nižinah bo večinoma deževalo. 

Burja bo v soboto dopoldne po-

nehala.

Ptuj � Osnovnošolci o ljubezni in spolnosti

Za seks ni nujno biti zaljubljen ...
Debata osnovnošolcev na letošnjem ptujskem občinskem otroškem parlamentu se lahko v zgodovino parlamentarnih sre-
čanj brez dvoma zapiše kot ena najbolj zanimivih in po svoje tudi šokantnih. Mladi udeleženci parlamenta so namreč razpra-
vljali o tem, kaj je ljubezen in spolnost, kako gledajo na to in ali je predpogoj za spolne odnose ljubezen.

Učinkovita raba energije:

Elektrotehnika:

- vgradnja toplotnih črpalk
- soproizvodnja toplote in elektrike (kogeneracija)
- zmanjšanje stroškov ogrevanja do 70%

- instalacije      - avtomatizacija
- meritve - videofoni

Z avtomobilom pred vlak
Na nezavarovanem prehodu 

ceste čez železniško progo v Nji-
vercah se je 21. novembra nekaj 
minut po polnoči zgodila prome-
tna nesreča, v kateri je bila ena 
oseba hudo poškodovana. 45-le-
tni voznik osebnega avta Citroen 
ZX je vozil po nekategorizirani 
javni cesti proti regionalni cesti 
Zg. Hajdina-Kidričevo. V križišču 
je zapeljal v desno, na lokalno 
cesto in na nezavarovan prehod 
preko železniške proge, tedaj pa 
je po železniški progi z njegove 
desne strani pripeljal tovorni vlak 
in trčil v osebni avto. Vlak je oseb-
ni avto po trčenju potiskal naprej 
več kot 90 metrov. Voznik je ostal 
ukleščen v vozilu, rešili so ga šele 
gasilci, zaradi hudih poškodb pa 
je bil z reševalnim vozilom odpe-
ljan v bolnišnico.

Tatova na skuterjih
Policisti PP Ptuj so 19. novem-

bra odkrili dva storilca kaznivih 
dejanj velike tatvine in poskusa 
velike tatvine. Obravnavali so 
omenjeni kaznivi dejanji, ki sta ju 
27. oktobra v popoldanskih urah 
izvršila neznana storilca. S sku-
terjem črne barve sta se pripe-
ljala do oškodovanke, sopotnik 
ji je hotel iztrgati torbico iz roke, 
vendar je bil pri tem neuspešen. 
Po tem neuspelem poskusu sta 
sedla na drugi skuter, tokrat ru-
mene barve, in dejanje ponovila 
na ulici Ob Grajeni. Zapeljala sta 
do oškodovanke, ki se je peljala 
s kolesom, sopotnik pa ji je iz ko-
šare na kolesu odtujil torbico. Iz 
torbice sta vzela denar, nato pa 
jo odvrgla. Osumljenca bodo po-
licisti kazensko ovadili.

Zaradi prevelike hitrosti 
s ceste

23. novembra ob 5. uri se je 
na regionalni cesti izven naselja 
Verjane zgodila prometna nesre-
ča zaradi neprilagojene hitrosti 
vožnje. 19-letni voznik osebne-
ga avtomobila znamke VW golf, 
doma iz okolice Lenarta, je vozil 
iz smeri Oseka proti Sveti Trojici. 
Izven naselja Verjane ga je za-
čelo z vozilom zanašati. Zapeljal 
je izven vozišča, kjer se je vozilo 
prevrnilo na streho. V vozilu sta 
bila še sopotnika, moška, stara 
19 let, iz Kremberka in Zgornje-
ga Porčiča. Vsi trije so bili zaradi 
hujših poškodb odpeljani v UKC 
Maribor.

S kolesom padel na 
klancu

Na lokalni cesti v naselju 
Godeninci, občina Središče ob 
Dravi, se je 21. novembra okoli 
17. ure 67-letni kolesar huje po-
škodoval. Med vožnjo po klancu 
navzdol je izgubil oblast nad ko-
lesom in padel. Zaradi poškodb 
je bil odpeljan v ptujsko bolni-
šnico.

Vlomi, tatvine
V noči s 25. na 26. november 

je bil v Slovenski Bistrici na Tom-
šičevi ulici s parkirnega prostora 
ukraden osebni avto VW golf IV 
srebrne barve, reg. številk MB 
K1-96Z, poškodovan po zadnjem 
desnem blatniku, in sicer so na 
njem sledovi modre barve.

Neznanec je v noči na 24. 
november v Levanjcih pri Ptuju 
odtujil osebni avto VW vento, 
registrskih številk MB 97-40K, 
temno sive barve.

Neznanec je v noči na 24. 
november v Bukovcu pri Slo-
venski Bistrici  vlomil v prostore 
bencinskega servisa, odtujil pa 
je cigarete in alkoholne pijače. 
Materialna škoda znaša okoli 
5000 evrov.

Črna kronika

Foto: SM

Koordinatorka otroškega parlamenta na temo ljubezni in spolno-
sti Nevenka Gerl nikakor ni imela lahkega dela; izjave in ugotovi-
tve mladostnikov so presenetile in celo razjezile nekaj osnovno-
šolskih mentoric.

Foto: SM

Mladi udeleženci otroškega parlamenta so se vživeli v razpravo; najbolj vroče je bilo okoli vprašanja, 
ali je za spolni odnos potrebna ljubezen ali ne, in se zedinili, da ni potrebna, je pa želena ...

odgovor, da je spolnost nad-
gradnja ljubezni, ki je spet 
dobila že znano repliko, da 
spolnost pač ni nujno poveza-
na z ljubeznijo, da je spolnost 
lahko tudi samo dejanje izko-
riščanja druge osebe, da je 
lahko prijetna ali neprijetna, 
za piko na i pa je bila podana 
čisto osebna izjava enega iz-
med udeležencev, da zanj pač 
spolnosti brez ljubezni ni. In 
so se oglasili drugače misleči 
»parlamentarci«, ki so pove-
dali, da lahko gre pri spolno-
sti zgolj za trenutno fizično 
združitev dveh oseb, bodisi 
zaradi trenutne privlačnosti, 
užitka ali celo potrebe, ni-
kakor pa ne iz ljubezni. Kot 
skrajna primera sta bila nave-
dena prostitucija in celo po-
silstvo, ki je bilo po mnenju 
nekaj udeležencev prav tako 
spolni akt, sicer zgolj v užitek 

ali iz potrebe enega samega 
akterja, kjer pa je Gerlova 
vendarle suvereno posegla 
v razmišljanja mladih z raz-
lago, da posilstvo nikakor ni 
spolni akt, ampak kriminalno 
dejanje, zato ga v kontekstu 
razprave o spolnosti ne bodo 
obravnavali. Širino razsežno-
sti teme o spolnosti so nato 
sodelujoči sami začeli ome-
jevati, saj so ugotovili, da z 
razmišljanjem o vseh možnih 
oblikah in načinih spolnega 
občevanja ne bodo zlepa pri-
šli do konca in so se usmerili 
samo na vprašanje spolnosti 
pri mladih. Mnenja o tem, ali 
sta spolnost in ljubezen pove-
zani zadevi, pa so se delila še 
naprej, kar je hudo razburilo 
eno izmed prisotnih osnov-
nošolskih mentoric, da je 
pa takšna razprava že višek 
vsega in da ne vodi nikamor. 
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